
28ربیع الاول 1٤٤2   10نوامبر2020   شماره 5153  سال بیست وسوم   2000 تومان شنبه  2٤آبان 1399 

روزنامه

شهردار قم گفت: طبق بررسی ها 92 درصد برنامه راهبردی »قم 
1٤00«  اجرایی شده و در حال تدوین 1٤0٤ هستیم که در این 
برنامه رویکرد شهرداری بیشتر نرم افزاری و محیط زیستی است.
سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست خبری که ظهر چهارشنبه 
به صورت غیر حضوری برگزار شد، در پاسخ به سوالی درباره نحوه 
برخورد شهرداری با مشکلات ناشی از کرونا و کاهش درآمد اظهار 
داشت: شرایط مدیریت شهری، شرایط خاصی است و کرونا تنها 

بخشی از مشکلات ما محسوب می شود.  وی با اشاره به تحریم های

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: وضعیت استان قم کمی 
به ثبات رسیده اما قابل اطمینان نیست و باید مراقب باشیم که 
از سوی ویروس دچار غافلگیری نشویم.  دکتر محمدرضا قدیر 
اظهارداشت :خاکریز اول ما امروز بهداشت و پیشگیری است و این 
عزیزان زحمات بسیاری می کشند که باید تقویت شوند. وی گفت: 
70 هزار صنف توسط کارشناسان بهداشت محیط و بهداشت 
حرفه ای در قم در حال نظارت هستند که زحمات بسیاری کشیده 

و تلاش جدی دارند که قدردان آن ها هستیم.  دکتر قدیر گفت: 

شهردار قم : 

92 درصد برنامه راهبردی
 »قم 1400« اجرایی شد 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

وضعیت کرونایی قم قابل
 اطمینان نیست
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دادستان عمومی و انقلاب قم از صدور کیفرخواست پرونده 
موسوم به گوهر ناز خبر داد و اظهار داشت: این پرونده برای 
جرایم  به  رسیدگی  ویژه  دادگاه  به  حکم  صدور  و  رسیدگی 

اقتصادی استان ارسال شد. حجت الاسلام والمسلمین غریب 
با تأکید بر اینکه دادستانی در راستای مبارزه با مفاسد اقتصادی 
و اخلال در نظام اقتصادی، جلوگیری از حیف ومیل اموال مردم

آیت الله رئیسی در همایش دادستان های کشور:

امنیت خط قرمز ماست؛ به افراد شرور مجال ندهید

استاندار قم  تاکید کرد

ضرورت نظارت جدی 
بر محدودیت های کرونایی 

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد

ارسال پرونده »گوهرناز«
به دادگاه جرایم اقتصادی 
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واکسن ایرانی کرونا در چه مرحله ای است؟

4

با حضور رییس جمهوری از طریق ویدئو کنفرانس؛

بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم به بهره برداری رسید

جدی  و  مستمر  کامل،  نظارت  ضرورت  بر  قم  استاندار 
اصناف  و  بهداشت  حوزه  نظارتی  دستگاه های  و  بازرسین 
بر رعایت محدودیت های کرونایی مشاغل ۲، ۳ و ۴ تاکید 

کرد. بهرام سرمست در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی 
و فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان قم با اشاره به 

اعمال محدویت های کرونایی برای مشاغل ۲، ۳ و ۴ گفت: 

 مردم درسرمایه گذای ها به سود های غیرمتعارف اعتماد نکنند
 مقابله جدی و قاطعانه با جرائم اقتصادی  

شهردار قم گفت: طبق بررسی ها 92 درصد برنامه راهبردی »قم 1400«  اجرایی شده 
و در حال تدوین 1404 هستیم که در این برنامه رویکرد شهرداری بیشتر نرم افزاری و 

محیط زیستی است
سید مرتضی سقائیان نژاد در نشست خبری که ظهر چهارشنبه به صورت غیر حضوری 
برگزار شد، در پاسخ به سوالی درباره نحوه برخورد شهرداری با مشکلات ناشی از کرونا 
و کاهش درآمد اظهار داشت: شرایط مدیریت شهری، شرایط خاصی است و کرونا تنها 

بخشی از مشکلات ما محسوب می شود. 
وی با اشاره به تحریم های ظالمانه که علیه ملت ایران ایجاد شده افزود: ناپایداری نرخ 
ارز و اقلامی که برای پروژه های عمرانی نیاز داریم، کار را بسیار سخت کرده اما حرکت 

شهرداری هیچ گاه به دلیل این فشارها متوقف نشده است. 
شهردار قم به پیگیری 894 پروژه شهری در سال جاری اشاره کرد و گفت: 99 پروژه از 
این تعداد جزو پروژه های بزرگ محسوب می شوند که 50 عدد تا پایان سال و بقیه در دو 

سه ماه ابتدایی هزار و 400 اجرایی خواهند شد. 
وی در پاسخ به سوالی درباره عملکرد شهرداری در برنامه راهبردی قم 1400 اظهار 
داشت: طبق بررسی ها 92 درصد این برنامه اجرایی شده و در حال تدوین 1404 هستیم 

که در این برنامه رویکرد شهرداری بیشتر نرم افزاری و محیط زیستی است. 
ضرر و زیان شهرداری و پیمانکار در پروژه کیوانفر 

سقائیان نژاد در پاسخ به پرسشی درباره تقاطع غیر همسطح خیابان امام خمینی و 
کیوانفر اظهار داشت: نزدیک به 10 ماه پیش طرح این تقاطع آماده شده و پیمانکار 

جذب شده است. حتی قسمت هایی از کار در خیابان زینبیه آغاز شده است. 
وی با اشاره به وجود اختلاف نظر در اجرای این پروژه در زیرگذر شدن خیابان امام 
خمینی)ره( یا خیابان شهید کیوانفر ادامه داد: ما در مطالعات رسمی و فنی زیرگذر را 
به خیابان امام دادیم چرا که زیرگذر کیوانفر محقق شدنی نیست. یکی از دلایل وجود پل 

آیت الله کاشانی و دیگری هزینه بالای شکل دهی به کندروها است. 
شهردار قم با اشاره به مخالفت شورای ترافیک با گزینه مطرح شده از سوی شهرداری 
اضافه کرد: این موضوع در شورای حل اختلاف مطرح شد و تصمیم گیری شد تا گزینه 
شهرداری اجرایی شود اما در تصویب انحراف ترافیکی در شورای ترافیک باز هم به مشکل 

برخوردیم. 
وی ادامه داد: اخیرا پیمانکار نامه نوشته و درخواست فسخ قرارداد داده است. اگر این 

وضع ادامه پیدا کند باید به پیمانکار ضرر و زیان پرداخت کنیم. 
سقائیان نژاد خاطرنشان کرد: شاید مخالفان این پروژه هم ادله داشته باشند و من وارد 

بحث قضاوت نمی شوم چرا که مردم باید قضاوت کنند. 
وی در پاسخ به این سوال که چه میراثی از خود در قم به جا گذاشته اید افزود: درباره 
این موضوع هم باید مردم قضاوت کنند اما زمانی که من شهرداری قم را تحویل گرفتم 
مشکلات زیادی از جمله مقروض بودن شهرداری، مشکلات ساختاری، وجود 14 پروژه 

بزرگ نیمه کاره و عدم وجود برنامه و نقشه راه در قم وجود داشت. 
شهردار قم گفت: علاوه بر اینها در حوزه انضباط شهری 10 هزار وانت بار سراسر شهر 
را تسخیر کرده بودند و حتی در حرم مطهر و مسجد جمکران دستفروش وجود داشتند.

ارائه ۳7 خدمت غیر حضوری به مردم 
وی اظهار داشت: در حال حاضر در خیابان های اصلی دیگر وانت بار نمی بینید. شهر 
قم از نظر نظافت شهر بسیار زیبایی است و مطابقت با بهترین شهرها می کند و سرانه 

فضای سبز شهری از 13.9 به 20.30 متر مربع به ازای هر نفر رسیده است. 
سقائیان نژاد به احداث تقاطع های غیر همسطح برای ساماندهی ترافیکی شهر اشاره 
کرد و گفت: از طرفی در حوزه تحقق شهر الکترونیک، 37 خدمت به صورت الکترونیکی 

به مردم ارائه کردیم. 
وی ادامه داد: از سوی دیگر بودجه شهرداری قم از 800 میلیارد تومان به سه هزار و 
300 میلیارد تومان رسیده که این روند نشان دهنده وحدت مدیریت، تکاپو و کوشش 

مجموعه مدیریت شهری است. 
 وی با تاکید بر اینکه امروز در قم وحدت کلمه وجود دارد خاطرنشان کرد: در آینده هم 
من باشم یا نباشم چارچوبی که از نظر برنامه ریزی برای شهر قم ایجاد شده باید ادامه 

پیدا کند. 
مشکلات استخدامی شهرداری پیگیری می شود 

شهردار قم در پاسخ به انتقادی راجع تبدیل وضعیت نیروهای شهرداری ادامه داد: 
مشکلات استخدامی شهرداری ها از سال 81 که هیچ مجوزی برای تبدیل وضعیت داده 

نشده، جریان دارد. 
به گفته وی، در سال 81 درصد شهرنشینی 49 درصد بود و الان بالای 80 درصد در 
کلان شهرها است که این افزایش شهرنشینی با گرفتن اختیار جذب نیرو در شهرها 

همخوانی ندارد. 
سقائیان به بلاتکلیفی نیروهای شرکتی در شهرداری ها گفت: حتی در سال 92 که 

کارمندان دولت تبدیل وضعیت شدند این اتفاق برای شهرداری ها رخ نداد. 
وی افزود: ما در شهرداری قم قرار بر جذب نداشتیم بلکه درخواست تبدیل وضعیت 
داشتیم. این را از مدیران کل شروع کردیم چرا که وقتی قرار است ثبات در مدیریت داشته 

باشیم باید حمایت از مدیران صورت بگیرد. 
شهردار قم با اشاره به اینکه برای تبدیل وضعیت دیگر نیروها هم پیگیری های مستمر 
اول رئیس جمهور  را خدمت معاون  ادامه دارد اظهار داشت: روز دوشنبه جلسه ای 
داشتیم. رئیس اداره استخدام کشوری هم آنجا بودند و  این بحث مطرح شد. قرار شد 

ظرف مدت دو هفته وضعیت تبدیل وضعیتی ها مشخص شود. 
وی اضافه کرد: من قلبم برای این افراد می تپد. تا جایی که بتوانم در این زمینه تلاش 

میکنم و شورای اسلامی شهر قم هم همراه ما است. 
نباید اجازه دهیم حاشیه به متن تبدیل شود 

سقائیان نژاد در پاسخ به پرسشی راجع حاشیه سازی هایی که اخیرا برای شهرداری و 
شورای شهر انجام می شود گفت: این قبیل اقدامات در سال آخر شورای شهر و نزدیکی 
انتخابات طبیعی است چرا که یک سری از شورا یا شهردار خوششان نمی آید و آرزو 

میکنند هر چه زودتر این شورا و شهردار تغییر کند. 
وی با اشاره به اینکه بدون این فشارها و حاشیه سازی ها هم کار در شرایط کرونایی 
و تحریم های اقتصادی سخت است افزود: نکته مهم این است که نباید اجازه بدهیم 
مسائل حاشیه ای متن شود. من به همکاران عرض کردم که حواستان باشد که هدف 

اصلی گم نشود و تا رسیدن به شهری در تراز جهانی تلاش خود را متوقف نکنید.  
در خدمت به قم مصمم هستم 

در ادامه جلسه یکی از اصحاب رسانه از شهردار قم درباره تصمیمش درباره ماندن در 
شهرداری قم پرسید. 

سقائیان نژاد در پاسخ به این پرسش گفت: همه ما تسلیم تقدیر الهی هستیم و هیچ 
کس از فردای خود خبر ندارد اما تا زمانی که حقیر در قم مسئولیت دارم از خدا و حضرت 

معصومه)س( طلب میکنم که به من قوت و قدرت بدهد تا خادم مردم باشم. 
وی افزود: بنده خدمت گذار مردم قم هستم. جزو توفیقات من هست که چند صباحی 
در قم بودم و توانستم در کنار حرم فاطمه معصومه)س( خدمت کنم و تا زمانی که قوت و 

قدرت داشته باشم، این خدمت را ادامه خواهم داد. 

منافع اراضی ۴8 هکتاری به شهر بازگردد 
شهردار قم در پاسخ به پرسشی درباره سرنوشت اراضی 48 هکتاری پردیسان ادامه 
داد: این اراضی از سال 84 سال برای بافت مرکزی و اطراف حرم اختصاص پیدا کرد و 
ما هم برای استفاده از این ظرفیت موضوع را پیگیری کرده و آماده سازی زمین را شروع 

کردیم. 
وی با اشاره به مطرح شدن این موضوع در شورای بازآفرینی استان قم گفت: شهرداری 
از عوارض و سهم خود در ماده 101 گذشت و هر چه داشت را برای پروژه آورد تا بتواند 
این پروژه برای اطراف حرم و بافت مرکزی کارآمدی داشته باشد اما پس از مدتی موضوع 

بحث مسکن ملی مطرح شد. 
سقائیان نژاد با انتقاد از تصمیم وزارت راه و شهرسازی برای اختصاص زمین های 48 
هکتاری به مسکن ملی افزود: از نظر کارشناسی مسکن ملی باید در زمین هایی که زیر 
سه میلیون تومان قیمت داشته باشد اجرایی شود اما این زمین ها دو برابر قیمت دارند. 
از طرفی ما از تمام امتیازات خود در این زمین ها گذشت کردیم که بالغ بر 500 میلیارد 
تومان ارزش اقتصادی داشت و اگر قرار به اجرای طرح مسکن ملی باشد باید حق و 

حقوق شهرداری پرداخت شود. 
وی با اشاره به اینکه این قضیه در حال حاضر مسکوت باقی مانده اضافه کرد: ما هم 
منتظریم تصمیماتی که گرفته شده به سمت و سویی برود که این موضوع برای اطراف 

حرم مطهر اختصاص داده شود.
ایجاد 6 بوستان بانوان در قم 

شهردار قم در پاسخ به انتقاد یکی از اصحاب رسانه درباره کمبود فضای سبز شهری 
ادامه داد: متاسفانه در مرکز شهر زمین کم داریم و تملک برای ایجاد فضای سبز بسیار 

پر هزینه است. 
وی گفت: در حد معقول خودش در این مناطق برای فضای سبز پیش بینی های لازم 

شده اما در مناطق دیگری که دستمان بازتر است فعالیت بیشتری انجام شده است. 
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه سرانه فضای سبز 20 متری با احتساب رفیوژها، فضای 
سبز جنگلی و ... مطرح می شود گفت: کوشش ما این است که در مرکز شهر هم فضای 

سبز ایجاد شود اما کار پرهزینه و زمان بری است. 
وی با اشاره به احداث هشت مجموعه ورزشی با متراژهای بالای دو هزار متر در هشت 
منطقه شهر قم ادامه داد: این مجموعه ها برای حل مشکل اوقات فراغت جوانان ایجاد 

می شود و در کنار اینها پیگیری ساخت 6 باغ بانوان در شهر قم را در دستور کار داریم. 
شهردار قم تاکید کرد: خرید باغات شهری و حفظ آنها در دستور کار ما است. دنبال 
این هستیم که کیفیت فضای سبز را مخصوصا در مناطقی که دچار مشکل هستند ارتقا 

دهیم. 
وی با اشاره به اینکه تقریبا در تمام شهرها امکان ایجاد مراکز تفریحی و فضای سبز 
در مرکز شهر وجود ندارد اضافه کرد: معمولا مرکز شهر تراکم جمعیتی بسیاری دارد و 

تسهیلات فرهنگی و تفریحی اطراف شهر ایجاد می شود. 
سقائیان نژاد همچنین در پاسخ به انتقادی راجع تمرکز پروژه های تفریحی در جنوب 
شهر قم به توپوگرافی و مناظر شهری در این محدوده اشاره کرد که به عنوان یک ظرفیت 

باید مورد توجه قرار بگیرد.  
وجود پنج نقطه بحرانی سیل با منشا فراشهری 

وی در پاسخ به سوالی درباره برنامه شهرداری در زمینه کنترل سیلاب اظهار داشت: 
در دو سال گذشته حوادثی در این زمینه در فصل بارندگی داشتیم و نقاط حادثه خیز در 

سطح شهر کاملا برای ما روشن است.
شهردار قم با اشاره به اینکه شهر از پنج نقطه خارجی در این زمینه تهدید می شود 
گفت: ما این موضوع را به ستاد بحران منعکس کردیم و یکشنبه گذشته بازدیدی به اتفاق 

آقای استاندار از این نقاط بحرانی داشتیم.
وی با اشاره به تهدید آمیز بودن برخی ساخت و سازهای دانشگاهی در پردیسان و 
مسئله تعرض به کانال خاکی موجود افزود: از طرفی کانال جمع آوری آبهای سطحی که 
در پردیسان باید ایجاد میشده با هفت کیلومتر طول الان به 120 میلیارد تومان اعتبار نیاز 

دارد و متاسفانه این پروژه زمانی که باید انجام می شد، مورد غفلت قرار گرفت. 
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه اقداماتی از این قبیل به عهده راه و شهرسازی و منابع 
طبیعی است اظهار داشت: نگرانی های ما همچنان وجود دارد که باید با یک وحدت 

به راه حلی برسیم. 
وی با اشاره به شناسایی 120 نقطه بحرانی از نظر آبگرفتگی در داخل شهر گفت: در 
مقطعی این عدد را به 48 و در مقطعی به 21 نقطه رساندیم و دنبال این هستیم که تمام 

مشکلات کوچک و بزرگ داخل شهری در این زمینه را حل کنیم. 
شرایط حذف ترافیک از رودخانه 

شهردار قم با اشاره به ساخت و سازهایی که در مسیر رودخانه صورت گرفته اظهار 
داشت: یکی از پیشنهادات طرح جامع ترافیک این است که بلوار شهید سلیمانی به طور 
کلی از ترافیک حذف شود تا ظرفیت انتقال سیلاب در رودخانه دست نخورده باقی بماند 

منتهی با این وضعیت ترافیکی شهر آیا میتوانیم این بلوار را حذف کنیم؟
وی گفت: زمان حذف شدن بلوار شهید سلیمانی از ترافیک وقتی است که جایگزین 

هایی را فراهم کرده باشیم. 
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه هیچ یک از نهادها نباید در رودخانه مانع ایجاد کنند 
افزود: وقتی ما اصل مسیر تردد را محل اشکال میدانیم قطعا ایجاد ساختمان کار 

اشتباهی است و اصل در همه کارها باید موضوع ایمنی شهر باشد. 
وی زمان حذف رودخانه را همزمان با تکمیل پروژه های ترافیکی شهر قم دانست و 
ادامه داد: بلوار فردوسی به طول 25 کیلومتر باید تکمیل شود و بسیاری از تقاطع ها که 
در برنامه دیده شده باید اجرا شود تا بتوانیم به حذف رودخانه از ترافیک تحقق ببخشیم. 

شهرداری ها تک محصولی هستند 
شهردار قم به منابع درآمدی شهرداری اشاره کرد و گفت: یکی از مشکلات شهرداری ها 
تک محصولی بودن و تکیه به فروش تراکم برای اداره شهر است که برای فرار از این 

موضوع نیاز به درآمدهای پایدار داریم. 
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 59 درصد درآمد شهرداری ها از فروش تراکم به 
دست می آید اضافه کرد: این یک امر غلط و  در واقع شهرفروشی است اما برای رها شدن 
از آن نیاز به همراهی شهروندان برای پرداخت عوارض نوسازی و همراهی دولت در تحقق 

درآمد شهرداری از مالیات بر ارزش افزوده داریم. 
سقائیان نژاد با اشاره به اینکه در شهر قم تنها 20 درصد عوارض نوسازی از سوی مردم 
پرداخت می شود گفت: در بحث مالیات بر ارزش افزوده هم بین ما و دولت سر سهم 
شهرداری جدل وجود دارد. قبل از سال 80 شهرداری ها 26 قلم عوارض داشتند که بعد 

تجمیع عوارض صورت گرفت و بعد ادغام این موضوع با مسئله مالیات بر ارزش افزوده.
وی با بیان اینکه دولت مسئله کمک به شهرداری ها را مطرح می کند گفت: ما کمک 
نمیخواهیم بلکه این بهای خدمات شهری است که مبلغ واقعی آن بیش از اینهاست. 
اگر تمام بهای خدمات به ما داده شود میتوانیم خودمان را از فروش تراکم و شهرفروشی 

نجات دهیم. 
شهردار قم با تاکید بر اینکه شهر باید زنده باشد اضافه کرد: چه کسی خرج حمل و نقل 
عمومی فضای سبز شهری و توسعه معابر را می دهد؟ نگه داشتن شهر هزینه دارد و این 

هزینه ها باید در چارچوب درآمدهای پایدار دیده شود. 
اجرای پروژه شهیدان برقعی با ملاحظات میراثی 

وی در پاسخ به سوالی درباره خیابان شهیدان برقعی با اشاره به اینکه از تملک این 
خیابان تنها 5 ملک باقی مانده اظهار داشت: برای عدم تعرض به دانه های تاریخی در 

این معبر طرح را تغییر دادیم. 
سقائیان نژاد همچنین با انتقاد از فریز کردن 300 هکتار در شهر قم بدون مطالعه و 
در قالب بافت تاریخی گفت: ما در اصفهان که از نظر میراثی حساس تر بودن به صورت 
دانه ای و سلولی در بافت حرکت کردیم و اینطور نگاه پهنه ای به بافت تاریخی موجب از 

دست رفتن حقوق مردم می شود. 
وی با اشاره به قدمت 40 ساله طرح خیابان شهیدان برقعی اضافه کرد: با این حال 

دانه های تاریخی در این خیابان سال 98 ثبت ملی شده است. 
راه  و وزارت  راه آهن  با ریاست شرکت ملی  برگزاری جلسات متعدد  به  شهردار قم 
وشهرسازی برای جمع آوری ریل متروکه در داخل شهر اشاره کرد و گفت: توافق هایی 

صورت گرفته و این کار به مرور در حال انجام است. 
وی اظهار داشت: اختلاف نظر ما با راه آهن در وضعیت عبور و مرور قطار داخل شهر 
است. ما در شهرها کیلومتری 700 میلیارد تومان هزینه می کنیم تا مترو به زیر زمین برود 

اما قطارهای مربوط به یک قرن گذشته هنوز روی سطح شهر قم تردد می کنند.

شهردار قم در نشست خبری مطرح کرد 

92 درصد برنامه راهبردی »قم 1400« اجرایی شد 

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: لازم است راه و شهرسازی زمین های تجاری 
پردیسان را در اختیار مردم قرار دهد و تاجایی که شده شهرداری و شورا با ارائه 
کاربری موقت تجاری مشکل را حل کرده و انتظار داریم راه و شهرسازی توجه جدی 
به این مساله داشته باشد.  عبدالله جلالی بحث آسفالت و حمل و نقل پردیسان 
را مورد توجه قرار داد و گفت: شهرداری در حوزه تکمیل شوارع و معابر پردیسان 
اعتبارات خوبی را هزینه کرده گرچه توقع داشتیم راه و شهرسازی هم همراهی 

کند؛ بلوار امامت به عنوان یکی از رینگ های مهم ترافیکی پردیسان در یک بخش

رئیس شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد

لزوم تعیین تکلیف کاربری های تجاری در پردیسان
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: تجمع دربازارهای هفتگی 
و روز بازارهای قم بسیار زیاد و وضعیت رعایت مسائل بهداشتی در این اماکن 
بسیار نامطلوب و نگران کننده است که این وضعیت نیاز به ساماندهی سریع 
دارد. سیامک محبی روز چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان در تالار کرامت استانداری قم، افزود: 
همچنین با وجود ممنوعیت فعالیت باشگاه های ورزشی، در عمل این مراکز ا 

فعالیت خود را  به صورت خصوصی ادامه داده اند که جای تاسف دارد. وی با بیان

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

وضعیت بهداشتی در روز بازارها نگران کننده است
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رئیس قوه قضاییه گفت: امنیت خط قرمز ما است و نمی شود با آن شوخی کرد، 
کسی که کیف قاپی می کند و موبایل مردم را می دزدد با او باید برخورد قاطع کرد؛ 
دادستان ها با همکاری همه بخش ها کاری کنند افراد شرور مجال و میدان پیدا 

نکنند. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« در نوزدهمین نشست سراسری دادستان های 
عمومی و انقلاب، نظامی و ویژه روحانیت که صبح امروز )پنجشنبه( به صورت 
تصویری و با عنوان »نقش دادستان ها در حفظ امنیت و حقوق عامه و حمایت 
از تولید« برگزار شد، »حق« را مدار واقعی عالم هستی و شناخت حق و اجرای 

عدالت بر مدار حق را از وظایف اصلی عدلیه دانست.
رئیس قوه قضاییه، گرایش به حق را دومین عنصر مهم در مأموریت های دستگاه 
قضایی دانست و اظهار داشت: گاهی انسان به خاطر برخی موانع حق را نمی 
شناسد اما گاهی حق را می شناسد ولی به خاطر تبعیت از هوای نفس به حق 

گرایش پیدا نمی کند.
رئیسی خاطر نشان کرد: کسی که از هوای نفس تبعیت کند، معاد را فراموش 
می کند و دچار خدافراموشی و دین فراموشی می شود و در نتیجه انسانیت را از 
یاد می برد و دچار خودفراموشی می شود و کارهایی انجام می دهد که از یک 

انسان بعید است.
رئیس قوه قضاییه استقامت و ایستادگی در راه حق را سومین عنصر مهم در 
امر قضا دانست و افزود: کسی که حق را تشخیص داد و به آن گرایش یافت، در 
تصمیم گیری و صدور حکم و بیان نظراتش نباید تحت تأثیر هیچ عاملی دچار 

چرخش شود.
رئیسی بر شناخت حکم و موضوع تأکید کرده، شجاعت در فهم حکم را نیز 
بسیار مهم دانست و گفت: مقام معظم رهبری در جریان فتنه 88 شجاعت در فهم 
موضوع را وارد ادبیات سیاسی کشور کردند و همکاران دستگاه قضا باید به این 

مساله توجه کنند و تحت تأثیر هیچ گونه القائی قرار بگیرند.
و موضوع، اظهار داشت:  تناسب حکم  لزوم  بر  تأکید  با  رئیس قوه قضاییه 
همکاران دستگاه قضایی باید خود را در محضر خدا ببینند و با استناد به قانون 
و بدون نفوذپذیری از صاحبان قدرت و هواهای نفسانی تصمیم گیری و حکم 

صادر کنند.
رئیسی افزود: در صدور قرارهایی که در دادسرا صادر می شود، اگر تناسب قرار و 
مبلغ تعیینی با اتهام و موضوع پرونده رعایت نشود، حق رعایت نشده است و این 

از وظایف مهم قضات است که قرار مناسب صادر کنند.
رئیس قوه قضاییه، »قضاوت« را »مهندسی اجرای قانون« دانست و گفت: 
قاضی در جریان رسیدگی به پرونده و صدور حکم به قوانین مختلف استناد می 
کند و همه داشته های علمی خود را به کار می گیرد و به همین دلیل است که 
برخی آرای قضایی در مراکز پژوهشی و تحقیقاتی به عنوان دکترین مطرح و مبانی 

صدور آنها بررسی می شوند.
بدون توجه به مبارزه با فساد، رونق تولید تحقق نمی یابد 

رئیسی به نقش دادستان ها در حمایت از تولید اشاره کرد و با بیان اینکه حمایت 
از تولید از اولویت های دستگاه قضا در سال 99 عنوان شده است، تصریح کرد: 
فساد از موانع تولید است و بدون توجه به مبارزه با فساد، رونق تولید تحقق نمی 

یابد.
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: رشوه، رانت خواری و فساد هرگز با رونق تولید 
سازگاری ندارد و این وظیفه همه بخش های قضایی و به ویژه دادستان هاست که 
با همکاری بخش های مختلف اجرایی زمینه های امنیت اقتصادی را در کشور 

فراهم کنند.
رئیسی بر لزوم توجه دادستان ها به صیانت از حقوق عامه نیز تأکید کرد و گفت: 
مقام معظم رهبری در هفتم تیر ماه بر حفظ حقوق عامه تأکید کردند و اقدامات 
خوبی هم در زمینه صیانت از حقوق مردم در حوزه سلامت، محیط زیست، آب 
و هوا و خاک صورت گرفته که باید به طور جدی پیگیری شود و نباید اجازه داد 

احدی متعرض حقوق مردم شود.
رئیس قوه قضاییه با تأکید بر لزوم نقش آفرینی دادستان ها در تأمین امنیت 
اظهار داشت: دادرسی و احقاق حق همواره باید در دستور کار باشد و همکاران 
سازمان قضایی کشور ضمن رعایت پروتکل های بهداشتی در مقابله با کرونا، باید 

مأموریت ها و وظایف خود را با جدیت و بی وقفه ادامه دهند.
رئیسی گفت: امنیت خط قرمز ماست و هیچ گونه ناامنی قابل تحمل نیست 
و مردم باید در هر شرایطی احساس امنیت کنند و هم نیروی انتظامی و هم 
دادستان ها باید برای تأمین امنیت اجتماعی اجازه ندهند افراد شرور میدان و 

مجالی برای شرارت پیدا کنند.
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: ارفاقات قانونی شامل اشرار، سارقان و زورگیران 
حرفه ای و سابقه دار نمی شود و با کسانی که دنبال مختل کردن امنیت کوچه و 
خیابان هستند و در دل مردم رعب و وحشت ایجاد می کنند، باید قاطعانه و بدون 

اغماض برخورد شود.

رئیسی »کرامت انسانی« را از دیگر اولویت های دستگاه قضا عنوان کرد و با 
اشاره به بخشنامه صادره در این زمینه در آغاز سال متذکر شد: تأکید بر تکریم 
ارباب رجوع یک توصیه اخلاقی نیست و بخشنامه صادره در این زمینه نیز برای 
رؤیت و قرارگرفتن در زونکن نبوده بلکه یک الزام برای همه همکاران دستگاه 

قضاست.
بند بند بخشنامه کرامت انسانی بای دمورد توجه و اجرا شود 

رئیس قوه قضاییه با بیان این که بند بند بخشنامه کرامت انسانی باید مورد توجه 
قرار گرفته و اجرا شود، تصریح کرد: این که کسی به دادگستری مراجعه و از نحوه 
برخورد همکاران قضایی گلایه کند که مثلًا با بی حوصلگی به کارش رسیدگی 

شده یا رفتار مناسبی با او نشده، زیبنده دستگاه قضایی نیست.
رئیسی از دادستانی به عنوان نماد قانونمداری و دفاع از حق یاد کرد و با بیان 
اینکه دادستان ها باید حامی حقوق مظلومان و حقوق مردم و حاکمیت باشند، 
اظهار داشت: دادگستری باید ملجاء و پناه مظلومان باشد و هر کسی که مورد ظلم 
قرار گرفت و به دادستان رجوع کرد، دادستان باید حق او را بستاند و به صاحب 

حق برگرداند.
رئیس قوه قضاییه این نکته را نیز متذکر شد که دادستانی باید در کنار رأفت 
و مهربانی از اقتدار هم برخوردار باشد و تأکید کرد: قانون به دادستان اقتدار 
بخشیده و این اقتدار نباید تحت هیچ شرایطی مخدوش شود و دادستان ها باید 
محکم و مقتدر و دور از هر گونه نفوذپذیری در مقابل قانون شکنان و هنجارشکنان 

بایستند.
رئیسی با تأکید بر همکاری و همدلی دادستان ها با رؤسای کل و بدنه دادگستری 
ها، اظهار داشت: بعد از رؤسای کل دادگستری ها، عامل اجرای اکثر بخشنامه 
های قضایی دادستان ها هستند که نمونه این اسناد، سند امنیت قضایی است 

که باید از سوی دادستان ها عملیاتی و بر روند اجرای آن نظارت شود.
رئیس دستگاه قضا با اشاره به نقش دادستان ها در تولید و ارتقاء نظم و امنیت، 
اظهار داشت: دادستان ها در هیچ یک از مراحل فرایند دادرسی از کشف جرم تا 
تحقیق و بازپرسی و صدور کیفرخواست و دفاع از آن در دادگاه تا اجرای احکام 

غایب نیستند و در تمام این فرایند نقش محوری دارند.
رئیسی افزود: دادستان ها باید بیش از پیش به موضوع پیشگیری از جرم توجه 
داشته باشند و برای اصلاح مجرمین هم که در قانون اساسی بر آن تصریح شده 
اما تاکنون به درستی به آن پرداخته نشده است، با مسئولان تربیتی و امنیتی و 

مسئولان زندان ها همکاری کنند.
دادستان ها نباید تسلیم ضابطین شوند 

رئیس قوه قضاییه بر لزوم آموزش و نظارت بر ضابطان قضایی تأکید کرد و با 
تقدیر از تلاش های ضابطین در کشف جرم گفت: تشخیص جرم با دادستان و 
قاضی است. دادستان ها نباید تسلیم ضابطین شوند و از نظر آنها تبعیت کنند 

بلکه باید با تحقیقات دقیق درباره پرونده اظهار نظر کنند.
رئیسی بر لزوم نظارت دقیق دادستان ها بر بازداشتگاه ها، تحت نظرگاه ها و 
زندان ها نیز تأکید کرد و گفت: سرکشی صرف به زندان ها کفایت نمی کند بلکه 
از آداب قضاء اسلامی آن است که قاضی هر روز وضعیت زندانیانش را پایش و 
نسبت به بقای یک فرد در زندان یا تبدیل حبس به قرار تصمیم گیری کند تا کسی 

بلاضرور در زندان نماند.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به معدل بالای حضور جوانان در دادسراها، نیروی 
جوان مؤمن و انقلابی و قانونمند و خستگی ناپذیر را مظهر نظم و امنیت در جامعه 
دانست و بهره مندی دادگستری ها از چنین نیروهایی را در حُسن انجام مأموریت 

هایش یک فرصت ویژه و ارزشمند دانست.

استاندار قم:

زمین معوض به طرح مسکن قم
 اختصاص پیدا می کند 

 استاندار قم با انتقاد از تخصیص شهر جدید امیرکبیر جهت اجرای طرح اقدام ملی 
مسکن در این استان گفت: برای اختصاص زمین معوض جهت اجرای این طرح 

آمادگی داریم. 
بهرام سرمست در دیدار معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اهتمام دولت برای 
تامین مسکن جوانان اظهار داشت: طرح اقدام ملی مسکن می تواند این هدف را تا 

حدمطلوبی محقق کند.
استاندار قم در ادامه با انتقاد از اختصاص شهر امیرکبیر برای واجدین شرایط این طرح 
در استان قم افزود: مدیریت استان آماده است تا زمین معوضی با موقعیت مناسب تر 
را برای اجرای این طرح تخصیص دهد. شایان ذکر است: وزارت راه و شهرسازی در 
راستای کمک به تامین مسکن، طرح اقدام ملی تامین مسکن را در قالب احداث 400 

هزار واحد مسکونی در سراسر کشور برنامه ریزی نموده است.
پیگیری برای الحاق ۲ شهرستان به استان قم

 استاندار قم  همچنین در جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه قم با اشاره به تصویب 
اعتبارات تملک دارایی و سرمایه ای سال 1400 این استان گفت: این اعتبارات نسبت 

به سال 99 بیش از 50 درصد افزایش داشته است.
وی دراین جلسه که لایحه بودجه سه هزار و 150 میلیارد ریالی به تصویب رسید ، 

اظهار داشت:  تخصیص کامل اعتبارات سال 99 باید پیگیری شود.
وی اضافه کرد: مدیران دولتی باید برای تامین اعتبارات طرح های نیمه تمام از 
دستگاه های ملی مجدانه تلاش کنند. استاندار قم دربخش دیگری ازسخنان گفت : 
با توجه به تک شهرستانی بودن استان قم و مشکلاتی در زمینه ابلاغ بودجه پیشنهاد 

الحاق 2 شهرستان به استان به دولت داده شد. 
توزیع عادلانه و شفاف اعتبارات هزینه ای سال 1۴00

رئیس سازمان  از  دراین جلسه  نیز  قم در مجلس شورای اسلامی  نماینده مردم 
مدیریت و برنامه ریزی استان خواست موضوع توزیع عادلانه و شفاف اعتبارات هزینه 

ای سال 1400 را پیگیری کند. 
 احمد امیرآبادی فراهانی اظهار کرد: نحوه توزیع این اعتبارات بویژه در سرفصل »سایر 

هزینه ها« باید عادلانه و شفاف باشد.
وی افزود: با توجه به تعداد زیاد نیروهای قراردادی و شرکتی، غالبا در توزیع »سایر 
هزینه ها« اجحافی به نیروهای رسمی و پیمانی وارد می شود و از این رو می توان از 

سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان خواست تا برای این مسئله فکری کند.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی همچنین اضافه کرد: نمایندگان سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی کشور هر ساله و در ایام بحث لایحه بودجه در مجلس شورای 
اسلامی، قول می دهند تا این موضوع را حل و فصل کنند و البته هر سال هم به قول 
خود عمل نمی کنند. وی سپس پیشنهاد داد تا سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
قم پیگیر این مسئله باشد و از تصویب آن در استان بر اساس روند جاری جلوگیری کند.

بودجه سال 1۴00 قم ۳0۵0 میلیارد ریال است 
 معاون سازمان برنامه وبودجه استان قم نیز در این جلسه گفت: در لایحه بودجه سال 
1400 برای استان قم مبلغ 3050 میلیارد ریال اعتبار بدون تفکیک حقوق و سایر 
هزینه ها به صورت سرجمع به استان ابلاغ گردید. نعمت الله امانی با بیان اینکه این 
رقم نسبت به اعتبار مندرج در قانون بودجه سال 99 که 2030 میلیارد ریال بود با رشد 
50 درصدی روبرو است افزود: در این لایحه با تعیین 25 درصدی برای حقوق و مزایای 
کارکنان رسمی و پیمانی اعتبار موردنیاز حقوق و مزایای کارکنان دولت در سال 1400 با 
در نظر گرفتن بار مالی اجرای بخشنامه افزایش 50 درصدی حقوق و مزایای فوق العاده 
بند 10 ماده 68 مدیریت خدمات کشوری، مبلغ 1970 میلیارد ریال پیش بینی شده 
است. معاون سازمان برنامه وبودجه استان قم تصریح کرد: لازم به ذکر بوده که در لایحه 
سال 1400 تعداد 45 نفر مجوز استخدام جدید به مبلغ 21 میلیارد ریال پیش بینی و 

تاکنون اعتبار گردیده است.
 

تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س(:

مدیران برای رشد مادی قم تلاش کنند
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( گفت: شهر قم از نظر معنوی رشد خوبی 
داشته است اما لازم است مدیران برای رشد مادی این شهر بیش از گذشته تلاش کنند. 
آیت الله سید محمد سعیدی در گفت و گو با خبرنگار فارس ، ضمن تبریک ایام ورود 
حضرت معصومه )س( به قم، اظهار کرد: این ورود ها تصادفی نیست بلکه گزینش شده 

و حساب شده است برای آنکه یک مکانی را از لحاظ معنوی و دینی به اعتلا برسانند.
وی با اشاره به اینکه قم از نظر معنوی رشد فراوانی را داشته است، تصریح کرد: با 
وجود مزار پاک حضرت معصومه )س( در قم، حوزه های علمیه در این شهر شکل 

گرفت و قم محلی برای بیتوته مراجع عظام تقلید شد.
تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( با تاکید براینکه مردم قم بسیار نجیب 
هستند ،عنوان کرد: این شهر هرچند از نظر معنوی با رشد بسیاری مواجه بوده است 
اما از نظر مادی بسیار عقب مانده است و همواره با مشکلاتی مواجه بوده که امیدواریم 
با وحدت مدیریت مدیران لایق و شایسته گام های ارزشمندی را برای رشد قم از نظر 
معنوی و فرهنگی و مادی بردارند. وی با اشاره به اقدامات سازمان فرهنگی هنری 
شهرداری قم در راستای گرامیداشت روز قم گفت: این سازمان اقدامات ارزشمندی 
را در این زمینه برداشته که قابل تقدیر است و با برنامه های متنوع معنوی و فرهنگی 
که برای گرامیداشت روز قم در دست اقدام دارد نام شهر قم و فرهنگ این شهر بیش 
از پیش مطرح می شود. آیت الله سعیدی با تاکید براینکه ایجاد برنامه های فرهنگی 
متنوع موجب می شود عطر معنویت در شهر قم به مشام برسد، خاطرنشان کرد: 
برگزاری این برنامه ها سبب می شود که جوانان به عنوان سرمایه های این نظام با 

فرهنگ اصیل انقلاب و اسلام انس بیشتر آشنا شده و انس بگیرند.
 

 رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم :

یادواره شهدا باید محفلی برای اصلاح 
اندیشه ها باشد

رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم با انتقاد از تبدیل شدن یادواره های شهدا 
به مجالس باعظمت ختم گفت: دغدغه رهبر معظم انقلاب این است که یادواره های 

شهدا محفلی برای اصلاح اندیشه ها و بصیرت افزایی باشد. 
احمد حاجی زاده ظهر روزپنجشنبه و در آیین رونمایی و آغاز صفحات مجازی کنگره 
ملی شهدای استان با اشاره به تلاش های انجام گرفته برای تربیت سربازان فضای 
مجازی از بین جمعیت دانش آموزی تصریح کرد: قرار بود این سربازان جنگ نرم از بین 
دانش آموزان مستعد و متعهد و با عنوان »لشکر حضرت قاسم )ع(« بسیج شوند که این 
امر با شیوع کرونا و تعطیلی مدارس رو به رو شد و إن شاء الله پس از رفع این محدودیت 

به عنوان یکی از برنامه های کنگره پیگیری خواهد شد.
وی در ادامه به دغدغه های رهبر معظم انقلاب در اهمیت فضای مجازی اشاره کرد و 
گفت: وقتی حضرت آقا بیان می فرمایند که اگر امروز رهبر نبودم، حتما مسؤول فضای 
مجازی کشور می بودم، این گفته نشانه ای آشکار از اهمیت فضای مجازی است، بویژه 
آن که معظم له در سخن دیگری هم اهمیت پرداختن به فضای مجازی را با اهمیت 

پرداختن به مباحث انقلاب معادل می بینند.
 

با حضور خانواده و جمعی از دوستان( :

پیکر مرحوم حجت الاسلام فیرحی در قم 
به خاک سپرده شد

 پیکر مرحوم حجت الاسلام و المسلمین داوود فیرحی استاد دانشگاه تهران روز 
پنجشنبه در قم تشییع و به خاک سپرده شد.  در این مراسم که با حضور خانواده و 
جمعی از دوستان با رعایت پروتکل های بهداشتی در آرامستان بهشت معصومه )س( 
قم برگزار شد، پس از اقامه نماز ، پیکر مرحوم فیرحی  به خاک سپرده شد. حجت 
الاسلام و المسلمین داوود فیرحی استاد دانشکده علوم سیاسی دانشگاه تهران و 
پژوهشگر بیست و یکم آبان بر اثر ابتلا به کرونا در 56 سالگی در بیمارستان لاله تهران 
درگذشت. او علوم دینی را تا پایان مقدمات در مدرسه علمیه زنجان گذراند و سپس 
سطح و خارج فقه و اصول را از سال 1366 تا 1380 در حوزه علمیه قم آموخت. 
فیرحی همزمان از سال 1366 در دانشگاه تهران در رشته کارشناسی علوم سیاسی 
قبول شد و این رشته را تا مقطع دکتری علوم سیاسی با گرایش اندیشه سیاسی از 
همین دانشگاه ادامه داد و رساله دکتری خود را با عنوان »دانش، قدرت و مشروعیت 
در اسلام« در سال 78 اخذ کرد.  مرحوم فیرحی که از وی به عنوان »اندیشمند نوگرا« 

یاد می شد، عضو شورای مرکزی مجمع مدرسین و محققین حوزه علمیه قم بود.

برادر شغال یا فرشته 
مهربون؟

باز  جدی  بحث  باب  آمریکا  انتخابات  هر  از  بعد 
می شود که »این سگ زرد« )گویندگان منظورشان 

نامزد برنده انتخابات آمریکاست( »برادر شغال« هست یا نیست؛
بحث فرعی تری هم هست که آیا »سگ زرد« می تواند »فرشته مهربون« هم 
باشد؟ این ها بحث های بی حاصلی است که در نهایت برای مردم بسته تر شدن 
پنجره امید به حل مسائل اقتصادی و اجتماعی درهم  تنیده شده جامعه ایران را 
باقی می گذارد. دوگانه »برادر شغال« و »فرشته مهربون« از اساس بی معناست؛ 
و اساساً تقلیل عرصه سیاست خارجی به نظام مفاهیم سگ زرد، شغال و فرشته 

مهربون، بازی چندش آور بی حاصل سرِکاری است.
پایگاه،  ترامپ فرق ندارند« گزاره درستی نیست. شخصیت،  و  یک. »بایدن 
مسیر زندگی، اندیشه و اهداف سیاستمداران روی روش کار، انتخاب همکاران، 
اولویت ها و شیوه برخوردشان تأثیر می گذارد. آن ها منافع خود/کشورشان را با 
اندیشه ها، روش ها و راهبردهای متفاوتی دنبال می کنند. آن ها از جهتی که با هم 
فرق دارند »سگ زردِ برادر شغال« نیستند، و از آن جهت که منافع خود/کشورشان 

را دنبال می کنند »فرشته مهربون« دیگر کشورها هم نمی شوند.
دو. تحریم ها همه مشکل اقتصاد و جامعه ایران نیستند و با رفع حتی کل 
تحریم ها، بدون تغییرات در سیاست اقتصادی، سیاسی و اجتماعی، مشکلات - با 
شدت کمتر -  ولی بدون توسعه واقعی و پایدار، ادامه می یابند. مشکلات کشور 
تقریباً همه از تحریم تأثیر می پذیرند، سطحی از حل شدن شان به تحریم ربط دارد، 

اما همه نه با تحریم به وجود آمده اند و نه با رفتن تحریم، از میان می روند.
برخی از این مشکلات – نظیر تورم دورقمی، فساد، نقض حقوق شهروندی، 
تخریب محیط زیست، بی سامانی سیاسی و ... – را رژیم پهلوی هم در اوج رابطه 

مناسب با جهان داشت.
از  ناشی  برخی خیلی ساده می گویند »حداکثر سی درصد مشکلات  سه. 
تحریم هاست« و نادیده می گیرند که دولت ها در جهان برای رفع یک، دو درصد 
یا پنج درصد مشکلات کشورشان، هزار کار می کنند، پس چگونه می توان یک 
عامل سی درصدی با تأثیرگذاری پیچیده را این گونه ساده انگارانه تحلیل کرد؟ 
بدیهی است نه اصلاحات اساسی در داخل برای رفع مشکلات مزمن و ساختاری 
از پهلوی تا به حال، با تلاش برای رفع تحریم تناقضی دارد؛ و نه تلاش برای رفع 

تحریم ضرورت اصلاحات داخلی را نفی یا رفع می کند.
چهار. تجربه برجام نشان داد مذاکرات ایران و آمریکا درباره مسأله هسته ای دو 
و نیم سال طول کشید. حل مسأله ایران و آمریکا به صورت کلان تر، عمیق تر و 
پیچیده تر از آن است که حتی اگر دو طرف عزمی برای حل آن داشته باشند، کمتر 

از چندین سال به طول بینجامد.
زمان بر بودن اما به معنای نادیده گرفتن اهمیت فضای تنفس برای مردم درمانده 
و رنج کشیده نیست؛ فضای تنفس را باید با رویکردی بلندمدت و ساختاری، به 
فرصت دائمی تبدیل کرد. حکومت کردن فقط وقتی فضیلت و ارزش دارد که به 
کاستن از رنج مردم، فراهم کردن امکان زندگی اخلاقی، گسترش صلح و امنیت، 
و پایداری حیات بدون وجوه مختلف خشونت کمک کند؛ حکومت کردن به صرف 

حکومت کردن، ارزش ذاتی ندارد.  
پنج. شرایط کشور به سمت ناکارآمدی اقتصادی، فساد، رکود، بیکاری و فقر 
بیشتر پیش رفته و ادامه این وضعیت انسانی-اخلاقی نیست؛ و در درازمدت جز 
فرسایش تمدنی، توسعه نارضایتی و به خطر افتادن منافع و امنیت ملی حاصلی 
ندارد. می توان سال های دیگری را هم با بحث بی حاصل »سگ زرد« و »فرشته 
مهربون« ادامه داد، و با سرعت از اقتصادهای در حال توسعه، کشورهای همسایه، 
قدرت های در حال ظهور، فرصت های جهانی و فناوری های آینده عقب ماند. اما 
اگر هدف فقط حکومت کردن برای نفس حکومت کردن و منافع شخصی نیست، 
و سیاست به مثابه »فضیلت دنبال کردن خیر جمعی« مد نظر است، ضرورت 
و  داخل  در  اساسی  به اصلاحات  زدن  و شجاعت دست  اندیشه کردن جدی 

بازسازی روابط خارجی و نگاه به جهان، انکارناپذیر است.
شش. سیاستمدار ایرانی باید مفهوم زمان را جدی بگیرد. چند بار نوشته ام »زمان 
تا جایی در دست شماست و از لحظه ای به بعد شما در دست زمان هستید.« بحث 
بر سر سگ زرد یا فرشته مهربون، بی حاصل و برای سرگرمی خوب است، ماشین 
زمان را برای راه انداختن اقتصاد، گشایش افق ها و زنده کردن امید باید به کار 

گرفت، والا بیش از آن چه شده، دیر می شود.
* عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتی

فیرحی اهل تجارت با 
دانش خود نبود

مرحوم  بزرگوار  دانشمند  علمی  جایگاه  درباره 
بسیار  فیرحی  داود  والمسلمین دکتر  حجت الاسلام  

می توان گفت و نوشت، اما من می خواهم از منظری دیگر به موضوع بنگرم و اندکی 
درباره ویژگی های شخصیتی آن عزیز بگویم.   مرحوم فیرحی فقیهی نزیه، عالمی 
متواضع و فروتن، محققی دقیق و نکته سنج و فرزند خصال خویشتن و برآمده از 
طبقه زحمتکش جامعه بود. فیرحی عزیز برخلاف آقازاده هایی که بر سر سفر 
رانت پدر و مادر می نشینند و با استفاده از انواع امتیازات مادی و معنوی خود را 
بر می کشند، طعم تلخ محرومیت را چشیده و فرزند رنج و کار و محرومیت بود. آن 
عزیز سفرکرده در دوران تحصیل در دبیرستان و اوایل ورود به حوزه علمیه با کارگری 
مخارج تحصیل خود را تامین و به خانواده خود نیز کمک می کرد و از همین رو جانی 
مهربان و دلی سرشار از محبت به مردم و خُلقی مردمی داشت.  آن بزرگوار کوشیده 
بود از محاسن حضور در حوزه و دانشگاه بهره مند و از کاستی های هر دو منزه باشد. 
ایشان هیچ گاه آخوند بودن خود را موجب  امتیاز از دیگران نمی دانست  و حق  ویژه ای 
برای خود قائل نبود و از تفرعن های معمول  برخی اصحاب عمائم بری بود. مرحوم 
فیرحی همچنین با این که استاد برجسته دانشگاه تهران بود، هرگز همانند برخی 
برج عاج نشینان طبقه انتلکتوئل که خود را تافته جدابافته می دانند آلوده به منیت 
علمی نشد و همان طور که برآمده از مردم بود با مردم  و در کنار مردم ماند. مرحوم 
فیرحی در حالی که از استادان طراز اول علوم سیاسی بود و با فحول علمی کشور 
دست و پنجه نرم می کرد، هرگز اصالت خویش را فراموش نکرد. او اصالتا از روستای 
تیکمه داش از توابع بخش قره پشتلوی زنجان بود. آن مرحوم مدتی پیش با مشاهده 
وضعیت جوانان روستای تیکمه داش و دیگر روستاهای آن منطقه به شدت متاثر 
شده و تصمیم گرفته بود که کاری فرهنگی برای آنان انجام دهد. مرحوم فیرحی 
برای این منظور در شهریورماه 99 چند بار با من صحبت  کرد و گفت: »من برای 
ارتقای جوانان روستای تیکمه داش درصدد ساختن یک مجموعه فرهنگی شامل 
خانه عالم، کتابخانه، سالن اجتماعات و ورزش در این روستا هستم و کمک مالی هم 
از دولت نمی خواهم و فقط می خواهم که مجوز و نقشه تیپی را برای این کار بدهند.« 
من با مقامات مسوول در این زمینه صحبت کردم و پیگیری هایی رسمی هم در این 
زمینه انجام دادیم. مرحوم فیرحی هم چنین به زبان و ادبیات ترکی علاقه داشت و 
عضو هیات امنای بنیاد فرهنگ، هنر و ادب آذربایجان بود و در اعتلای فرهنگ، 
هنر و ادب ترکی و آذربایجان می کوشید. مرحوم فیرحی اهل دنیا و تجارت با دانش 
خود نبود. امام صادق)ع(  به نقل از رسول خدا)ص( فرمود: »فقها تا هنگامی که 
وارد دنیا نشده اند امین پیغمبرانند. عرض شد یا رسول اللّٰه، معنی ورودشان در دنیا 
چیست ؟ فرمود: پیروی سلطان )قدرت(، پس چون چنین کنند نسبت به دینتان 
از آنان بترسید و برحذر باشید.« )کافی، جلد 1، کتاب فضل علم( مرحوم فیرحی 
مصداق بارزی از فقیهان عامل به این حدیث نبوی بود و با این که می توانست از راه 
تجارت با دانش خود به آلاف و الوف و مقام های بالا نایل آید هرگز خود را آلوده به دنیا 
و علم خود را ابزار توجیه عملکرد اصحاب قدرت و ثروت نکرد و پاک زیست و پاک مرد 
و نامی نیک از خود به یادگار گذاشت. متاسفانه عالمانی که اهل بصیرت در نظر و 
شجاعت در عمل باشند و با علم خود تجارت نکنند و شجاعانه یافته های علمی خود 
را عرضه کنند اندکند، اما مرحوم فیرحی واقعا اهل بصیرت در نظر و شجاعت در 
عمل بود و یافته های خود را با رعایت موازین علمی ابراز می کرد. درگذشت مرحوم 
فیرحی ضربه ای سنگین به علوم سیاسی در کشور بود که به این سادگی قابل 

* مدرس حوزه، عضو  هیات علمی دانشگاه جبران  نیست.

اخبار

آیت الله رئیسی در همایش دادستان های کشور:

امنیت خط قرمز ماست؛ به افراد شرور مجال ندهید 

اقتصادی،  به شرایط  اشاره  با  قم  امام جمعه موقت 
سیاسی و اجتماعی کشور گفت: تنها راه نجات کشور 

مقاومت است. 
آیت الله علیرضا اعرافی در خطبه مجازی نماز جمعه 
اجتماعی  و  سیاسی  اقتصادی،  شرایط  افزود:  قم، 
امید  و  تدبیر  از دولت  و  ویژه ای دارد  کشور، وضعیت 
درخواست می کنیم در ماه های باقی مانده در مسیر 

حل مشکلات مردم قدم های بیشتری بردارد.
مشکلات  و  تورم  سنگینی  که  این  به  اشاره  با  وی 
و  کمرشکن  جامعه،  اقشار  از  برخی  برای  اقتصادی 
غیرقابل تحمل است گفت: باید در مباحث آسیب های 
توجه  حاشیه نشینی  با  رابطه  در  به ویژه  اجتماعی 

بیشتری شود.
خاطر  به  آمریکا  فشارهای  اینکه  بابیان  اعرافی 
پیشرفت های روزافزون ایران است، یادآور شد: اگر از 
آرمان های خود دست برداریم در سرازیری سقوط قرار 

خواهیم گرفت.
نشان  رسمی  آمارهای  کرد:  عنوان  ادامه  در  وی 
می دهد که سرانه کتاب خوانی در کشور کمتر از یک 

ساعت می باشد که کاملا نامطلوب است.
اعرافی گفت: قم در حوزه تولید کتب دینی جایگاه 
شاخه های  برخی  در  و  دارد  کشور  سطح  در  را  اول 
تولید علوم الهی رتبه نخست را در سطح جهانی از آن 
خودکرده است. وی همچنین گفت: شناخت معرفت 
پیامبر گرامی اسلام و ائمه اطهار از وظایف مهم امت 

اسلامی برای قرارگیری در مسیر سعادت است.
ائمه  زعامت  و  الهی  مقامات  کرد:  خاطرنشان  وی 
اطهار تابعی از آرای مردم و خواسته های آنها نیست و 

یک حق الهی است.
مدیر حوزه های علمیه کشور گفت: محبت؛ دومین 
وظیفه امت اسلامی در برابر پیشوایان معصوم است و 
در باب تولی و تبری روایات و آیات متعددی در مفاهیم 

دینی به کاررفته است.
را  انسان  وجودی  ساختمان  اگر  گفت:  اعرافی 
بخواهیم تحلیل کنیم بخش مهمی از آن را علاقه ها و 
نفرت ها تشکیل داده و نقش این دو در تعالی یا صعود 
انسان بسیار زیاد است. امام جمعه قم در بخش دیگری 
فاطمه  یادآور شد: هجرت حضرت  از سخنان خود، 
معصومه)س( به ایران و شهر قم منشأ خیرات و اثرات 
بسیار زیادی شده است. وی اضافه کرد: قم با حضور این 
بانوی بزرگ، کانون علم و اندیشه دینی و اسلامی شده 
است. اعرافی اظهار داشت: هیچ گاه منشأ علم و دانش 
در قم باوجود فراز و نشیب های تاریخی خاموش نشده 
و در یک صدسال اخیر فصل جدیدی در حوزه های 
علمیه جهان تشیع در این شهر آغازشده است. عضو 
فقهای شورای نگهبان ادامه داد: بیش از 100 هزار 
طلبه حوزوی و 70 هزار دانشجوی مراکز آموزش عالی 

در شهر قم مشغول تحصیل هستند.

آیت الله اعرافی در خطبه مجازی نماز جمعه قم:

تنها راه نجات کشور مقاومت است

محمد فاضلی*

رحمت اله بیگدلی*

 رئیس سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور با تاکید بر اجرای دقیق 
بخشنامه پایش زندانیان، گفت: وقتی به این نتیجه می رسیم که فردی در زندان متنبه 
شده و از اشتباهات گذشته خود درس گرفته است، دیگر نیازی به ماندن او در زندان 

وجود ندارد. 
به گزارش سازمان زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور، »محمدمهدی حاج 
محمدی« در نشست ویدئویی با مدیران زندان های سراسر کشور با اشاره به اینکه 
برای تدوین این بخشنامه از ظرفیت های حقوقی استفاده شده است، اظهارداشت: 

بخشنامه رصد زندانیان، آرزوی دیرینه تغییر نگاه به زندانیان را محقق می کند.
حاج محمدی افزود: خوشبختانه این بخشنامه و الزامات اجرایی آن، این امکان را 
میسر کرده است که زندان به عنوان متولی اصلی فرایند اصلاح و تربیت عمل کند و 
در صورت مشاهده تغییر رفتار در زندانیان، گزارش آن را برای مراجع قضایی ارسال 
کند تا آنها نیز بتوانند با استفاده از ظرفیت های قانونی، زمینه آزادی مشروط، کاهش 

یا تعلیق مجازات محکومان را فراهم کنند.
رئیس سازمان زندان ها با تقدیر از نگاه ویژه رئیس قوه قضاییه به موضوع زندان و 
زندانی گفت: مدیران زندان ها برای اجرای این طرح باید تلاش مضاعف انجام دهند 

تا بتوانیم به اهداف مورد نظر این بخشنامه برسیم.
در ادامه این جلسه، فراهانی معاون قضایی، اجرای احکام و امور مجلس سازمان 

زندان ها، در خصوص جزئیات این بخشنامه، تنظیم کاربرگ های ویژه زندانیان و نحوه 
پیگیری و تعامل با مراجع قضایی نکاتی را بیان کرد.

بنابراین گزارش، برخی از استان ها گزارشی از شروع اجرای این طرح و نتایج 
حاصله از آن را ارائه کردند. به گزارش ایرنا، بیستم آبان ماه سال جاری، رئیس سازمان 
زندان ها و اقدامات تامینی و تربیتی کشور از آغاز طرح پایش و غربالگری زندانیان 
در زندان های کشور خبر داد و گفت: به موجب بخشنامه اخیر رئیس قوه قضاییه 

وضعیت زندانیان و تحقق اهداف اجرای حبس، رصد و پایش می شود.
وی افزود: طبق بخشنامه پایش وضعیت زندانیان، به بیمارانی که توانایی تحمل 
حبس ندارند یا افرادی که در طول یک سال گذشته هیچ ملاقات کننده ای نداشتند 
و یا افرادی که در مواعد قانونی درخصوص ادامه بازداشت شان تصمیم گیری نشده 
است همچنین کسانی که مستحق برخورداری از ارفاقات قانونی همچون آزادی 
مشروط یا تعلیق اجرای مجازات هستند، بیش از گذشته مورد توجه و پیگیری واقع 

می شوند.
حاج محمدی گفت: در این بخشنامه ملاقات چهره به چهره قضات با زندانیان 
توصیه شده است و اگر قرار باشد به موجب تصمیم قضایی تغییری در وضعیت 
زندانیان موضوع بخشنامه ایجاد نشود، ملاقات قاضی با زندانی در زندان یا دادگاه 

الزامی است.

رئیس سازمان زندان ها:

زندانی که متنبه شده، نیازی به ماندن در زندان ندارد
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  سیاه دانه و عسل در طب سنتی 

سلامت 

تصور کنید که بعد از یک روز کاری بسیار خسته کننده، با پشت سر گذاشتن 
جلسات مهم کاری و خستگی مفرط، در پایان شب تنها کاری که می خواهید انجام 
دهید، پریدن روی رختخواب و خوابیدن روی ملحفه های نرم و گرم است. بسته به 
اینکه هرچند وقت یک بار ملحفه های خود را می شویید، در گودالی از پوست های 
مرده، مایت هایی که دوست دارند بر روی سلول های پوستی جشن بگیرند، قارچ ها 

و آلودگی ها می پرید.
 حتی اگر هرگز درحالی که لباس بیرون به تن دارید، روی رختخواب نخوابیدید، 
و یا در حالی که ساندویچ می خورید به بالش های نرم خود تکیه نداده اید و یا بعد از 
تمرین های سخت ورزشی در حالی که غرق عرق هستید، برای یک چرت شیرین 

روی تخت دراز نکشیده اید، باز هم ملحفه های شما زود به زود آلوده خواهند شد.
سلول های پوستی، روزانه از بدن جدا شده و روی ملحفه ها جای می گیرند و 
می توانند سبب رشد باکتری ها و مایت های خاص شوند. این جمع شدن روز به 
روز اجرام و موجودات ریز می تواند شانس ابتلا به عفونت را در شما بالا ببرد، به ویژه 
اگر سابقه بیماری پوست و یا جراحات و یا زخم های مزمن دارید. این حالت حتی 

می تواند بر تنفس شما نیز اثر بگذارد.
بنابراین، حالا که متوجه شدید چه قدر ممکن است مشکل زا باشد، در اینجا 
درباره همه آنچه باید در مورد تمیز نگه داشتن محل خوابتان بدانید، خواهیم گفت:

هرچند وقت یک بار باید ملحفه خود را بشویید؟
به گفته استاد بالینی میکروب شناسی و آسیب شناسی: حداقل باید هفته ای 

یک بار ملحفه های خود را تمیز کنید.
آکادمی پوست آمریکا )AAD( نیز توصیه می کند هفته ای یک بار ملحفه های 
را  به پیشنهاد این سازمان، بهتر است روبالشی های خود  اما  خود را بشویید؛ 

هفته ای دو تا سه بار نیز تعویض کنید.
چرا باید ملحفه ها را زود به زود بشویید؟

شما درون ملحفه های خود می خزید، آن ها را با سلول های پوستی )50 میلیون 

در روز!(، عرق، آرایش، لوسیون ها، موها و هر چیز دیگری، پر می کنید؛ از گرده و 
شوره حیوانات خانگی گرفته تا کپک قارچ و ذرات خاک.

می تواند  عرق  بود.  خواهند  همراه  باکتری ها  از  ناسالمی  دوز  با  این ها  همه 
تعویق  به  با  که  باشد،  با خود داشته  را  باکتری(  )نوعی  و ای.کلای  آلودگی ها 

انداختن شستن ملحفه ها، به تکثیر ادامه می دهند.
سلول های مرده پوستی و عرق هردو غذایی برای مایت های همراه گرد و غبار 
هستند که آن ها را به تختخواب جذب کرده و موجب تکثیرشان می شود. اگرچه 
احتمالًا شما دوست ندارید این موجودات ریز خزنده را در آغوش بگیرید، اما این 
موجودات عموماً بی ضرر هستند. از طرف دیگر، فضولات آن ها می تواند موجب 
تشدید آلرژی و آسم شود. حتی اگر شما آلرژی ندارید، آن ها می توانند همچنان 

موجب بیدار شدن شما با چشمان قرمز و گرفتگی بینی شوند.
بسیاری از مردم متوجه نیستند که یک سوم زندگی خود را در معرض این آلرژن ها 
می گذرانند. این بدون در نظر گرفتن زمان هایی است که در تختخواب صرف 

تماشای فیلم می کنید.
زیاد  زدن  جوش  مانع  تمیز  ملحفه های  آیا  چطور؟  پوستتان  مورد  در 

پوست می شود؟
شست وشوی ملحفه ها لزوماً آکنه پوستی شما را رفع نمی کند، اما می تواند بر 
تعدادی از بیماری های پوستی که ممکن است در اثر عدم رعایت بهداشت یا سابقه 
قبلی ایجاد شود، تأثیر بگذارد. برخی از این مشکلات شامل اگزما، بریدگی و زخم 
است. لکه های خشک، فلس مانند، خارش دار یا گوشت تحریک شده در معرض 
خطر ابتلا به عفونت است، به این معنا که ممکن است شما علاوه بر عفونت اولیه به 
یک عفونت ثانویه نیز مبتلا شوید که می تواند یک عفونت باکتریایی یا یک ویروس 

مانند هرپس باشد.
همچنین این عفونت های باکتریایی و قارچی می تواند منجر به بیماری های 
از جمله فولیکولیت، هنگامی که فولیکول های مو ملتهب می شوند،  دیگری 

و هیدرآدنیت عفونی، هنگامی که جوش ها و برآمدگی ها بر روی پوست ایجاد 
می شود، که دوباره مستعد ابتلا به عفونت هستند، شوند.

این بدان معنا نیست که اگر یک هفته از شستشو صرف نظر کنید، ابتلا به یکی 
از این مشکلات پوستی را تضمین کرده اید. چنین اتفاقی نخواهد افتاد. همه بارها 
و بارها از شست وشو غافل می شوند. اما شستن ملحفه ها به طور منظم باید جزئی 
از اقدامات بهداشتی روتین تان باشد که شامل استحمام منظم، شستشوی منظم 
لباس و حفظ نظافت محیط است. بعید به نظر می رسد که این روش ها به طور 
کامل از بروز مشکلات خاص پوستی جلوگیری یا آن ها را درمان کنند، با این وجود، 

روش های خوبی برای کاهش خطر ابتلا به عفونت یا آلودگی هستند.
آیا شرایط خاصی وجود دارد که باید ملحفه های خود را بیشتر از یک بار 

در هفته بشویید؟
مطمئناً! اگر شب زیاد عرق می کنید، باید بیش از دیگران، ملحفه های خود را 
تعویض کنید. همین مورد برای افرادی که در خواب آبریزش دهان دارند، از مواد 
آرایشی یا مرطوب کننده های سنگین در هنگام خواب استفاده می کنند، صدق 
می کند. همچنین بهتر است کسانی که به اختلالات شبانه که موجب خاراندن 
پوست می شود، دچار هستند، ملحفه های خود را به دفعات بیشتری در هفته، 

تعویض کنند.
اگر متوجه ملحفه های کاملًا آلوده به مواردی مانند خون، ذرات بزرگ پوست، 
شوره حیوانات خانگی، زردی ناشی از عرق یا لکه های دیگر شدید، باید سریعاً 
ملحفه های خود را بشویید. در غیر این صورت، به نظر می رسد شستن ملحفه ها 

یک بار در هفته کافی باشد.
خوشبختانه نیازی به بیرون رفتن و خرید مواد شوینده مخصوص برای تمیز کردن 
ملحفه ها نیست. اگر شوینده ای دارید که برای لباس هایتان مناسب است، برای 
ملحفه ها نیز مفید خواهد بود. همچنین می توانید از مواد شوینده ضد آلرژی و 

دارای رایحه خوش استفاده کنید.
مشکل اصلی که برخی از درماتولوژیست ها با آن روبه رو می شوند، این نیست که 
بیماران ملحفه های خود را به اندازه کافی منظم نمی شویند که منجر به عفونت های 
جدی می شود، بلکه این است که آن ها برای شستن ملحفه و لباس خود از مواد 

شوینده ای که باعث خارش و تحریک پوست می شوند، استفاده می کنند.
خوب! چه باید کرد اگر واقعاً وقت نداشته باشید که هفته ای یک بار 

ملحفه های خود را بشویید؟
اگر به دلیل زمان و دلیل اقتصادی قادر به شستن مرتب ملحفه های های خود 
نیستید، ملحفه خود را برگردانید. البته این چیزی نیست که توسط تحقیقات ثابت 
شده باشد، اما اگر واقعاً تحت فشار هستید، این بهترین کاری است که می توانید 
انجام دهید تا تمیزترین قسمت ملحفه با پوست شما تماس پیدا کند. سپس، 
پیشنهاد می شود که آن ها را حداقل با استفاده از مواد شوینده ضد آلرژی یک هفته 

بعد از برگرداندن، بشویید.
اما حتی اگر هفته ای یک بار ملحفه خود را بشویید، ممکن است تختخواب شما 

بسیار آلوده باشد!
با گذشت زمان، نیروی جاذبه زمین به ذرات و باکتری ها کمک می کند تا به داخل 

تشک و بالش شما نفوذ کنند.
ممکن است فکر کنید تنها راه حل، تخلیه تشک و بالش است، اما راهی برای 
جلوگیری از تجمع باکتری وجود دارد که استفاده از روکش های تشک و بالش 

نفوذناپذیر است.

حواستان به تمیزی رختخوابتان باشد

دسرخورها بخوانندهرچند وقت یک بار باید ملحفه ها را بشوییم؟

دسرها و اهمیت آن در تغذیه ما
کم نیست تعداد افرادی که عاشق دسر هستند و کلًا به خاطر خوردن آن سر میز 
غذا حاضر می شوند. شاید پیش تر توصیه می شد دسر به طور کلی از رژیم غذایی 
حذف شود اما باید بدانید که مصرف دسر سالم نه تنها مضر نیست بلکه می تواند 
فرصتی برای بهبود تغذیه باشد.  بدون شک بر کسی پوشیده نیست که زیاده روی 
در مصرف مواد غذایی سرشار از قند برای سلامتی مضر است. اما مصرف دسر به 
این معنی نیست که دسرتان الزاماً شیرین و پرچرب باشد. شما گزینه های بهتری 
نیز پیش رو دارید. بنابراین اگر عاشق دسر هستید اما در عین حال به سلامتی و 
تناسب اندامتان نیز اهمیت می دهید کافیست انتخاب های سالم و هوشمندانه ای 

داشته باشید.
از غذا صرف  بدون شک هر نوع دسری که بعد  هر دسری سالم نیست: 
می شود سالم نیست. برای اینکه دسرهای سالمی میل کنید ابتدا باید یک باور 
نادرست را دور بریزید: دسرهایی که از شیر تهیه شده اند مانند ماست هستند! این 
باور کاملًا غلط است. چون در برخی موارد تصور می شود دسری که از شیر تهیه شده 
است در هر صورت سالم بوده و مانند ماست است. اما واقعیت این است که ماست از 
نظر ترکیب و خواص از دسرهای دیگری که از شیر تهیه می شوند متفاوت است. در 

ادامه چند نوع دسر سالم و خوب را معرفی می کنیم.
دسر خوب: ماست: اگر عاشق دسر هستید نیازی نیست که خودتان را از 
علاقه تان محروم کنید. چون می توانید از فرصت استفاده کرده و ماست میل کنید. 
ماست ها حاوی پروبیوتیک هستند. و این ترکیبات چیزی جز باکتری های زنده 
و مفید برای بدن نبوده و می توانند محیط روده را به تصرف خود در بیاورند. نتایج 
پژوهشی که در مجله American family Physician به چاپ رسیده است نشان 
می دهد که مصرف منظم پروبیوتیک ها به کاهش خطر ابتلا به بیماری های معده و 
روده کمک زیادی می کنند. باید بدانید که پروبیوتیک ها همچنین مانع از بروز اسهال 
شده و برای درمان بیماری های مزمن نیز مؤثر عمل می کنند. محققان بر این عقیده 
هستند که پروبیوتیک ها باعث بهبود بیماری های التهابی مربوط به روده ها می شوند 
که متأسفانه برای برخی از این بیماری ها داروی خاصی وجود ندارد. در نتیجه، 
می توان گفت که دو راه برای برخورداری از فواید پروبیوتیک ها وجود دارد. راه اول این 
است که مکمل پروبیوتیک مصرف کنید؛ اما روش دوم بخصوص برای طرفداران دسر 

این است که ماست را به عنوان دسر میل کنند.
دسر خوب: میوه ها: برخی از متخصصان در گذشته توصیه می کردند که باید 
از مصرف میوه به عنوان دسر خودداری کرد. به عقیده این متخصصان بهتر است 
میوه قبل از غذا مصرف شود تا احساس سیری بیشتری ایجاد کند. با این حال 
نتایج بررسی های اخیر چندان موافق این نظریه نیست. به عقیده برخی متخصصان 
 Critical مصرف میوه در هر ساعتی از روز مفید است. نتایج بررسی هایی که در مجله
Reviews in Food Science and Nutrition به چاپ رسیده حاکی از این است که 
پولیفنول های موجود در میوه ها با کاهش میزان التهاب در بدن در ارتباط هستند. به 
همین دلیل نیز توصیه می شود میوه را به عنوان دسر و البته میان وعده مصرف کنید. 
برای رسیدن به هدفتان بهتر است از میوه های سرشار از فیبرهای محلول در آب مانند 
سیب استفاده کنید. به گفته محققان سیب حاوی میزان زیادی فیبر به نام پکتین 

است که باعث بهبود سلامت روده ها می شود.
دسرهای ناسالم: حال که صحبت از اهمیت دسر در برنامه غذایی است بهتر 
است بدانید که همه دسرها سالم نبوده و برایتان مفید نیستند. علاوه براین واژه دسر 
همیشه مساوی است با یک پیاله پر از خوردنی شیرین و احتمالًا چرب. باید بدانید که 
انواع پودینگ ها، دسرهای خامه ای، پنکیک ها و کارامل و غیره که بسیار رایج هستند، 
سرشار از قندهای ساده و افزودنی ها هستند که در تعادل قند خونتان اختلال ایجاد 
می کنند. مصرف این نوع دسرها به صورت گه گاه مشکل چندانی ایجاد نمی کند اما 
بدانید که مصرف منظم این گونه دسرهای شیرین و چرب باعث بروز مشکل مقاومت 
سلول های بدن به انسولین شده و زمینه بروز دیابت را فراهم می سازند. به یاد داشته 
باشید که دیابت نوعی بیماری مزمن است که روی وضعیت کل بدن تأثیر منفی 
می گذارد. متأسفانه بعد از ابتلا به این بیماری امکان خلاص شدن از آن غیرممکن 
است. از طرف دیگر نتایج برخی از پژوهش های اخیر نشان می دهد که بین این بیماری 
و خطر بروز سرطان ارتباط وجود دارد. البته برای اثبات این مسئله به بررسی های بیشتر 
و تکمیلی نیاز هست؛ اما پیشگیری از بروز چنین بیماری هایی باید در اولویت قرار 
بگیرد. برای این کار نیز لازم است )اگر نمی توانید از دسر چشم پوشی کنید( مراقب 

انتخاب هایتان باشید و برای دسر یا میان وعده به سراغ انواع سالم آن بروید.
اهمیت دسرهای سالم در برنامه غذایی: تمام مواد غذایی خواص یکسانی 
ندارند. به همین دلیل نیز باید حواستان به انتخاب دسرتان باشد. واقعیت این است 
که انتخاب شما می تواند روی کیفیت کلی تغذیه تان تأثیر بگذارد. مهم نیست که 
چقدر در تهیه غذای اصلی از نظر سالم بودن وقت و انرژی گذاشته اید. اگر دسر 
شیرین مصرف کنید تمام تلاشتان بر باد می رود. البته همچنان تأکید می کنیم که 
نیازی به محروم کردن دائمی خودتان نیست. اگر علاقه مند به چنین دسرهایی 
هستید می توانید در مناسبت های خاص از آن میل کنید؛ اما بدانید اگر این کار را 
تبدیل به عادت روزانه بکنید آسیب جدی به سلامتی تان خواهید زد. در حالت کلی 
بهتر است دسر را بعد از غذای اصلی میل کنید. با انتخاب میوه یا ماست می توانید 
دسر فوق العاده ای مصرف کنید. این مواد غذایی از نظر طعم کمی شیرین هستند 
و مصرف آن ها نه تنها میل به مصرف شیرینی را برطرف می کنند بلکه به بهبود 
وضعیت سلامتی تان نیز کمک می کنند. حتی می توانید داخل ماستتان میوه های 
مناسب خرد کنید و از طعم آن لذت ببرید.  در نهایت اینکه بدانید انواع ماست ها نیز 
سالم نیست. بهتر است قبل از خرید، ترکیبات محصولی که انتخاب کرده اید را به 
دقت مطالعه کنید و از خرید محصولی که حاوی قندها و افزودنی هاست بپرهیزید. 
ماست هایی که حاوی افزودنی ها و انواع طعم های مختلف و حاوی قند هستند ارزش 
غذایی بالایی ندارند. همچنین می توانید برای ایجاد تنوع، هر از گاهی ماست یونانی 

میل کنید.

یک پژوهشگر و پزشک طب ایرانی با اشاره به اهمیت تقویت سیستم ایمنی 
بدن به منظور جلوگیری از ابتلا به ویروس کرونا به معرفی هفت دمنوش موثر در 

این زمینه پرداخت.
علیرضا یارقلی، به مصرف و معرفی دمنوش های گیاهی جهت تقویت سیستم 
ایمنی بدن پرداخت و گفت: در ایام شیوع همه گیری کرونا برای پیشگیری از 
ابتلاء به این بیماری باید مصرف مایعات بیشتر شود برای مثال انواع سوپ ها 

همچون سوپ جو رقیق نمونه مناسبی برای مصرف است.
وی افزود: گیاهانی مانند آویشن، دارچین، سیاهدانه، زردچوبه، مرزنجوش، 
گل گاوزبان، زعفران، هل، بادرنجبویه، رزماری و بابونه در کنار سبزیجاتی مانند 
چغندر، کدوحلوایی، کلم قمی، کدوسبز، کرفس، هویج، زردک، نعنا، پونه، نخود 
سبز و انجیر خیسانده در آب، شیره انگور، برگه زردآلو، آناناس، سیب و آب آن در 

تقویت سیستم ایمنی بدن بسیار مفید و مؤثر هستند.
یارقلی در ادامه به معرفی و طرز تهیه هفت دمنوش مؤثر جهت تقویت سیستم 

ایمنی بدن پرداخت.
به همراه عناب: خواص ضد میکروبی  بیان  و شیرین  آویشن  1( دمنوش 
ویروسی دارد و سرشار از آنتی اکسیدان به همراه مواد مغذی است. درمانگر 
خوبی برای بیماری هایی همچون آنفلوانزا و سل، عفونت های ریوی، برونشیت و 
سرماخوردگی است این دمنوش از ترکیب یک لیوان آب به همراه پنج عدد عناب 
و یک قاشق پر از برگ آویشن با ترکیب یک قاشق چایخوری از ریشه شیرین بیان 
تهیه می شود. گفتنی است عناب در این دمنوش تأمین کننده بسیار خوب 
ویتامین C است که در افزایش قوای بدنی مفید است و خاصیت ضدمیکروبی 

دارد.
2( دمنوش بابونه: با مزاج گرم و خشک به شکلی که جوشانده سه گرم از این 
گیاه به همراه آب جوش سه مرتبه در روز جهت تقویت سیستم ایمنی بدن مؤثر 
است توجه به این نکته ضروری است افرادی که مبتلا به بیماری آسم هستند با 

ممنوعیت مصرف این دمنوش مواجه هستند.
قاشق  یک  جوشانده  صورت  به  خشک  و  گرم  مزاج  با  نعنا:  دمنوش   )3
مرباخوری از برگ این گیاه در 50 سی سی آب جوش در تقویت سیستم ایمنی 
بدن مناسب است اما برای افرادی که دارای آسیب های کبدی هستند پیشنهاد 

نمی شود.
4( دمنوش مرزنجوش: این دمنوش نیز طبعی گرم و خشک دارد یک قاشق 
چای خوری از برگ این گیاه به همراه 250 سی سی آب جوش روزانه یک تا 
دو فنجان بسیار مناسب است البته این دمنوش نیز به خانم های باردار توصیه 

نمی شود.
5( دمنوش مریم گلی: این دمنوش نیز مانند سایر دمنوش های معرفی 
شده طبع گرم و خشک دارد و به صورت یک قاشق چای خوری همراه با آب 
جوش تهیه می شود و افراد می توانند تا سه بار در روز آن را مصرف کنند البته این 

دمنوش نیز به افراد مبتلا به انواع تشنج ها توصیه نمی شود.
6( سیاهدانه: مصرف سیاهدانه با مزاج بسیار گرم و خشک در کنار عسل 
جهت تقویت سیستم ایمنی بدن بسیار مفید و مؤثر است به شکلی که در گرم 
مزاجان حداکثر 1.5 گرم به شکل خیسانده شده در سرکه و سپس خشک شده 
آن و در سرد مزاجان اندکی بیشتر از این میزان البته این مورد نیز به خانم های 

باردار توصیه نمی شود.
7( زوفا: با طبیعتی گرم و خشک به صورت دم کرده یک قاشق چایخوری به 
همراه آب جوش به مدت 15 دقیقه تا سه بار در روز جهت تقویت سیستم ایمنی 

بدن مؤثر است مصرف بیش از اندازه این دمنوش مضر کبد است.
یارقلی در آخر تاکید کرد: توجه به این نکته ضروری است که برای مصرف 
داروهای گیاهی چه برای پیشگیری و چه در مراحل درمان حتماً با پزشک طب 
سنتی مشورت شود مگر اینکه دسترسی به پزشک مقدور نباشد در این صورت 
صرفاً برای پیشگیری پس از مطالعه دقیق موارد منع مصرف و عوارض با کمترین 
مقدار ممکنه از گیاهان دارویی استفاده کنند چراکه هر یک از این گیاهان در 

موارد مصرف بیش از اندازه عوارضی را به دنبال خواهند داشت.

یک پژوهشگر و پزشک طب ایرانی ؛

۷ دمنوش تقویت ایمنی بدن را 
بشناسیم

آگهی دعوت به مجمع عمومی عادی
 بطور فوق العاده )نوبت اول(

بدینوسیله از کلیه اعضای موسسه خادم الرضا علیه 
1۵6 دعوت  ثبت  به شماره  السلام جوانان شیعه 
بعمل می آید در جلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده )نوبت اول( که راس ساعت 17/۳0 روز 
چهارشنبه 1۳99/9/۲1 در نشانی قم خیابان آذر 
کوچه 106 حسینیه بنی فاطمه برگزار خواهد شد ، 

شرکت نمایید.
دستور جلسه :

1- استماع گزارش هیئت مدیره
2- استماع گزارش بازرس  

3- انتخاب اعضای اصلی هیئت مدیره و علی البدل 
و بازرس اصلی و علی البدل  

به  منتهی  مالی  بیلان  و  ترازنامه  تصویب   -4
 1۳98/1۲/۲9

ضمنا داوطلبان تصدی سمت هیئت مدیره و بازرس 
می بایست حداکثر 2 روز قبل از برگزاری این مجمع 
فرم نامزدی هیئت مدیره یا بازرس را تکمیل و تحویل 

دفتر مرکزی موسسه نمایند.

هیئت مدیره
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تا 20 آذرماه امسال، باید اصناف گروه های 2، 3 و 4 از ساعت 18 اقدام به 
تعطیلی واحد صنفی خود کنند.

برای اجرای هر چه بهتر این طرح، گشت مشترک نظارت بر محدودیت های 
کرونایی )مرکز بهداشت، اتاق اصناف و نیروی انتظامی( در استان قم شروع شده 
است و به اصناف گروه های 2، 3 و 4 که پس از این ساعت باز باشند، تذکر داده 

و با متخلفان برخورد قانونی و صنف مربوطه به مدت یک ماه پُلُمب می شود.  
یکی از کارشناسان مرکز بهداشت قم در گفت وگو با خبرنگار ایرنا در رابطه با 
اجرای طرح مذکور گفت: بر اساس تصمیم ستاد ملی کرونا، در این طرح به 
مدت یک ماه، یک سری محدودیت هایی برای برخی از مشاغل اِعمال می شود.  
وی افزود: در این طرح مشاغل حساس مانند مشاغلی که مواد غذایی عرضه 
می کنند، همچون نانوایی، خواربارفروشی، لبنیات، میوه فروشی و قصابی می 
توانند پس از ساعت 18 نیز به شرط رعایت شیوه نامه های بهداشتی به فعالیت 

خود ادامه دهند.
وی اضافه کرد: بعضی از اصناف مثل لباسفروشی ها جزو اصناف حساس 
نیستند که شامل سه گروه شغلی 2، 3 و 4 می شوند که ملزم هستند که ساعت 

18 به تعطیلی واحد صنفی خود اقدام کنند.
خدمات  مانند  مشاغل  از  برخی  البته  داد:  ادامه  بهداشت  کارشناس  این 

آموزشی به طور کلی تعطیل هستند.
از  برخی  طرح  این  اجرای  برای  گفت:  خود  سخنان  دیگر  بخش  در  وی 
واحدهای صنفی همکاری لازم را انجام می دهند، اما بعضی از واحدهای صنفی 
نیز در این زمینه همکاری نمی کنند و مشکلات خود را بیان می کنند که این 

مساله کار ما را سخت می کند.
وی تاکید کرد: از اصناف و کسبه تقاضا داریم که در این زمینه همکاری لازم را 
داشته باشند، چراکه محدودیت هایی که اعمال می شود به خاطر سلامتی خود 
آن ها و همه مردم است، از این رو به قوانین احترام بگذارند؛ چرا که در شرایط 

بحران قرار داریم.
وی خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، مشاغلی که بعد از ساعت 18 ملزم به 

تعطیلی هستند؛ در صورت تعطیل نکردن، باید پلمب شوند.   
اِعمال محدودیت های کرونایی به مدت یک ماه

بر اساس اطلاعیه دانشگاه علوم پزشکی قم؛ طبق مصوبه ستاد ملی کرونا، 
برای پیشگیری و کنترل بیماری، محدودیت های کرونایی همزمان با سراسر 
کشور از 20 آبان ماه جاری شروع شده است و به مدت یک ماه در استان قم 

اجرا می شود.  
در این اطلاعیه آمده است: بر همین اساس مشاغل ذیل فقط تا ساعت 18 
مجاز به فعالیت می باشند و با متخلفان برخورد قانونی و صنف مربوطه به مدت 
یک ماه »پلمب« خواهد شد: کلیه پاساژها و مراکز خرید و فروش، غیر از مواد 
غذایی، آرایشگاه های مردانه، فروشگاه های لوازم آرایشی بهداشتی، بازار فروش 
خودرو، مراکز شماره گذاری و مشاورین املاک، مساجد، اماکن متبرکه و زیارتگاه 
ها، فرش و موکت، اسباب بازی فروشی و لوازم خانگی، شرکت ها و موسسات، 
خدمات چاپ و فعالیت های وابسته، آتلیه و عکاسی، آبمیوه فروشی، رستوران ها 
و مراکز طبخ غذا با پذیرش مشتری، پرده فروشی، مبلمان، کیف و کفش، لوازم 
التحریر و خرازی، قنادی و خشکبار، سوهان پزی و سوهان فروشی، کادویی، 

تزیینات داخلی، خیاطی و فروش پوشاک و پارچه.
در این اطلاعیه افزوده شده است: ممنوعیت و محدودیت های مشاغل دسته 
های 3 و 4 همچنان به قوت خود باقی است: کلیه آموزشگاه ها، دانشگاه ها، 
مدارس، زبانسراها و حوزه های علمیه تعطیل و برگزاری هر گونه آزمون باید 

همچون گذشته به صورت غیرحضوری انجام شود.
در این اطلاعیه اضافه شده است: کتابخانه ها، مهدکودک ها، آرایشگاه های 
زنانه، سالن های زیبایی، استخرهای سرپوشیده، سینما، تئاتر و مراکز مشابه، 

تالارهای پذیرایی، کافه، قهوه خانه، چایخانه، مراکز عرضه دخانیات، شهربازی، 
مراکز تفریحی و سالن ها و باشگاه های ورزشی پربرخورد تعطیل و برگزاری 

هرگونه مراسم های اجتماعی، فرهنگی، مذهبی و همایش ها ممنوع است.
این اطلاعیه حاکی است: شهر قم هم اکنون در وضعیت »قرمز« کرونایی قرار 
دارد؛ رعایت فاصله گذاری هوشمند اجتماعی، شست وشوی مکرر دست ها، 
عدم برگزاری مراسم و عدم حضور در تجمعات از اولین اصول پیشگیری و کنترل 

این بیماری است.
در این اطلاعیه بیان شده است: پیشگیری و کنترل بیماری کرونا، فقط با 
مشارکت و همکاری تک تک شما همشهریان گرامی محقق خواهد شد؛ بیایید با 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی و رعایت محدودیت های کرونایی باهم در قطع 

زنجیره انتقال ویروس منحوس کرونا و پایان دادن به این بیماری سهیم باشیم.  
مغازه دارها از مشکلات خود می گویند

بر اساس مشاهده میدانی خبرنگار ایرنا، برخی از واحدهای صنفی همکاری 
لازم را برای تعطیلی واحد صنفی خود در ساعت 18 انجام می دهند و از سایر 

همکاران خود نیز، انتظار رعایت این مساله را دارند.
یکی از رهگذران نیز در این رابطه گفت: اعمال این محدودیت ها و قوانین برای 
سلامتی همه ما ضروری است؛ به همین علت لازم است که همه به دستورالعمل 
های بهداشتی پایبند باشیم تا ان شاءالله هرچه زودتر مساله شیوع ویروس کرونا 

پایان یابد.
در این میان، بعضی از واحدهای صنفی مانند لباسفروشی ها عنوان می کنند 
که بیشتر مشتریان آن ها در ساعات پایانی روز، در واقع پس از ساعت 18 برای 
خرید به این گونه از مشاغل مراجعه می کنند و در صورت تعطیل بودن پس از 

ساعت 18، دچار زیان می شوند.
چند تن از صاحبان مغازه های لباسفروشی در خیابان شهید بهشتی بیان 
کردند که بیشتر کسبه این خیابان مستاجر هستند و در قبال خرید اجناس خود 
چک داده اند؛ از این رو برای پرداخت اجاره بها، پاس کردن چک و امرار معاش 

نیازمند هستند که تا ساعات پایانی شب به کسب خود ادامه دهند.
یکی از این صاحبان مغازه گفت: باید مسئولان به فکر امرار معاش ما نیز باشند 

و کمک های بلاعوض به ما کنند و یا وام بدهند.
یکی دیگر از کسبه این خیابان با بیان اینکه بیشتر مشتریان ما در ساعت های 
پایانی روز مراجعه می کنند، گفت: ما حاضریم از صبح تا ساعت 18 تعطیل 

باشیم و به جای آن از ساعت 18 تا 22 اجازه فعالیت داشته باشیم.       
    هنوز نیازمند اِقناع افکار عمومی درباره کرونا هستیم!

برای اهالی رسانه، مسئولان فرهنگی و کسانی که با مقوله فرهنگ ارتباط دارند، 
این موضوع که »کار فرهنگی، کاری زمان بَر است«، موضوعی آشناست و این 

مساله در این روزهای کرونایی بیشتر، خود را نشان می دهد.
نزدیک به یک سال است که ویروس کرونا در جهان شیوع یافته و بیش از هشت 
ماه است که کشور ما با این مساله درگیر است و در این مدت رسانه های گوناگون 
و مسئولان در سمت های مختلف خطر شیوع ویروس کرونا و راه های مقابله با آن 

را بارها و بارها بیان و بر رعایت شیوه نامه های بهداشتی تاکید کرده اند.
اما در هنگام اجرای طرح مذکور، برخی می گویند که »مگر کرونا پس از ساعت 

18 می آید؟! که باید در این ساعت مغازه خود را تعطیل کنیم؟«
بیان این پرسش از سوی این افراد، می تواند نشانگر و گویای این مساله باشد 
که یا هنوز همه مردم در رابطه با بحران کرونا اقناع نشده اند، یا برایشان موضوع 
عادی شده است و یا خطر آن را به اندازه لازم و کافی جدی نگرفته اند که حاضر 
نیستند، برای مقابله با ویروس کرونا، کسب وکار خود را »محدود« کنند و به بیان 
دیگر، کمک کنند تا زمان حضور مردم در مکان های پرجمعیت و پرتردد در طول 

روز »کاهش« یابد.   
به هر حال هر کدام از این علت ها و شاید دلیل های دیگری در این زمینه وجود 
داشته باشد؛ این مساله را بار دیگر نشان می دهد که همچنان باید به مقوله 
اطلاع رسانی، آگاهی بخشی، افزایش سطح دانش همه آحاد جامعه در سنین و 
صنوف مختلف ادامه دهیم و با استفاده از ابزار گوناگون و به روش های مختلف 

به اقناع جامعه بپردازیم. 
پس از گذشت این مدت؛ برخی به ضرورت اجرای شیوه های جدید و خلاقانه 
اشاره می کنند و معتقد هستند که روش های گذشته دیگر جواب نمی دهد، از 

این رو باید از روش های تازه بهره گرفت. 
سخن آخِر اینکه شیوع ویروس کرونا و بیماری کووید 19 بسیار جدی است، 
»کرونایِ جدی« با کسی شوخی و تعارف ندارد! از این رو لازم و ضروری است تا 
همه آحاد جامعه در مقابله با آن »مصمم« و جدی باشند و برای رهایی از کرونا هر 

کس در حد توان خود بکوشد.
وضعیت کرونا در قم از 20 شهریورماه امسال و به دنبال افزایش قابل توجه 

بیماران و مبتلایان این بیماری »فوق قرمز« شده است.

 با حضور تعدادی از مسئولان و خانواده های شهدا ؛

تولیدات فرهنگی کنگره شهدای قم 
رونمایی شد

 ـهنری کنگره ملی شهدای استان قم، روز   آیین رونمایی از تولیدات فرهنگی ـ
چهارشنبه به علت رعایت شیوه نامه های بهداشتی به خاطر شیوع ویروس کرونا، با 
حضور تعدادی معدود از مسئولان و خانواده های شهدا در تالار شهید سید مرتضی 

آوینی قم به صورت برخط برگزار شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در این آیین، با تقدیر از مسئولان 
برگزاری این کنگره گفت: شهیدان گرانقدر، جان خود را فدا کردند تا امروز ما در 
آسایش و آرامش باشیم و بتوانیم به نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران خدمت 
کنیم. سید موسی حسینی کاشانی با اشاره شیوع ویروس کرونا و شرایط قرمز استان 
قم در این زمینه گفت: به این علت و برای رعایت شیوه نامه های بهداشتی از تعداد 

محدودی، برای شرکت در این آیین دعوت به عمل آمد.  
 ـهنری کنگره ملی شهدای استان قم خاطرنشان کرد: به  رئیس کمیته فرهنگی ـ
طور حتم در شرایط دیگر، این سالن مملو از جمعیت و علاقه مندان به شهیدان بود.

 ـهنری« است  وی گفت: یکی از کمیته های 17گانه این کنگره، »کمیته فرهنگی ـ
که با محوریت اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم و مشارکت مجموعه های دیگر 

تشکیل و همچنین هشت کارگروه در زیرمجموعه این کمیته تشکیل شد.
وی افزود: کارگروه ها شامل »تجسمی«، »هنری«، »کودک و نوجوان«، »تاریخ 
شفاهی و ادبیات«، »فیلم، پویانمایی )انیمیشین( و نماهنگ )کلیپ(«، »محصولات 

 ـهنری«، »عکس« و »کتاب« است. فرهنگی ـ
وی با تاکید بر گام برداشتن در زمینه ترویج فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه اظهار 
 ـهنری کنگره ملی شهدای استان  داشت: امروز گوشه ای از فعالیت های فرهنگی ـ

قم رونمایی شد.
در وصایای شهدا به تبعیت از ولایت اشاره شده است

رئیس کنگره ملی شهدای استان قم نیز در این آیین، با بیان این که امروز همه تلاش 
ما این است که در روز قیامت با شهدا باشیم و شرمنده آن ها نشویم، گفت: هرچه ما 
داریم به برکت خون شهیدان عزیز است.   احمد حاجی زاده به فعالیت در این کنگره 
اشاره و اضافه کرد: شهیدان اهل کَرَم و کرامت هستند، در این مدت مصداق های 

بسیاری را دارم که کارها به به برکت خودِ شهدا انجام شد.
وی با بیان این که همه مدیون شهدا و خانواده های معزز شهیدان، جانبازان و 
ایثارگران هستیم؛ گفت: هنرمندانی که در این عرصه فعالیت می کنند، بدانند که 

ماموریتی که به آنان محول شده، از طرف خود شهیدان بزرگوار است.      
وی با بیان این که اگر می خواهیم رهروی راه شهدا باشیم، باید سرباز ولایت باشیم؛ 
گفت: در 96 درصد وصیت نامه های شهیدان به صورت مستقیم و در چهار درصد 
دیگر وصایای شهدا به صورت غیرمستقیم به مساله تبعیت از ولایت اشاره شده است.
وی گفت: امروز ضرورت دارد که از تحریف و فراموشی یاد و خاطره شهدا جلوگیری 
کنیم و هنرمندن نیز با استفاده از ابزار هنر می توانند در شناساندن شهیدان و ترویج 

و تبیین فرهنگ شهدا نقش موثری داشته باشند.
حاجی زاده با بیان این که در این مسیر باید به دنبال انجام کارهای نو و خلاقانه 
باشیم، اظهار داشت: باید هنرمندان، همیشه ذایقه جامعه هدف را رصد کنند و بر 
این اساس فعالیت های خود را انجام دهند.   رئیس کنگره ملی شهدای استان قم 
خاطرنشان کرد: باید محور فعالیت های خود را تحقق منویات رهبر معظم انقلاب 
قرار دهیم.  در پایان این آیین از یک سرود تولیدی برای این کنگره، کتاب شهید 
 ـهنری و  مهدی زین الدین و 20 کتاب دیگر، یونیفرم ثابت محصول های فرهنگی ـ

نشان )آرم( کنگره با حضور تعدادی از خانواده های معزز شهید رونمایی شد.
استان قم بیش از 6 هزار و 90 شهید، همچنین 11 هزار و 361 جانباز تقدیم 

انقلاب اسلامی کرده است و 591 آزاده و بیش از 400 شهید مدافع حرم دارد.
دومین کنگره ملی شهدای استان قم با شعار »قم، سرآمد شهادت و سرافرازی« 
در 27 آبان ماه جاری سالروز شهادت شهید مهدی زین الدین فرمانده لشکر 17 

علی ابن ابیطالب)ع( برگزار می شود.

رئیس کل دادگستری استان قم مطرح کرد؛

کاهش آمار زندانیان برنامه دستگاه قضایی
رئیس کل دادگستری استان قم گفت : برنامه دستگاه قضایی کم کردن جمعیت 

کیفری و کاهش آمار زندانیان است.
حجت الاسلام و المسلمین مظفر در دومین جلسه شورای قضایی استان با بیان 
این مطلب گفت: زندان تنها به افراد شرور، مجرمان حرفه ای و کسانی که با آزاد بودن 
امنیت جامعه را به مخاطره می اندازند تعلق دارد و باید با استفاده از ظرفیت های 

قانونی جمعیت کیفری استان را کاهش دهیم.
حجت الاسلام و المسلمین مظفری با اشاره به افزایش جمعیت کیفری استان 
گفت: برخی اشکالات قانونی موجب شده افرادی که ضرورتی برای ماندن در زندان 

ندارند مانند جرائم مالی و مهریه در حبس بمانند.
وی با اشاره به اینکه زندانی بودن این افراد باعث بروز آسیب هایی میشود گفت: 
پایش ها و غربالگری های دقیقی در زندان های استان درحال انجام است تا مقدمات 

آزادی افرادی که زندان بودنشان ضرورتی ندارد فراهم شود.
رئیس کل دادگستری با بیان اینکه زندان را باید تنها به مجرمان حرفه ای اختصاص 
داد افزود: می توان با استفاده از عفو، اعطای مرخصی و آزادی مشروط و مجازات های 

جایگزین زمینه کاهش آمار افرادی که زندانی بودنشان ضرورتی ندارد را فراهم کرد.
حجت الاسلام والمسلمین مظفری استفاده از پابندالکترونیکی را یکی دیگر 
از راهکار های قانونی برخورد با این محکومان دانست و گفت: در مورد تعدادی از 
محکومان که حضور فیزیکی آن ها در زندان چندان ضرورتی ندارد می توان با استفاده 
از این پابند ها برای آن ها محدوده ای تعیین کرد تا در دسترس مقامات قضایی باشند.
وی از آمادگی برای ایجاد دادرسی الکترونیکی در استان خبر داد و گفت: با راه 
اندازی این شیوه دادرسی تردد محکومان به دادسرا ها و دادگاه ها تا حد بسیار زیادی 

کم میشود و قضات به صورت الکترونیکی پرونده ها را بررسی می کنند.
رئیس کل دادگستری با رد شایعه ارتکاب جرم مجدد افرادی که در مرخصی به سر 
می برند گفت: با پایش های صورت گرفته تاکنون گزارش قابل ملاحظه ای از ارتکاب 
جرم این افراد دیده نشده است. حجت الاسلام والمسلمین مظفری گفت: اگر 
موردی از ارتکاب جرم این افراد مشاهده شود دستگاه قضایی با شدت و قاطعیت با 

آن برخورد می کند و تمام مرخصی های آینده این افراد لغو می شود.
  

معاون استاندار قم:

ذخیره راهبردی۳ماهه ماسک درقم
 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: 20 میلیون ماسک به عنوان 

ذخیره راهبردی ماسک برای سه ماه آینده در استان قم دپو شده است.
مهرداد غضنفری پیش از ظهر چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و 
فرماندهی عملیات پاسخ به بحران استان در سالن کرامت استانداری قم برگزار شد با 
اشاره به مازاد تولیدکننده ماسک در استان، گفت: با توجه به دپوی ماسک موردنیاز، 

باید اجازه صادرات مازاد محصول واحدهای تولیدی به سایر استان ها داده شود.
وی با بیان اینکه 20 میلیون ماسک به عنوان ذخیره راهبردی ماسک برای سه ماه 
آینده در استان دپو شده است، گفت: در زمانی که استان نیاز به تولید ماسک داشت، 
برخی از واحدهای تولیدی برای کمک به وضعیت بهداشتی قم، خط تولید خود را 
تغییر دادند که در شرایط کنونی با توجه به اینکه این واحدها مازاد تولید دارند برای 

ادامه روند تولید باید بازارهای جدیدی برای این تولیدکنندگان فراهم کنیم.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به اجرایی شدن محدودیت 
فعالیت واحدهای رده شغلی 2، 3 و 4 از ساعت 18 گفت: در روز نخست اجرای این 
طرح، میزان همراهی واحدهای صنفی برای اجرای این محدودیت در سطح استان، 
راضی کننده بوده است. غضنفری بابیان اینکه تجدیدنظر در گروه اصناف ضروری 
است، گفت: تمام پروتکل های بهداشتی در فروشگاه های بزرگ رعایت می شود ولی 
همچنان با مشکل مدیریت تجمع در این فروشگاه ها روبرو هستیم که باید برای این 

موضوع نیز چاره اندیشی شود.
وی با ابراز نارضایتی از میزان رعایت دستورالعمل های بهداشتی در نانوایی ها گفت: 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی در نانوایی های نامطلوب است که باید با استفاده 

از ظرفیت اتحادیه نانوایان تصمیمات جدی و مؤثری اتخاد شود.

جانشین فرماندهی قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم عنوان کرد

مشارکت جدی دستگاه های اجرایی لازمه 
ایجاد دهکده اقتصاد مقاومتی

جانشین فرماندهی قرارگاه پیشرفت و آبادانی سپاه استان قم با اشاره به اینکه 
دهکده اقتصاد مقاومتی قم به همت سازمان بسیج سازندگی در پادگان قدس 
واقع در 17 کیلومتری جاده قم – کاشان در حال احداث است، اظهار کرد: عرصه 
این مجموعه حدود 327 هکتار است که در مشاغل مختلف 18 گانه روستایی و 

کشاورزی به فعالیت می پردازد.
سرهنگ محمود داودآبادی اظهارداشت: حضور و فعالیت سازمان بسیج سازندگی 
و سپاه در این عرصه در جهت اجرایی شدن فرمایش مقام معظم رهبری در سال 92 
در خصوص ابلاغ اقتصاد مقاومتی است که به واسطه آن دو موضوع شناسایی موانع 
و مشکلات تولید و تلاش در جهت رفع و کنترل آنها و  فعالیت در راستای جهش تولید 

به موازات شناسایی مشکلات و نارسایی ها در دستور کار قرار گرفته است. 
اقتصاد  ستاد  مصوبه  پیرو  گفت:  قم  استان  سازندگی  بسیج  سازمان  مسئول 
مقاومتی استان، پادگان قدس به عنوان زیر ساخت اولیه به منظور اجرای پروژه ای 
بین دستگاهی تحت عنوان دهکده اقتصاد مقاومتی تعریف شد و مقرر شد هر کدام 

از دستگاه های متولی، بنابر وظایف خود در این مجموعه نقش آفرینی کنند. 
داودآبادی با تاکید بر اینکه افراد متخصص، با دانش و مجرب در این طرح کنار 
هم جمع شدند، ابراز کرد: تلاش کردیم کارآفرینان متخصص را گردآوری کرده 
و با هدایت تخصصی که مطالبه ما از دستگاه های اجرایی استان است بتوانیم 
این طرح را به عنوان الگویی موفق در کشور مطرح کنیم.  وی با اشاره به اینکه 
سازمان های مختلفی مانند اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی، جهاد کشاورزی 
و همچنین سازمان صنعت، معدن و تجارت در این پروژه و با مدل مشارکتی یاری 
گر ما هستند، بیان کرد: پرداخت تسهیلات اشتغال روستایی به طرح های مستقر 
در دهکده و پشتیبانی آموزشی از آنان، هدایت و تلفیق رسته های شغلی با دهکده 
سلامت و گردشگری، اختصاص بخشی از فضای دهکده به فعالیت های پژوهشی 
متناسب با نیاز استان قم و ایجاد صنایع تبدیلی و مکمّل رسته های شغلی موجود، 
از جمله فعالیت های انجام شده در این دهکده تا به امروز است. مسؤول سازمان 
بسیج سازندگی قم ایجاد زمینه ارتباط با کارآفرینان و متخصصان مرتبط با رشته های 
تخصصی دهکده را در تداوم این مسیر مهم ارزیابی کرد و گفت: برگزاری دوره های 
آموزشی و ارائه مشاوره های فنی در کنار اولویت دادن به طرح پرورش گیاهان دارویی 
و تولید بذر این گیاهان از دیگر برنامه های این دهکده است. داودآبادی با بیان 
اینکه برنامه های در دست اقدام در این دهکده به همت نیروهای قرارگاه پیشرفت و 
آبادانی سپاه به سه اولویت دسته بندی و در حال اجراست، گفت: در اولویت نخست 
به تکمیل زیرساخت ها مانند اصلاح شبکه آبیاری مزارع دهکده، اصلاح و بهسازی 
باغ های زیتون، انگور، توت و گل محمدی و همچنین تکمیل کارگاه های تولیدی 
نیمه کاره و گازکشی دهکده با بودجه ای حدود سه میلیارد تومان که با مساعدت 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی قم اختصاص داده شده پرداخته خواهد شد. وی 
ادامه داد: اولویت های سطح دو در این دهکده به مواردی مانند خرید و تعمیر ماشین 
آلات کشاورزی و همچنین واحد فرآوری گیاهان دارویی اختصاص خواهد داشت 
و مواردی مانند تعبیه فضای سبز، محوطه بازی، رستوران دهکده، واحد اقامتی و 
محوطه سازی نیز در اولویت سطح سه قرار دارند. مسؤول سازمان بسیج سازندگی 
استان قم در ادامه به برخی فعالیت های انجام شده در دهکده اقتصاد مقاومتی 
استان اشاره و خاطرنشان کرد: آماده سازی هشت هکتار زمین جهت کشت کُلزا، راه 
اندازی سایت پرورش زنبور عسل، آغاز به کار استخر پرورش ماهی زینتی و همچنین 
آغاز برداشت زیتون از جمله برنامه های انجام شده در این دهکده است. وی در پایان 
با تاکید بر اینکه این طرح در فاز اول می تواند برای 130 نفر اشتغالزایی مستقمی 
ایجاد کند، خاطرنشان کرد: این پروژه به عنوان یکی از پروژه های تحقق شعار سال 
یعنی »جهش تولید« در نظر گرفته شده و برنامه های خود را  بر اساس اولویت بندی 
و تقویم کاری دنبال خواهد کرد که امیدواریم با همکاری دستگاه های استان بتوانیم 

الگوی موفقی در عرصه اقتصاد مقاومتی را در استان قم رقم بزنیم.

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم:

۲۷ طرح براساس راهبرد جهش تولید 
درقم اجرایی می شود

مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم گفت: درسال جاری 27 
طرح در حوزه های عمرانی و زیربنایی، کشاورزی،  صنعت و معدن،  گردشگری و 
خدمات به عنوان پروژه های جهش تولید قم به دبیرخانه ستاد اقتصاد مقاومتی کشور 
ارسال شده است.  عزیزالله قربانی ضمن اشاره به این که اجرای طرح های مورد نظر 
از مصوبه های ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی استان است،  بیان کرد: 24 مورد از 
طرح های یاد شده مربوط به معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم بوده 
که قراردادهای عاملیت اجرای آن توسط بانک های استان دردست اقدام است. وی 
افزود: درمجموع برای این 24 طرح در سه بخش گردشگری،  صنعت و کشاورزی 
9هزار و 355 میلیارد سرمایه گذاری ریالی و 9 و شش دهم میلیون دلار سرمایه گذاری 
ارزی انجام شده است که موجب ایجاد اشتغال برای 2هزار و 279 تن می شود. وی 
همچنین با اشاره به فعالیت  مستمر دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم 
برای بالابردن سرعت اجرای طرح های تولیدی و اشتغال آفرین،  گفت: در همین 
رابطه برای پیشبرد اهداف اقتصادی استان از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه، 
24 جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید با 165 مصوبه و همچنین پنج جلسه 
اقتصاد مقاومتی با 22 مصوبه تشکیل شده است. قربانی ادامه داد: تدوین و تصویب 
راهبردها و برنامه های عملیاتی به منظور تحقق جهش تولید و ابلاغ آن به دستگاه ها، 
پیگیری برای امهال تسهیلات و تعویق اجراییه های مالیاتی،  تامین اجتماعی،  آب،  
برق، گاز و شهرداری به منظور جلوگیری از اختلال در روند تولید و اشتغال به ویژه 
برای واحدهای آسیب دیده از بیماری کرونا از جمله اقدام های کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید استان درسال جاری است. وی بیان کرد: همچنین پیگیری برای 
بازگشت واحدهای تملیکی به چرخه تولید،  رفع مشکلات خطوط تولید محصولات 
سلامت محور،  احیای 15 واحد صنعتی راکد با اشتغال 132 تن، راه اندازی بیش 
از 10 واحد صنعتی و 15 واحد کارگاهی تولید ماسک و روان سازی فرآیند پرداخت 
تسهیلات بانکی از دیگر اقدامات کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در قم برای توسعه 
هرچه بیشتر اقتصاد استان است. وی ادامه داد: برای حمایت از تولیدکنندگان و 
سرمایه گذاران، روند برگزاری جلسه های ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و همچنین 
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی در قم تا پایان سال جاری بر اساس دستورالعمل های 
مشخص دنبال و فرآیند اجرای مصوبه های آن با مشارکت دستگاه های اجرایی استان 

به جد پیگیری می شود.
 

با حضور رییس جمهوری از طریق ویدئو کنفرانس؛

بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم به 
بهره برداری رسید

بیمارستان 230 تختخوابی امیرالمومنین)ع( قم روز پنجشنبه در قالب دهمین آیین 
پویش ره سلامت با حضور رییس جمهوری از طریق ویدئو کنفرانس به بهره برداری 
رسید.  رییس دانشگاه علوم پزشکی قم در این آیین که به صورت زنده از شبکه خبر 
پخش شد، گفت: بیمارستان امیرالمومنین)ع( بر اساس آخرین معیارهای بیمارستان 
سازی ساخته شده است و دارای تجهیزاتی مدرن و مجهز، پد هلی کوپتر، بخش های 
سی سی یو، آی سی یو و درمانگاهی می باشد. محمدرضا قدیر با بیان این که این 
مرکز تمام معیارهای بیمارستان جنرال را دارد، افزود: 300 میلیارد تومان شامل 
تجهیزات، تاسیسات، نیروی انسانی و زمین ساختمان بیمارستان امیرالمومنین)ع( 
از سوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تامین شده است. وی با قدردانی 
یک  تاکنون  کرد:  اضافه  بیمارستان،  این  احداث  در  آیت الله خوانساری  بیت  از 
هزار بیمار مبتلا به کووید 19 در این مرکز درمانی پذیرش شده و خدمات دریافت 
کرده اند؛ خدمات این بیمارستان در بحران پیک سوم شیوع کرونا کمک حال بخش 
بهداشت و درمان استان قم بوده است. بیمارستان امیرالمومنین)ع( قم با 230 تخت 
بیمارستانی و با زیربنای 21 هزار و 500 مترمربع افتتاح شد؛ این پروژه بیمارستانی 
برای 500 نفر شغل ایجاد کرده است؛ این بیمارستان موقوفه مرحوم آیت الله حاج 

سید محمدباقر خوانساری است.

اجتماعی

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: 
تجمع دربازارهای هفتگی و روز بازارهای قم بسیار زیاد 
و وضعیت رعایت مسائل بهداشتی در این اماکن بسیار 
نامطلوب و نگران کننده است که این وضعیت نیاز به 

ساماندهی سریع دارد.
ستاد  جلسه  در  چهارشنبه  روز  محبی  سیامک 
پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ به 
بحران استان در تالار کرامت استانداری قم، افزود: 
باشگاه های  فعالیت  ممنوعیت  وجود  با  همچنین 
ورزشی، در عمل این مراکز ا فعالیت خود را  به صورت 

خصوصی ادامه داده اند که جای تاسف دارد.
وی با بیان اینکه با بررسی های انجام شده، متاسفانه 
استان  دانشگاه های  برخی  ورزشی  های  سالن  
افزود:  دارد،  ادامه  آنها  فعالیت  و  بوده  باز  همچنان 
تامین،  امکانات محافظتی در فروشگاه های استان 
مسائل بهداشتی رعایت و وضعیت تهویه این فروشگاه 
با تجمع در  ها نیز اصلاح شده است ولی همچنان 
این فروشگاه ها و عدم فاصله گذاری اجتماعی مواجه 

هستیم.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم،با تاکید 
بر ضرورت نظارت دقیق بر اجرای دستورالعمل های 
با وجود  با کرونا گفت:  مقابله  استانی  و  ستاد ملی 
اقدام های انجام شده برای رعایت مسائل بهداشتی 
مشکل  با  مراکز  این  اکثر  در  همچنین  ادارات،  در 

فاصله گذاری اجتماعی مواجه هستیم.
وی گفت: متاسفانه با وجود گذشت هشت ماه از 
ابلاغ دستورالعمل های بهداشتی و الزام دستگاه های 
مختلف برای ثبت اطلاعات خود در سامانه سلامت و 
حضور مدیران این دستگاه ها در جلسه های هفتگی 
با کرونا اما همچنان برخی ادارات نسبت به  مقابله 
ورود اطلاعات خود به این سامانه سلامت بی تفاوت 

هستند.
قم،  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
هم  بار  یک  حتی  ادارات  برخی  اظهارداشت: 
پروتکل های بهداشتی ابلاغی به آنها را مطالعه نکرده 
و رعایت نمی کنند که این موضوع علاوه بر سلامتی 

کارکنان، سلامتی مردم را نیز به خطر می اندازد.
وی با بیان اینکه در هفته جاری قم نسبت به هفته 
قبل از نظر شیوع کرونا وضعیت مطلوب تری داشته 

است، ادامه داد: با اقدام های انجام شده این استان 
در رتبه بیستم کشور از نظر شیوع کرونا قرار گرفته است 
و قم از جمع استان های مشکی به استان قرمز تغییر 
رنگ  داده است که امیدواریم در هفته های آینده این 

وضعیت نیز بهبود بیشتری یابد.
محبی گفت: کل نمونه های انجام شده در قم طی 
بوده که 60  یک هفته گذشته یک هزار 524 مورد 
درصد آن در مراکز سرپایی و بهداشتی انجام شده است 
که با توجه به افزایش امکانات تست در سطح این مراکز 
9 گانه بهداشتی در قم سهم این مراکز به 70 درصد 

افزایش می یابد.
وی اظهار داشت: 59 درصد تست های انجام شده 
در یک هفته گذشته مثبت شده و این در حالی است 
که پیش از این بیش از 70 درصد تست ها مثبت بوده 
است که این ناشی از افزایش قدرت تست در استان 

است.
محبی ادامه داد: تعداد تست های انجام شده در قم 
در حال افزایش است که این موضوع امکان شناسایی 

بیماران بیش از پیش فراهم می کند.
در  کرونا  شیوع  رعایت  داشت:  اظهار  محبی 
پیشخوان های دولت 72 درصد، پایانه های مسافربری 
درون شهری 50 درصد، بانک ها 74 درصد، جایگاه 
پایانه  درصد،  ها 84  آموزشگاه  درصد،  سوخت 78 
های برون استانی 50 درصد، فروشگاه های زنجیره 
ای 72 درصد، کافی نت ها 83 درصد، گیم نت 74 
درصد، بیمارستانها 67 درصد، مراکز شماره گذاری 
25 درصد، زندان 67، رستوران ها 79، نانوایی 46 
درصد، بستنی فروشی ها 74 درصد، مساجد 71 ، 

اماکن ورزشی 80 درصد بوده است.
قم با دو پیک شیوع کرونا مواجه بوده است 

معاون پژوهشی و تحقیقاتی دانشگاه علوم پزشکی 
قم نیز در این جلسه گفت: در پیک اول بیماری شیوع 
کرونا در قم، در تاریخ 18 خرداد به نقطه پایانی کرونا در 
استان رسیدیم که میزان بستری و مرگ و میر به حدود 
صفر رسید ولی متاسفانه به دلیل سهل انگاری شاهد 

شیوع مجدد این بیماری در هفته های اخیر هستیم.
احسان شریفی پور با بیان اینکه قم برخلاف اکثر 
استان های دیگر که مواجه با سه پیک کرونا بوده اند، 
با دو پیک شیوع کرونا مواجه بوده است افزود:  قم 

شدت شیوع کرونا در پیک دوم نسبت به پیک اول 
بسیار زیاد بوده است ضمن اینکه پیک دوم به دلیل 
طولانی شدن فشار زیادی به کادر بهداشت و درمان 

وارد کرد.
وی با بیان اینکه برخی رسانه ها شاخص مرگ و میر 
در قم را بالا معرفی می کنند که این موضوع درست 
نیست گفت: بر اساس شاخص های علمی، آمار مرگ 
و میر در قم به نسبت میزان شیوع و ابتلا به این بیماری 

در این استان از میانگین کشوری پایین تر است.
شریفی پور، با بیان اینکه کمتر از 2 درصد از بیماران 
استان، افراد غیربومی بوده اند، گفت: در بیمارستان 
تنها بیماران بدحال نگهداری می شود که اکثر آنان 
در سه روز از وضعیت بحرانی خارج و پس از بهبود از 
بیمارستان ترخیص شده اند تا ظرفیت بیمارستانی 

برای پذیرش بیماران جدید خالی شود.
معاون پژوهشی و تحقیقاتی دانشگاه علوم پزشکی 
قم ادامه داد: بر اساس تحقیقات انجام شده، شیوع 
کرونا در پیک اول در کشور ما ناشی از ویروس ووهان 
چین و شیوع کرونا در پیک دوم ناشی از ویروس منتشر 
شده در ایتالیا و اروپا بوده است که این دو نوع ویروس با 
یکدیگر متفاوت است و به دلیل جهش های انجام شده 

سرعت انتشار آن بسیار افزایش یافته است.
بیماری  این  مبتلایان  بیشترین  اینکه  بیان  با  وی 
گفت:  است،  سال  تا 53  سنین 51  بین  همچنان 
شاخص مرگ و میر در قم  21 نفر در یک هزار نفر 
این در حالی است که شاخص مرگ و  و  مبتلاست 
میر در سطح کشور برای هر یک هزار نفر حدود 40 
از  نفر است. شریفی پورادامه داد: بروز کرونا در قم 
میانگین کشوری بسیار بیشتر و نرخ مرگ و میر از 
میزان  افزایش  افزود:  است  میانگین کشوری کمتر 
سرایت این بیماری موجب شد تا به ویژه در پیک دوم 
با موج سنگین بیماران در بیمارستان ها مواجه باشیم.
دارند  تجمع  امکان  که  صنوفی  اینکه  بیان  با  وی 
مانند نانوایی ها، احتمال شیوع کرونا در آنها بسیار زیاد 
است، افزود: بر اساس تحقیقات انجام شده، تجمع 
زیاد افراد به عنوان کانون اصلی شیوع کروناست به 
گونه ای که حدود83 درصد ابتلاهای جدید ناشی از 
برخوردهای رو در روی افراد بدون استفاده از ماسک 

بوده است.

گزارشی  از چگونگی رعایت محدودیت های تازه کرونایی در قم؛

کرونا جدی است، ما چقدر مصمم هستیم؟

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم:

وضعیت بهداشتی در روز بازارها نگران کننده است
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معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: تأمین مایحتاج عمومی 
مردم بدون هیچ گونه مشکلی ادامه دارد. قبادی در بازدید میدانی از یکی از میادین میوه 
و تره بار شهر تهران، اظهار داشت: با توجه به مکفی بودن ذخایر کالاهای استراتژیک 
کشور تأمین مایحتاج عمومی بدون مشکل تداوم دارد و جای هیچ گونه نگرانی نیست. 
در این بازدید تعدادی از مردم و فروشندگان از زحمات مجموعه وزارت صنعت، معدن و 
تجارت در تأمین کالاهای اساسی به خصوص در این شرایط حساس کنونی و تحریم 

های ظالمانه دشمنان تقدیر و تشکر کردند.
حل مشکلات روغن جامد تا پایان هفته بعد

معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت، معدن و تجارت در خصوص روغن نیز تصریح 

کرد: روغن خوراکی مایع سفره مردم به وفور در همه جا یافت می شود و مشکلات روغن 
جامد نیز تا پایان هفته بعد حل می شود. قبادی با اعلام اینکه روغن خام به اندازه مکفی 
به کارخانجات داده شده است، گفت: موجودی روغن خام کشور خوب است و جای 
هیچ گونه نگرانی نیست. وی با اعلام اینکه تخم مرغ، مرغ و گوشت در میادین میوه و 
تره بار به قیمت مصوب عرضه می شود، خاطرنشان کرد: اگر در نقطه ای از شهر گران 

فروشی مشاهده شود قطعاً برخورد خواهد شد.
بررسی ممنوعیت صادرات گوجه فرنگی برای تنظیم بازار 

معاون بازرگانی داخلی وزارت صمت درخصوص گوجه فرنگی نیز گفت: تولید برخی 
محصولات کشاورزی در مقاطعی از سال به دلایل مسایل فصلی و آب و هوایی کم می 

شود، اما گوجه فرنگی مناطق جنوبی کشور اکنون قابل بهره برداری است و حجم 
عظیمی از این محصول به زودی به بازار عرضه می شود. قبادی با بیان اینکه اکنون نیز 
گوجه در همه فروشگاه ها وجود دارد، بیان کرد: تغییرات قیمتی این محصول به دلیل 
سودجویی برخی افراد و دلالان بوده است که دستگاه های نظارتی با بررسی های انجام 

شده برخوردهای قانونی لازم را اعمال خواهند کرد. 
وی با اشاره به اینکه به دلیل افزایش قیمت ارز، صادرات گوجه فرنگی فوق العاده رشد 
داشته است، تصریح کرد: وزارت جهاد کشاورزی با توجه به نیاز داخل به این محصول 
موضوع تجدید نظر و ممنوعیت در صادرات گوجه فرنگی را برای تنظیم بازار داخل در 

دستور بررسی دارد.

معاون بازرگانی داخلی وزارت صنعت:

تأمین مایحتاج عمومی مردم بدون مشکل ادامه دارد

از ابتدای سال جاری تا نیمه آبان ماه :

جزئیات واردات ۷.۱ میلیارد دلاری 
کالاهای اساسی

از ابتدای سال جاری تا نیمه آبان ماه بیش از 7.1 میلیارد دلار کالاهای اساسی  
وارد شده که حدود 27 درصد نسبت به سال گذشته کاهش دارد.

به گزارش ایسنا، کالاهای اساسی در 25 گروه کالایی طبقه بندی شده و به غیر 
از چند قلم محدود از جمله ذرت، دانه های روغنی، جو، روغن خام و بخشی از دارو 
و تجهیزات پزشکی که با ارز 4200 تومانی وارد می شود مابقی با ارز نیمایی که در 

حال حاضر حدود 25 هزار تومان است تامین ارز می شود.
بررسی آخرین وضعیت واردات کالاهای اساسی براساس گزارش دریافتی ایسنا، 
نشان می دهد که از ابتدای سال جاری تا هجدهم آبان ماه  14.8 میلیون تن 
کالای اساسی به ارزش بیش از 7.1 میلیارد دلار وارد شده که در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل از لحاظ وزنی یک درصد و ارزشی 27 درصد کاهش دارد، بخشی 

از این کاهش می تواند ناشی از افزایش تولید داخل باشد.
این در حالی است که در سال گذشته 14.9 میلیون تن با ارزش بالغ بر 9.7 

میلیارد دلار کالای اساسی وارد شده بود.  
در بین کالاهای وارد شده بیشترین میزان به ذرت با بیش از 6.1 میلیون تن به 

ارزشی بالغ بر 1.4 میلیارد دلار اختصاص دارد.
 بعد از ذرت بیشترین واردات مربوط به دارو و تجهیزات و ملزومات پزشکی 

ضروری به ارزش بالغ بر 948 میلیون دلار است.
دیگر کالاهایی که بیشترین سهم از واردات کالای اساسی را دارند دانه های 

روغنی با 682.1 میلیون دلار و گندم با بیش از 666.5 میلیون دلار هستند.
در سایر کالاها نیز 587.6 میلیون دلار برنج، 27.2 میلیون دلار گوشت قرمز 
میلیون دلار چای  قرمز سرد، 175.2  میلیون دلار گوشت  سبک گرم، 98.1 
خام، 353.8  و  جامد  نیمه   خوراکی  روغن های  دلار  میلیون  خشک، 488.2 
میلیون دلار کنجاله سویا، 108.6 میلیون دلار کودهای شیمیایی، 118.1 میلیون 
دلار خمیر کاغذ، 2.3 میلیون دلار کاغذ روزنامه، 122.7 میلیون دلار کاغذ چاپ و 

تحریر واردات انجام شده است.
همچنین 79.1میلیون دلار گوشت مرغ، 38.4 میلیون دلار کره، 97.3 میلیون 
بذر، 288.3 میلیون دلار جو، 333.6  انواع  دلار حبوبات، 64.2 میلیون دلار 
میلیون دلار شکر خام، 587.6 میلیون دلار برنج، 40.7 میلیون دلار داروهای 
دامی ضروری، 41.5 میلیون دلار سموم تکنیکال شیمیایی، 151.6 لاستیک 
وارد  اساسی  کالاهای  کننده  تولید  ماشین آلات  دلار  میلیون  و 261  سنگین 
شده است. این در حالی است که طی آخرین گزارش های گمرک ایران، میزان 
موجودی کالاهای غیرکانتینری به هفت میلیون و 351 هزار تن می رسد که سه 
میلیون و 934 هزار تن آن را کالاهای اساسی و مابقی را کالاهای غیر اساسی 
تشکیل می دهد که تا 80 درصد آن شامل مواد اولیه و ماشین آلات خطوط تولید 
است. همچنین 99 هزار و 294 کانتینر  )TEU( نیز در گمرک و بنادر موجود است 

که تعداد کانتینرهای پر وارداتی به بیش از 35 هزار باکس می رسد.
بعد از دپوی میلیون ها تن کالای اساسی و غیر اساسی در گمرک و بنادر، طی 
مصوبات اخیر ستاد هماهنگی اقتصادی دولت موانع مربوط به ترخیص کالاها 
مورد بررسی و تسهیل شد که در راس آن رفع موانع ارزی قرار داشت و از مدتی 
پیش با ابلاغ به دستگاه های اجرایی ترخیص کالاهای اساسی در چارچوب تعیین 

شده در دستور کار قرار گرفته است.
 

رییس بانک مرکزی خبر داد؛

بانک مرکزی برنامه ای برای افزایش نرخ 
سود بانکی ندارد

رییس کل بانک مرکزی با تاکید بر لزوم رعایت نرخ های های سود بانکی مصوب 
شورای پول و اعتبار توسط بانک ها گفت: بانک مرکزی برنامه ای برای افزایش نرخ 

سود بانکی ندارد.
با مدیران عامل  عبدالناصر همتی عصر روز چهارشنبه در نشست دوره ای 
شبکه بانکی کشور با بیان اینکه در راستای کنترل و رصد تراکنش های ریالی، 
دستورالعمل شفاف سازی تراکنش های بانکی به بانک ها ابلاغ شده است،  گفت: 

ساختار تعریف شده درضوابط مذکور باید در بانک ها ایجاد و رعایت شود. 
وی افزود: در شرایط کنونی نظام پولی و ارزی کشور از طرف کسانی که تخلف 
های تراکنشی دارند مورد صدمه قرار گرفته و عملکرد مثبت نظام بانکی در حمایت 
از تولید و رشد اقتصادی با برخی عملکردها ناقص در عدم رعایت ضوابط مبارزه 
با پولشویی زیر سوال می رود. رییس بانک مرکزی با بیان اینکه نرخ واقعی ارز در 
کشور پایین تر از نرخ های کنونی است،  گفت: معاملات شبانه و فردایی در بازار 
ارز یکی از عوامل مهم افزایش نرخ است و رعایت ضوابط مبارزه با پولشویی امکان 

التهاب آفرینی در بازار ارز را از سفته بازان می گیرد.
وی با تاکید بر ضرورت رعایت همه جانبه ضوابط مبارزه با پولشویی اعم از سقف 
های مجاز تراکنش و هویت سنجی مشتریان توسط بانک ها گفت: مبارزه با 
پولشویی در راستای افزایش شفافیت و سلامت فعالیت نظام بانکی و نیز رعایت 

حقوق مشتریان باید به طور جدی دنبال شود.
رییس کل بانک مرکزی با اشاره به فعالیت شبانه روزی شبکه های گسترده 
سازماندهی شده که به قصد برهم زدن آرامش عموم مردم و ایجاد انتظارات واهی 
به طور مداوم در حال فعالیت هستند، ابراز امیدواری کرد: با افزایش همکاری 
بانکی  غیرمجاز  تراکنش های  اطلاعاتی،  و  امنیتی  های  نهاد  و  بانکی  شبکه 
شناسایی و از آنها جلوگیری شود که با این اقدام بخش زیادی التهابات بازار ارز نیز 
کنترل می شود. وی همچنین تاکید کرد: نوسانات بازار سرمایه با کاهش یا افزایش 
جزئی نرخ سود سپرده ها ارتباطی ندارد و شبکه بانکی از سایر ظرفیت های خود 

برای حمایت از بازار سرمایه استفاده خواهد کرد.

دبیر ستاد تسهیل عنوان کرد:

تولیدکنندگان زیر فشار افزایش
 نامتعارف نرخ ارز

صدمین جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید کشور برگزار شد.
میثم زالی افزود: در این جلسه در خصوص آخرین وضعیت واحدهای راکد در 
شهرک های صنعتی و چگونگی فعال سازی مجدد این واحدها و همچنین نحوه 
تعیین تکلیف بدهی ارزی واحدهای تولیدی با توجه به جهش های نامتعارف 
نرخ ارز بحث و تبادل نظر شد. وی خاطر نشان کرد: باید بپذیریم که برخی از 
دستگاههای دولتی به تکالیف خود مندرج در قانون رفع موانع تولید و برنامه 
تا امروز تولیدکنندگان  اند و این موضوع منجر شده است  ششم عمل نکرده 
تسهیلات گیرنده از منابع ارزی با مشکلات و مخاطرات جدی مواجه شوند و این 
دور از انصاف است که فشار ناشی از افزایش و جهش نامتعارف نرخ ارز صرفا بر 
تولیدکنندگان تحمیل شود. زالی تصریح کرد: با توجه به مصوبه ستاد در خصوص 
خودداری بانک ها از هر گونه اقدام حقوقی و اجرایی علیه واحدهای مشمول از 
کلیه بانک ها و دستگاه های نظارتی درخواست میکنم که تا تعیین تکلیف نهایی 
این موضوع در مراجع ذیربط، اقدامات خود را متوقف کرده تا از بروز اختلال در 

روند تولید و اشتغال واحدهای صنعتی پیشگیری کرد.

 هرچند انتخابات آمریکا در هیجانات برخی از بازارها تأثیرگذار بوده، اما افزایش 
فایل های فروش در بنگاه های معاملات املاک را نمی توان نتیجه این انتخابات 
دانست. یک کارشناس بازار مسکن در گفت وگو با ایرناپلاس از پایان رکود در بازار 

مسکن خبر داد و به واکاویی تحولات کنونی در این بخش پرداخت.
در  فروش  موارد  افزایش  حالی  در  اخیر  روزهای  در  ایرناپلاس،  گزارش  به 
بنگاه های معاملات مسکن دیده می شود که کارشناسان، آن را یک اثر روانی 
ناشی از انتخابات ریاست جمهوری آمریکا یا حتی  یک همزمانی با آن می دانند. 
حال پرسش اینجاست که چه عاملی مالکان واحدهای مسکونی را به بنگاه های 

معاملات املاک آورده است؟
سید محمود فاطمی عقدا کارشناس بازار مسکن در این رابطه به ایرناپلاس 
گفت: عرضه بیشتر مسکن در بازار یک واکنش روانی است. تغییرات بازار مسکن، 
بیشتر متأثر از سیاست های داخلی است و تا زمانی که سیاست های اقتصادی به 
صورت پایه ای اصلاح نشود، نمی توان انتظار داشتدر بازار مسکن به ثبات برسیم.

وزن سیاست های داخلی در بازار مسکن بیشتر است
وی افزود: سیاست دولت و طرح مجلس برای الزام دولت به تولید یک میلیون 
واحد مسکونی در سال و تلاش مجلس و دولت برای شروع این طرح، می تواند 
به عنوان عاملی برای افزایش عرضه واحدهای مسکونی در بازار در نظر گرفته شود. 

این عامل، وزن بیشتری نسبت به انتخابات ریاست جمهوری آمریکا در تغییرات 
بازار مسکن دارد.

این کارشناس بازار مسکن ادامه داد: علاوه بر این، کاهش اخیر نرخ ارز نیز 
در حدی نیست که انتظار می رفت. در مجموع، نمی توان بین انتخابات آمریکا و 

تغییرات بازار ارز با نوسان های اخیر بازار مسکن ارتباط معناداری برقرار کرد.
دوره رکود مسکن رو به پایان است

بر  علاوه  گفت:  مسکن  بازار  در  رکود  و  رونق  دوره های  یادآوری  با  فاطمی، 
سیاست های دولت و مجلس، خروج بازار مسکن از دوره رکود نیز دیگر عامل 
را پشت سر  بازار مسکن دوره رکود طولانی  بازار است.  این  افزایش عرضه در 
گذاشته  و فعالان بخش مسکن در تلاشند با عرضه واحدهای بیشتر، بازار را از رکود 

خارج کنند.
پیش نیاز اجرای قانون مالیات بر خانه های خالی

یکی از عواملی که در سال های اخیر به عنوان عامل رکود در بازار مسکن مطرح 
می شود، خانه هایی هستند که مالکان به امید افزایش قیمت در دوره های بعد، 

آنها را خالی نگه می دارند و از عرضه آنها برای فروش و اجاره خودداری می کنند.
رئیس پیشین مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی، با تأکید بر اهمیت اجرای 
مالیات بر خانه های خالی گفت: لازمه این طرح، یک سامانه اطلاعاتی قدرتمند 

و به روز است. در صورتی که همه دستگاه های مرتبط با این موضوع، با وزارت راه  و 
شهرسازی که در صدر آن قرار دارد همکاری لازم را داشته باشند، می توان از منافع 

آن در بازار مسکن بهره مند شد.
فاطمی افزود: در این میان انتظار می رود شهرداری ها و سازمان های خدماتی 
با اطلاعاتی که در اختیار دارند، شناسایی و معرفی واحدهای خالی را تسریع و 
تسهیل کنند. بنابراین اگر بخش های مختلف دست به دست هم دهند، طرح 

مالیات  بر خانه های خالی قابل اجرا خواهد بود.
پایان بازی با ضروریات زندگی مردم

وی ادامه داد: با اجرای طرح مالیات بر خانه های خالی، این موضوع در اقتصاد 
کشور نهادینه خواهد شد که بخش هایی که با ضروریات زندگی مردم در ارتباط 
هستند و تغییرات منفی در آنها، پیامدهای اقتصادی-اجتماعی مؤثری در جامعه 

خواهد گذاشت، با اهداف خاص و توسط عده ای خاص به بازی گرفته نشود.
این کارشناس مسکن افزود: در واقع در هیچ کشوری اجازه داده نمی شود افراد 
فقط به دلیل مالکیت خصوصی، از عرضه مسکن در بازار خودداری کنند و یکی 
از راهکارهایی که سازندگان و مالکان را به عرضه واحدهای مسکونی خود در بازار 

ترغیب می کند، قانون مالیات بر خانه های خالی است.
را  آن  چگونه  جامعه  و  باشد  چقدر  مالیات  این  میزان  اینکه  گفت:  فاطمی 
می پذیرد، مواردی است که با مطالعه کارشناسی و نه فقط براساس شرایط کنونی، 
قابل تعیین است. آن هم در حالی که به نظر می رسد شرایط کنونی بازار مسکن، تا 
حدودی مطالعه کارشناسی درباره جزئیات این طرح را تحت تأثیر قرار داده است.

سه منبع اطلاعاتی برای تکمیل سامانه املاک
رئیس پیشین مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی با معرفی سه راهکار 
برای تکمیل سامانه املاک و شناسایی خانه های خالی گفت: برای شناسایی 
واحدهای مسکونی خالی، اطلاعات شهرداری ها قابل استفاده است؛ زیرا پایان 
کار می دهند و آمار تولید را در اختیار دارند. اطلاعات سازمان های خدمات رسان 
که آب، برق، گاز و تلفن را به واحدهای مسکونی ارئه می دهند نیز می تواند در 
شناسایی خانه های خالی مورد استفاده قرار گیرد. راه حل سوم نیز، استفاده از 

بررسی های میدانی است.
اتحادیه مشاوران املاک زیر پرچم وزارتخانه؟

فاطمی در پاسخ به این پرسش که آیا پیشنهاد الحاق اتحادیه مشاوران املاک به 
وزارت راه وشهرسازی می تواند بازار مسکن را ساماندهی کند، گفت: این پیشنهاد 
نقشی در مدیریت بازار مسکن نخواهد داشت و به نظر نمی رسد تصمیم درستی 
باشد زیرا اتحادیه املاک، یک تشکل صنفی خصوصی است که جایگاه و قوانین 

خاص خود را دارد و توجیهی برای این پیشنهاد وجود ندارد.
وی افزود: در عین حال اگر اتحادیه املاک به دلیل جایگاه تخصصی خود بتواند 
به شناسایی خانه های خالی کمک کند، مکلف به انجام این کار است. به عنوان 
نمونه کد رهگیری که در بنگاه های معاملات املاک به قراردادها داده می شود، با 
ثبت در سامانه املاک، اطلاعات به روزی در اختیار دستگاه های ذیربط قرار دهد.

تحلیل بازار مسکن در گفت وگو با یک کارشناس؛

چه عواملی سبب افزایش عرضه واحدهای مسکونی به بازار شده است؟

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به خانم، 
نرگس نیک سخن شیرازی فرزند علی نقی که توسط کارشناس دادگستری ارزیابی 
شده است در روز پنجشنبه مورخ 1399/09/13 ساعت 10 الی 11 در دادگاه 
عمومی بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک 

دفتر اجرای احکام از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
1-موقعیت ملک: در استان قم بخش کهک – روستای ابرجس روبروی گلزار شهدا 

با مختصات )483173/3799879( یو توی ام وجود دارد.
2-مشخصات ثبتی: دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 14/509 اصلی 

بخش کهک واقع شده است.
3-مشخصات عرصه و اعیان ملک: ملک فوق یک قطعه زمین به مساحت کل 
407/79 مترمربع )دودانگ متعلق به خانم نیک سخن، دو دانگ متعلق به خانم 
مزرعه شاعی و دو دانگ متعلق به خانم کاشانی نژاد( که دارای یک ساختمان با 
اسکلت دیوار باربر و سقف چوبی با کف موزاییک و بدنه سفید و سقف بصورت )پی 
وی سی( دارای حوض آب با داخل سنگ سرویس توالت با ابرمگن زمین در حیاط و 
حیاط سازی با کف پوش بتنی رنگی و دیوار محوطه به ارتفاع حدود 3 متر با پوشش 

سیمان سفید و انشعابات آب و برق و گاز می باشد.
4-ارزش کل ملک، بدون هرگونه عقب نشینی و بدهی و موارد دیگر به دهیاری و بانک 
و سایر ارگانها و اشخاص به مبلغ 8/532/430/000 )هشت میلیارد و پانصد وسی دو 

میلیون و چهارصد و سی هزار ریال( و ارزش دو دانگ مشاع از ششدانگ پلاک مذکور 
متعلق به محکوم علیه )خانم نرگس نیک سخن( به میزان 2/844/143/000 ریال 
)دومیلیارد و هشتصد و چهل و چهار میلیون و صد و چهار میلیون و صد و چهل و سه هزار 

ریال( ارزیابی میگردد به مزایده و فروش گذاشته میشود.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به 
مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه 
مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که بالاترین 
مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. ضمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ 
و مابقی نیز ظرف یک ماه دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه 

های محلی درج می گردد.
)م الف 1۳۲8۳(
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک – مهدی برزگر

----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای عبدالحسین محمدی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت بشماره مسلسل 33648 مربوط به پلاک 159 فرعی از 55 اصلی واقع 
در جعفریه که ذیل ثبت 456 صفحه 10 دفتر 5 صادر و تسلیم شده بعلت جابجائی 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی 

می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا 

باین اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است 
پس از انقضای مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. )م الف 13285(
محمدرضا خدایاری – رئیس ثبت جعفریه

----------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رسول محمدی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند 
مالکیت بشماره مسلسل 033647 مربوط به پلاک 161 فرعی از 55 اصلی واقع در 
جعفریه که ذیل ثبت 453 صفحه 599 دفتر 4 صادر و تسلیم شده بعلت جابجایی 
مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است لذا مراتب باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت بتاریخ ذیل آگهی 
می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند 
مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتبا باین اداره 
اعلام و ارسال و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از 
انقضای مهلت مقرر نسبت بصدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد. )م الف 13284(
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت جعفریه

سازمان  رسالت  و  اولویت  گذاران  سرمایه  حقوق  حفظ 
بورس و اوراق بهادار است و بدون شک در تلاشیم شرایط 
بازار سرمایه مطلوب و متعادل باشد. نهاد ناظر از روند منفی 
قیمت ها راضی نیست و زیان سهام داران هم به نفع هیچ 
سرمایه  خروج  و  ورود  موضوع  اما  نیست.  گروهی  و  فرد 
گذاران به بازار و همچنین چیدمان پرتفو، مسوولیت شخصی 

است و امیدوارم سرمایه گذاران به این موضوع توجه کنند.
حسن قالیباف اصل، در تشریح جزییات نشست شامگاه 
چهارشنبه 21 آبان ماه شورای عالی بورس، گفت: یکی از 
مصوبات شورایعالی بورس، بحث عدالت ترمیمی بود و بر 
اساس آن مقرر شد از طریق ساز و کار های جبرانی، برخی 
تخلفات جزیی، داخل بازار سرمایه رسیدگی  و سایر موارد 
به قوه قضاییه ارجاع شود. قطعا با این تصمیم رسیدگی 
به تخلفات با سرعت بیشتری انجام می شود. سخنگوی 
شورای عالی بورس تصریح کرد: موضوع دوم مورد بررسی 
در جلسه امروز شورا، بحث افزایش سرمایه از محل سلب 
حق تقدم بود. دستورالعمل اجرایی این موضوع به شورای 
عالی بورس پیشنهاد شد و مورد تصویب اعضا قرار گرفت. 
در این دستور العمل ساز و کار افزایش سرمایه از محل صرف 
سهام یا سلب حق تقدم به همراه موارد استثنا تبیین شده و 
شرکت ها می توانند بحث تامین مالی و افزایش سرمایه در 

بازار سرمایه را با روش های مختلف دنبال کنند.
وی افزود: سپرده گذاری در صندوق تثبیت بازار سومین 

موضوعی بود که در شورای عالی بورس تصویب شد.
بازار، افت ها را جبران می کند

دکتر قالیباف با بیان اینکه متغیرهای اقتصادی در ماه 

های اخیر تغییرات زیادی داشته، افزود: گزارش های شش 
ماهه شرکت ها که بر روی کدال منتشر شده نشان دهنده 
شرایط بسیار خوبی است و امید می رود روند متعادل بازار 

ادامه دار باشد.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار با اشاره به اینکه سرمایه 
گذاری در بازار سهام نیازمند صبر و حوصله است و در پاسخ 
به این پرسش که فراز و نشیب شاخص در روزهای گذشته 

چه عاملی داشت؟ گفت: در خرید ملک به دنبال نوسان 
قیمت و سود روزانه هستیم؟ منصفانه نگاه کنیم. سرمایه 
گذاری در سهام هم همین روند را دارد و نباید نگاهی کوتاه 
مدت داشت. بازار سرمایه بازار ساده ای برای سرمایه گذاری 
نیست. اگر سهم به درستی انتخاب شده باشد، قطعا در بلند 
مدت با بازده مناسب همراه است و سهام دار نباید نگران 

آینده سرمایه گذاری خود باشد.

دکتر قالیباف اصل با بیان اینکه در نیمه نخست سال، 
نقدینگی زیادی وارد بازار سرمایه شد، افزود: هرچند برای 
مدتی قیمت ها در بازار سرمایه روند نزولی در پیش گرفتند 
اما تجربه نشان داده، روند نزولی دائمی نیست و بازار راه خود 
را پیدا و افت ها را جبران می کند. به عبارتی، افراد صبور 

همیشه برنده خواهند بود.
سیگنال فروشی، سم بازار سرمایه

وی با اشاره به اینکه در ادبیات مالی دنیا، موضوع سیگنال 
فروشی هیچ مفهومی ندارد، به سرمایه گذارن توصیه کرد: 
از حضور در کانال های تلگرامی یا خرید سیگنال خودداری 
به  با مراجعه  ندارند،  بازار  به  اگر شناختی نسبت  و  کنند 
و  گذاری  سرمایه  های  صندوق  سبدگردان،  های  شرکت 
مشاوران سرمایه گذاری دارای مجوز، به خرید سهام یا اوراق 

با درآمد ثابت اقدام کنند.
رییس سازمان بورس و اوراق بهادار سرمایه گذاران را به 
تغییر افق نگاه دعوت کرد و گفت: حفظ حقوق سرمایه 
گذاران اولویت و رسالت سازمان بورس و اوراق بهادار است و 
بدون شک در تلاشیم شرایط بازار سرمایه مطلوب و متعادل 
باشد. نهاد ناظر از روند منفی قیمت ها راضی نیست و زیان 
سهام داران هم به نفع هیچ فرد و گروهی نیست.اما موضوع 
ورود و خروج سرمایه گذاران به بازار و همچنین چیدمان 
پرتفوی، مسوولیت شخصی است و امیدوارم سرمایه گذاران 

به این موضوع توجه کنند.
با  بازار سرمایه همراه  کنم هرچند  تاکید می  پایان  در  
صبور  گذاران  سرمایه  داده  نشان  تاریخ  اما  است  ریسک 

پاداش این صبر را دریافت می کنند.

رییس سازمان بورس و اوراق بهادار مطرح کرد:

سه مصوبه شورای عالی بورس با هدف توسعه بازار سرمایه
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تیم ملی فوتبال ایران در دومین بازی دوستانه با هدایت دراگان اسکوچیچ به 
برتری رسید و موفق شد بوسنی را از پیش رو بردارد. 

تیم ملی فوتبال ایران در دومین دیدار دوستانه خود با هدایت دراگان اسکوچیچ 
از ساعت 20:30 دقیقه پنجشنبه شب در شهر سارایوو به مصاف تیم ملی 
بوسنی و هرزگووین رفت. دیداری که در پایان با نتیجه 2 بر صفر به سود شاگردان 

اسکوچیچ خاتمه پیدا کرد.
ملی پوشان با ترکیب امیر عابدزاده، محمدحسین کنعانی زادگان، شجاع خلیل 
زاده، مرتضی پورعلی گنجی، میلاد محمدی، صادق محرمی، احمد نوراللهی، 
احسان حاج صفی، وحید امیری، علی قلی زاده و کاوه رضایی به میدان رفتند. 

اسکوچیچ در این مسابقه از آرایش سه دفاعه استفاده کرد.
در سوی مقابل بوسنی هم با این ترکیب به میدان آمد: یاسمین بوریچ، یوسیپ 
کورلوکا، عدنان کوواچویچ، سینیشا سانیکانین، بویان ناستیچ، لونکار، میرالم 

پیانیچ، عمار رحمانوویچ، بنیامین تاتار، آرمین هادزیچ و عامر گوجاک.
بازی با اشتباهات زیاد هر 2 تیم آغاز شد. با این وجود این بوسنی بود که ابتکار 
عمل را در اختیار داشت. مدافعان بوسنی 2 اشتباه مهلک در همان دقایق 
ابتدایی داشتند. یک بار نوراللهی نتوانست از فرصت استفاده کند و یک بار هم 
کاوه رضایی با اشنباه تیم حریف صاحب تک به تک شد اما ضربه او توسط گلر 
بوسنی مهار شد. در ادامه بازهم روی نبوغ علی قلی زاده و همکاری اش با کاوه 

رضایی صاحب یک فرصت خوب شدیم که فرار وحید امیری با حروج به موقع گلر 
بوسنی ثمری نداشت.

در دقیقه 21 یاسمین بوریچ، گلر بوسنی زمین بازی را به دلیل مصدومیت از 
ناحیه همسترینگ ترک کرد و کنان پیریچ با شماره 22 به میدان آمد. بوسنی بعد 
از این تعویض دوباره صاحب توپ و میدان شد. عملکرد نه چندان خوب احسان 
حاج صفی و احمد نوراللهی در میانه میدان باعث شده بود تا نبض بازی در اختیار 
تیم میزبان قرار بگیرد. در این دقایق شاگردان اسکوچیچ چشم به ضد حمله 
دوخته بودند. پاس عالی مرتضی پورعلی گنجی پشت مدافعان به قلی زاده رسید 

اما حرکت انفرادی او حاصلی نداشت و به گل منتج نشد.
در ادامه نیمه اول موقعیت خاصی روی دروازه ها به وجود نیامد و نیمه نخست با 

همان نتیجه مساوی بدون گل به اتمام رسید.
با آغاز نیمه دوم میرالم پیانیچ از ترکیب بوسنی خارج شد و در همان ثانیه های 
ابتدایی ملی پوشان موفق به گلزنی شدند. وحید امیری به خوبی توپگیری کرد 
و با یک پاس دقیق کاوه رضایی را داخل محوطه جریمه به توپ رساند. کاوه هم 
با یک ضربه پای چپ دقیق، دروازه بوسنی را باز کرد تا حساب کار یک بر صفر 
شود. این گل ماحصل پرس خوبی بود که ملی پوشان روی دفاع پراشتباه بوسنی 

پیاده کردند.
در ادامه بوسنی به تغییرات خود ادامه داد. آنها از بازیکنانی در ترکیب خود 

استفاده کردند که سابقه زیادی تا به حال نداشته اند. باجِوویچ، سرمربی بوسنی 
به نفرات اصلی خود استراحت داده بود تا بتوانند مقابل هلند و ایتالیا بازی کنند. 
در دقیقه 61 اولین تعویض تیم ملی انجام شد و کریم انصاری فرد به جای کاوه 
رضایی به زمین آمد. امید نورافکن نیز جایگزین احسان حاج صفی شد که با 
مصدومیت زمین را ترک کرد. از این دقیقه کریم انصاری فرد کاپیتان تیم ملی شد.
تعویض های زیادی که ایجاد شد کیفیت بازی را تا حد زیادی کاهش داد. ایران 
هم بعد از زدن گل نخست، میل کمتری برای رسیدن به دروازه حریف داشت. 
مهمترین اتفاق در این دقایق کارت زردی بود که لونچار از بوسنی و قلی زاده از 
ایران گرفتند. سعید عزت اللهی و سیامک نعمتی به جای وحید امیری و صادق 
محرمی وارد میدان شدند. چند دقیقه بعد علی کریمی و مهدی قایدی جایگزین 

علی قلی زاده و احمد نوراللهی شدند.
در حالی که بازی رو به اتمام بود، پاس فوق العاده سعید عزت اللهی در قلب 
خط دفاعی بوسنی برای مهدی قایدی این بازیکن را در موقعیت گلزنی قرار داد 
و مهدی موفق شد با شوتی روی پا فاصله را 2 برابر کند و در نهایت با همین نتیجه 
میزبان خود را شکست دهد و انتقام باخت 6 سال قبل را بگیرد و به پنجمین 
برد خود مقابل این تیم اروپایی دست پیدا کند. اسکوچیچ هم موفق شد در 
دومین آزمون خود بازهم به برتری برسد و این بار بعد از ازبکستان از سد بوسنی 

و هرزگووین گذشت.
اسکوچیچ: برد مقابل بوسنی رضایت بخش بود

سرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: از بازی و نتیجه راضی هستم و می 
توانستیم در نیمه اول هم به بوسنی گل بزنیم. 

دراگان اسکوچیچ پس از پیروزی در برابر بوسنی اظهار داشت: از بازی و نتیجه 
بازی راضی هستم. ما می توانستیم در نیمه اول هم به حریف گل بزنیم.

وی در ادامه افزود: ما خوب پرس کردیم و موقعیت های خوبی هم خلق کردیم. 
در مجموع از عملکرد نیمه اول خوشحال بودم. در نیمه دوم به خاطر تعویض های 
زیادی که انجام شد بازی از ضرباهنگ خود افتاد ولی به طور کلی از بازی راضی 

هستم. بوسنی هم تیم باکیفیتی بود.
اسکوچیچ در پایان گفت: متاسفم که بوسنی شانس حضور در یورو را از دست 

داد. این تیم از ایرلند شمالی برای رسیدن به یورو شایسته تر بود.
سرمربی تیم ملی بوسنی: ایران شایسته پیروزی بود

سرمربی تیم ملی بوسنی گفت: هر بازی برای تیم ملی بوسنی مهم است و 
باخت مقابل ایران برای ما سخت بود. 

دوشان باجوویچ سرمربی تیم ملی فوتبال بوسنی پس از شکست 2 بر صفر در 
برابر ایران اظهار داشت: هر بازی برای تیم ملی بوسنی مهم است و باخت مقابل 

ایران باری ما سخت بود.
سرمربی تیم ملی بوسنی گفت: ایران شایسته پیروزی بود. ما موقع توپ های 

برگشتی اشتباه داشتیم و به حریف فرصت های اندکی دادیم.
وی در ادامه افزود: ما تلاش کردیم ولی موقعیت جدی و بزرگی خلق نکردیم. در 
نیمه اول چندان بد نبودیم و مالکیت را در اختیار داشتیم اما در نیمه دوم نسبت 

به ایران ضعیف تر عمل کردیم.

انتقام تیم ملی فوتبال از بوسنی بعد از 6 سال؛

برتری مقابل بوسنی و امیدواری به تیم ملی 
علیرضا دبیر: 

رییس فدراسیون: کشتی ورزش 
مقدسی است

گفت:  کشتی  فدراسیون  رییس 
کشتی، ورزشی مقدس بوده و از قدمت 
چند هزار ساله برخوردار است که باید 

تقویت شود.
علیرضا دبیر، روز پنجشنبه در مجمع 
عمومی و سالانه هیات کشتی زنجان 
که در سالن جلسات اداره کل ورزش و 
جوانان استان زنجان برگزار شد، افزود: 
پتانسیل  و  از ظرفیت  ایران  کشتی در 
بسیار بالایی برخوردار است و باید از این 

فرصت ها در جهت رشد و توسعه این رشته ورزشی، استفاده بهتر و بیشتری کرد.
وی اظهار داشت: فضا و محیط سالن های کشتی برای فعالیت علاقه مندان به 
ورزش کشتی باید سالم باشد تا خانواده ها بتوانند با اطمینان خاطر بیشتری فرزندان 
خود را به سمت این رشته ورزشی پرطرفدار، بفرستند تا زیر نظر مربیان مجرب، 

آموزش دیده و تمرین کنند.
دبیر، با بیان اینکه کشتی ورزشی سخت است و در حقیقت با بسیاری از  رشته های 
ورزشی دیگر  قابل قیاس نیست، افزود: تجارب ارزشمند کشتی گیران تشک دیده 
و کارآزموده باید به سایر کشتی گیران انتقال داده شود تا مسیر برای رشد و قهرمان 
پروری، هموارتر شود. وی تاکید کرد: به عنوان خادم کشتی، عقیده دارم این رشته 
ورزشی ایران باید به لحاظ کیفیت و کمیت ارتقا یابد و با پرورش قهرمانان ارزنده و 
صاحب نام در سطح آسیا و جهان، عنوان داری کرد.   رییس فدر اسیون کشتی به 
ظرفیت ها و توانمندی های کشتی زنجان اشاره کرد و گفت: به کشتی زنجان باور 
دارم و قهرمان زیادی ازجمله محمدنادری، میثم نصیری، اکبر نصیری را تربیت و 
تحویل جامعه ورزش داده است که با حضور در میادین جهانی برای کشور فخرآفرینی 
کرده اند. دبیر با بیان اینکه چارچوب ها در ورزش کشتی باید به دقت رعایت شود، 
افزود: اکبر نصیری از داوران با صلابت، مقتدر و مجرب کشتی است که به دفعات 
با حضور در داوری مسابقات برون مرزی و قضاوت خوب خود توانسته است پرچم 
داوری زنجان را بالا نگه بدارد که باید از چنین ظرفیت هایی از جمله حسینیه اعظم 

در جهت رشد و توسعه این رشته ورزشی زنجان بهره لازم را برد.
وی با تاکید براینکه فدراسیون در حد وسع و توان خود از کشتی زنجان حمایت 
کرده و می کند، تصریح کرد: ذهنیتم به کشتی زنجان بسیار مثبت است و این استان 
از کشتی گیران، مربیان و داوران اخلاقمدار و بی حاشیه برخوردار است که این زمینه 

را برای رشد و توسعه هرچه بیشتر فراهم تر می کند.

سخنگوی استقلال: 

تا آخر فصل برای پرداخت بدهی 
استراماچونی وقت داریم

سخنگوی باشگاه استقلال گفت: تا پایان این فصل فرصت داریم که بدهی آندره آ 
استراماچونی را بپردازیم و نگران بسته شدن پنجره نقل و انتقالاتی نیستیم.

آندره آ استراماچونی سرمربی پیشین تیم فوتبال استقلال، به دلیل دریافت نکردن 
بخشی از مطالبات خود از این تیم به فدراسیون بین المللی فوتبال شکایت کرده 
است. روزچهارشنبه  حکم این پرونده به استقلالی ها اعلام شد که بر اساس آن این 

باشگاه باید یک میلیون و 354 هزار و 999 یورو به استراماچونی بپردازد.
حجت نظری سخنگوی باشگاه استقلال درباره این پرونده گفت: استراماچونی 
از چند ماه پیش موضوع شکایت خود را دنبال می کرد و باشگاه هم تلاش کرد با 

اسنادی که در اختیار دارد، مبلغ پایین تری را به او بپردازد.
وی افزود: استراماچونی یک میلیون و 680 هزار یورو درخواست کرده بود که فیفا 
بخشی از آن را تایید کرده است. اما اسنادی در اختیار داریم که می توانیم این حکم 
را از این هم کمتر کنیم. هنوز فرصت داریم که اسناد حکم را از فدراسیون بین المللی 

فوتبال درخواست و سپس به دادگاه عالی ورزش شکایت کنیم.
در  پیروزی  برای  چقدر  که  سوال  این  به  پاسخ  در  استقلال  باشگاه  سخنگوی 
این پرونده امید دارید؟ گفت: برخی مدیران پیشین باشگاه معتقد بودند که اگر 
استراماچونی وارد دعوا با باشگاه شود سه میلیون یورو جریمه می شویم و باید ظرف 
یک هفته هم آن را بپردازیم اما این 2 ادعا رد شد. هم جریمه فیفا بسیار کمتر از آن 
مبلغ است و هم همچنان فرصت تجدیدنظرخواهی داریم. امید داریم که این رای را 
بشکنیم. وی ادامه داد: این اتفاق هیچ تاثیری در پنجره نقل و انتقالاتی ما چه در 
حال حاضر و چه در نیم فصل نخواهد داشت و تا پایان فصل فرصت داریم که مبالغی 
را که در نهایت محکوم به پرداخت آن می شویم به استراماچونی بپردازیم. هیچ جای 

نگرانی نیست.

وکیل پرسپولیس: 
ادعاهای جدید النصر بی پایه و اساس است

علیه  عربستان  النصر  باشگاه  شکایت  خصوص  در  پرسپولیس  باشگاه  وکیل 
سرخپوشان توضیحاتی داد. 

به گزارش رسانه رسمی باشگاه پرسپولیس، امیرساعد وکیل درباره شکایت دوباره 
باشگاه النصر به کمیته استیناف کنفدراسیون فوتبال آسیا اظهار داشت: شامگاه 
چهارشنبه در پاسخ به شکایت 123 صفحه ای النصر که توسط چند وکیل پر نام و 
آوازه اروپایی تهیه شده، لایحه 125 صفحه ای پرسپولیس که تنها یک هفته برای تهیه 

آن فرصت بود نزد کمیته استیناف AFC به ثبت رسید.
وکیل باشگاه پرسپولیس ادامه داد: در شکایت جدید النصر چند ادعای جدید 
مطرح شده که بی پایه و اساس بوده است. درخواست دستور موقت النصر در اوایل 
این هفته، برای به تعویق انداختن تاریخ برگزاری مسابقه فینال تا تعیین تکلیف نهایی 

این پرونده در AFC یا CAS نیز رد شد.
او خاطر نشان کرد: ایرادات شکلی و ماهوی متعددی به لایحه باشگاه عربستانی 
وارد است. امیدواریم همانگونه که بازیکنان پرسپولیس در مستطیل سبز، تیم النصر 
را شکست دادند، در این کارزار حقوقی نیز پرسپولیس به موفقیت قاطع دست پیدا 
کند. ما در بخش حقوقی نهایت تلاشمان را برای دفاع از حق پرسپولیس انجام 
داده ایم و آنطور که از مسئولان تیم شنیده ام هم اعضای تیم با حمایت مدیران باشگاه 

برای حضوری پرقدرت در فینال آسیا آماده می شوند.

سرخ ها در انتظار بازیکن جدید؛

تیرهای گل محمدی به سنگ می خورد
مهاجم تیم فوتبال ماشین سازی تبریز به جمع شاگردان یحیی گل محمدی در 

پرسپولیس اضافه نمی شود.
یحیی گل محمدی سرمربی پرسپولیس برای جذب هفتمین خرید لیگ برتری 
خود لیست خریدی را در اختیار جعفر سمیعی مدیرعامل باشگاه قرار داده است تا 

بازیکن مد نظرش را جذب کنند.
اولویت سرمربی پرسپولیس برای جذب هفتمین بازیکن لیگ برتری پرسپولیس که 
قرار است جانشین عیسی آل کثیر شود مدافع میانی است اما سرمربی سرخپوشان 

پایتخت خواهان به خدمت گرفتن مهاجم دیگری برای تیمش است.
باشگاه پرسپولیس که موفق به جذب ایمان سلیمی و رضا قوچان نژاد نشده بود 
باب مذاکره با پیمان بابایی مهاجم ماشین سازی که فصل گذشته به عنوان بازیکن 
قرضی به سومقامیت آذربایجان رفته بود را آغاز کرد اما این بازیکن و باشگاه وی 
چندان تمایلی نسبت به این انتقال نداشتند تا بابایی نیز به جمع خریدهای ناموفق 

پرسپولیس بپیوندد.
بابایی در حالی با ماشین سازی تمرین می کند که از تراکتور نیز پیشنهاد دارد اما 
هنوز تصمیمی برای حضور در جمع شاگردان علیرضا منصوریان در تراکتور نگرفته 

است.
از این رو باشگاه پرسپولیس قصد دارد سراغ دو گزینه آخر خود در دفاع و حمله برود 

که همچون گوچی نیز صاحب اسم و رسم نیستند.

استقلال  هواداران  گفت:  آبی پوشان  پیشکسوت 
سال هاست طعم قهرمانی در لیگ برتر را نچشیده اند و در 
این فصل توقع دارند محمود فکری و تیمش این عنوان با 

ارزش را برای آنها به ارمغان آورد.
»سعید مراغه چیان« یکی از بازیکنان مطرح و تاثیرگذار 
به  تیم  این  با  که  می شد  محسوب  دهه 60  در  استقلال 

افتخارات زیادی رسید.
او که در حال حاضر مدیریت آکادمی باشگاه استقلال 
را بر عهده دارد در گفت و گو با خبرنگار ورزشی ایرنا درباره 
استقلال و شروع این تیم در لیگ بیستم حرف های جالبی 
زد که متن این گفت و گو در زیر از حضورتان خواهد گذشت.

استقلال لیگ بیستم را با برد شروع کرد.
توانست در  اتفاق خوب برای استقلال بود که  این یک 
اولین گام به برتری رسیده و سه امتیاز شیرین را به دست 
آورد. همیشه در تورنمنت های سنگین و ماراتن گونه لیگ 

برتر، پیروزی در بازی اول از اهمیت زیادی برخوردار است.
استقلال در این بازی چطور بود؟ آیا عملکرد قابل 

قبولی داشت.
طبیعی است که در شروع لیگ تیم ها از نظر هماهنگی و 
کار تیمی در سطح بالایی  قرار نداشته باشند و این آمادگی به 
مرور زمان شکل می گیرد. استقلال نیز این قاعده مستثنی 

نبود اما همان طور که گفتم مهم کسب سه امتیاز اول بود.
استقلال در چهار سال گذشته موفق به برتری در 

بازی اول نشده بود.
از  ایراداتی که  از  دقیقا همین طور است و همواره یکی 
که  بود  این  در سال های گذشته وجود داشت،  استقلال 
در هفته های ابتدایی لیگ برتر امتیازات زیادی را از دست 
می داد و همین امر موجب می شد کارش گره بخورد.  یادم 

می آید چند سال پیش، استقلال به خاطر همین اتفاق تا 
رده پانزدهم جدول سقوط کرد. حالا در این فصل استقلال 
دست به سنت شکنی زد و برد با ارزشی را به دست آورد که از 

نظر روحی به  بازیکنان کمک زیادی خواهد کرد.
این استقلال را مدعی قهرمانی می دانید.

زیادی  حرف های  فصل  این  در  استقلال  حتم  طور  به 
در  خوبی  بازیکنان  استقلال  داشت.  خواهد  گفتن  برای 
اختیار دارد. کادر فنی آبی ها با تجربه و استقلالی هستند. 
محمود فکری سال های بازیکن و کاپیتان استقلال بوده و 
جو این تیم را به خوبی می شناسد. صمد مرفاوی خودش 
سرمربیگری آبی پوشان را بر عهده داشته و آرش برهانی و 

حنیف  عمران زاده برای استقلال زحمات زیادی کشیده اند. 
سرپرستی این تیم بر عهده پرویز مظلومی است که احتیاج 

به معرفی ندارد.
قهرمانی  از  کمتر  چیزی  به  استقلال  هواداران 

راضی نیستند؟
لیگ  در  قهرمانی  طعم  سال هاست  استقلال  هواداران 
برتر را نچشیده اند و در این فصل توقع دارند محمود فکری 
و تیمش این عنوان با ارزش را برای آنها به ارمغان آورد. این 
توقع هواداران بیجا نیست و وظیفه مربیان و بازیکنان است 
تا آخرین لحظه برای تصاحب جام تلاش کنند. من امیدوارم 
هواداران  شد  زده  بیستم  لیگ  پایان  پایان  سوت  وقتی 

استقلال شادترین هواداران کره زمین باشند.
در  چشمی  روزبه  و  کریمی  علی  خالی  جای 

استقلال احساس نخواهد شد؟
استقلال در خط دفاعی خود بازیکنان خوبی در اختیار 
دارد که باعث خواهد شد جای خالی چشمی احساس نشود 
اما علی کریمی بازیکن مهمی برای استقلال بود که نبود او 
حس می شود. من احساس می کنم فکری در این منطقه، 
باید بازیکنی را به خدمت بگیرد که بتواند تاثیرگذاری کریمی 
خصوصیات  با  بازیکنی  ایران  فوتبال  در  باشد.  داشته  را 
کریمی که در دفاع و حمله استانداردهای بالایی داشته باشد 
کم است. من اعتقاد داشتم مهدی کیانی بازیکن سپاهان 

می توانست خلا وی را پر کند اما این اتفاق رخ نداد.
حضور همزمان آرش برهانی در بزرگسالان استقلال 

و سرمربیگری امیدها مشکلی ایجاد نخواهد کرد؟
در این باره به طور مفصل با محمود فکری حرف زدیم و با 
مطالعه برهانی را انتخاب کردیم. قرار براین شد در روزهایی 
که استقلال تمرین دارد، ساعت تمرین امیدها را تغییر دهیم 
تا مشکلی ایجاد نشود. ضمن اینکه بازیکنان امید استقلال 
پس از حضور برهانی انگیزه  شان به طرز قابل ملاحظه ای 
افزایش پیدا کرده است و به خوبی می دانند اگر عملکرد 
قابل قبولی داشته باشند، این شانس را خواهند داشت به 
تیم اصلی راه پیدا کنند و در جلساتی که با فکری داشتیم 
به این نتیجه رسیدیم که هر دو هفته چند بازیکن امیدها در 
تمرین بزرگسالان شرکت کنند و او با کمال میل این پیشنهاد 
را قبول کرد. در این فصل برای اکادمی استقلال برنامه های 
به  بازیکن خوب  زیادی داریم و میخواهیم هر سال چند 
بازیکنان  خرید  از  آتی  سال های  در  تا  بدهیم  بزرگسالان 

میلیاردی بی نیاز شوند.

سعید مراغه چیان:

 هواداران استقلال از فکری قهرمانی می خواهند

دومین مسابقه خود  قم  بسکتبال شیمیدر  تیم 
بسکتبال  برتر  لیگ  رقابت های  جدید  فصل  از 
باشگاه های کشور را با برتری مقابل آینده سازان 

تهران پشت سر گذاشت.
گروهی  مرحله  دیدارهای   ، گزارش  این  برپایه 
فصل 1399 لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های 
تالار  در  دوم  گروه  از  مسابقه  یک  انجام  با  کشور 
شاگردان  و  یافت  ادامه  امروز  آزادی  بسکتبال 
تیم  برابر  قم  شیمیدر  تیم  در  هاشمی  مصطفی 
آینده سازان تهران به دومین برد متوالی خود دست 
یافتند. نماینده بسکتبال قم که با برتری 109 بر 69 از نخستین بازی خود برابر نیروی زمینی تهران با روحیه و انگیزه بالا گام 
به این مسابقه گذاشته بود با اینکه در آغاز این دیدار شروع خوبی نداشت اما رفته رفته بر جریان بازی مسلط شد و با تدابیر 

سرمربی کاردان خود دو امتیاز با ارزش این بازی را از آن خود کرد.
 بسکتبالیست های شیمیدر قم که امسال نیز با ترکیبی از بهترین های حال حاضر بسکتبال کشور به عنوان یکی از مدعیان 
قهرمانی گام به مسابقات گذاشته اند، در این دیدار مجموعا تیم برتر میدان بودند و مزد بازی قابل قبول خود را با برتری 107 

بر 92 به دست آوردند.
 بازی های لیگ برتر بسکتبال مردان ایران در مرحله نخست از دور مقدماتی این فصل برای تیم شیمیدر قم به پایان رسید و 
شاگردان مصطفی هاشمی در روزهای 21 و 22 آبان ماه نظاره گر رقابت سایر حریفان هم گروه خود نظیر ذوب آهن اصفهان، 

کوچین آمل، شهرداری بندرعباس و مس کرمان خواهند بود.
 شیمیدر قم بعد از مسابقه با آینده سازان تهران با تصمیم مصطفی هاشمی سرمربی خود چند روزی به استراحت می رود تا 
از شروع هفته آینده دور جدید برنامه های آماده سازی خود را برای بازی های دور دوم مرحله مقدماتی فصل 1399 لیگ برتر 

بسکتبال مردان ایران از سر بگیرد.
در فصل جاری لیگ برتر بسکتبال مردان باشگاه های کشور 16 تیم در دو گروه مقدماتی به شکل دوره ای با یکدیگر به 
رقابت می پردازند تا جایگاه تیم ها در هر گروه برای حضور در مرحله پلی آف مشخص شود، ضمن اینکه بعد از مرحله نخست 

لیگ برتر، تیم ملی کشورمان به مسابقات انتخابی کاپ آسیا می رود.

از  قم  استان  ورزشی  پزشکی  هیات  رئیس 
خدمات ویژه به ورزشکاران قمی برای رفع نگرانی 

از هزینه های آزمایش کرونا خبر داد.
از  متاسفانه  کرد:  اظهار  گلفشان  محمد 
اسفند ماه سال گذشته به دلیل شیوع ویروس 
برنامه های  تمرینات،  تعلیق  یا  لغو  شاهد  کرونا 
آماده سازی، مسابقات استانی، اعزام ها و تشکل 
ورزشی  مختلف  رشته های  تیم های  اردوهای 
هستیم و این به نفع ورزش استان و کشور نیست.

وی ادامه داد: طبیعی است که نگرانی از ابتلا 
به ویروس کرونا مهمترین دغدغه عموم جامعه به 
ویژه قشر ورزشکار است و هیات پزشکی ورزشی 
پزشکی  فدراسیون  تصمیمات  پیرو  قم  استان 

ورزشی در تلاش بود تا راهکاری برای رفع این نگرانی جامعه ورزش بیابد. رئیس هیات پزشکی ورزشی استان قم بیان کرد: 
یکی از شروط برگزاری مسابقات ورزشی توسط ستاد مقابله با کرونا این است که ورزشکاران تمام رشته ها قبل از ورود به 
مسابقات نتیجه آزمایش کرونا خود را به مسوولان برگزاری رقابت ها ارائه کنند اما هزینه های این موضوع هم جزو دغدغه های 

ورزشکاران است.
وی افزود: با توجه به اینکه ورزشکاران به منظور حضور در رقابت های کشوری از سوی فدراسیون های خود ملزم به ارائه نتیجه 
منفی آزمایش کرونا یا  PCR یعنی همان آزمایش غربالگری نسبی کرونا هستند، پس از مذاکره هیات پزشکی ورزشی با یکی از 
آزمایشگاه های خصوصی قم، این آزمایش به شکل نیم بها برای ورزشکارانی که از سوی هر هیات ورزشی رسما به هیات پزشکی 

ورزشی معرفی می شوند انجام خواهد گرفت. 
گلفشان ابراز کرد: البته آزمایش PCR برای دیگر اقشار جامعه و ورزشکاران ضروری نیست، اما با توجه به اینکه برخی 
فدراسیون های ورزشی برای حضور ورزشکاران خود در مسابقات کشوری شرط ارائه نتیجه منفی آزمایش کرونا را الزام کرده اند، 
برای کمک به هزینه این آزمایش، هیات پزشکی ورزشی این مهم را پیگیری کرد تا خدمتی دیگر به جامعه ورزش استان قم 

باشد.

با تداوم بردهای 100 تایی مردان هاشمی؛

شیمیدر قم صدرنشین لیگ برتر بسکتبال
رئیس هیات پزشکی ورزشی استان قم  خبرداد

آزمایش کرونا برای ورزشکاران قم با خدمات ویژه
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اصرار و انکارهای نامزدهای احتمالی؛

مانیفست شورای هماهنگی راهگشای 
اصلاحات خواهد بود؟

اسفند، شورای  انتخاباتی  از شوک  با کمای طولانی »شعسا« پس  همزمان 
هماهنگی جبهه اصلاحات بار دیگر به عنوان رکن اجرایی این جریان سیاسی 
به منظور اثرگذاری انتخاباتی و تعیین تکلیف، در پی تدوین مانیفست اصلاحات 

است. 
فعالیت های انتخاباتی اصلاح طلبان با نظم بیشتری در حال پیگیری است، 
مجمع روحانیون مبارز دومین نشست مجازی-انتخاباتی خود را برگزار و کمیته 
انتخابات این تشکل ارزیابی کلی خود از شرایط انتخابات را ارائه کرد. شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات هم با حضور احزاب اصلاح طلب و بر اساس گفته 
های آنان در حال تدوین مانیفستی است که اگر به انتخابات ریاست جمهوری 
سیزدهم برسد می تواند برخی ابهامات  پیرامون این جریان سیاسی را رفع کند. در 
این بین مطرح شدن برخی نام های اصلاح طلب که شاید در انتخابات آینده نقش 

آفرینی کنند؛ واکنش هایی در رسانه ها در پی داشته است.
شورای هماهنگی رکن اصلی اصلاحات؟ 

سه سال پیش در چنین روزهایی که آرام آرام موضوع انتخابات ریاست جمهوری 
به سوژه داغ رسانه ها تبدیل می شد و البته خبری هم از کرونا و تحریم و دشواری 
های امروز نبود؛ شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان، با تکیه بر تجربه 
پیروزی در انتخابات مجلس دهم، برنامه ریزی های خود را برای حضوری موثر 
در انتخابات آغاز کرد و گرچه گزینه مورد نظر برای انتخابات در آن روزها حجت 
الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« بود اما برای تدوین نحوه حمایت و جلب 
مشارکت مردم جلسات و گعده های متعددی تشکیل می شد. این روزها اما 
شواهد موجود رسانه ای و خبرهای موثق و شنیده ها حکایت از آن دارد که شورای 
عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان پس از شوک ناکامی در انتخابات مجلس 

یازدهم از اسفندماه سال گذشته به کما رفته است.
کمایی که با استعفای رسمی نایب رییس آن یعنی حجت الاسلام »عبدالواحد 
موسوی لاری« و استعفای غیررسمی رییس آن یعنی »محمدرضا عارف« امیدها 

برای احیای این تشکل را روز به روز کم کرده است.
اصلاح طلبان اما در قالب تشکل دیگر یعنی شورای هماهنگی جبهه اصلاحات، 
فعالیت های انتخاباتی خود را کم و بیش پی می گیرند. بر اساس اظهارات احزاب 
عضو این تشکل، اصلاح طلبان طی هفته ها و ماه های گذشته تلاش کرده اند 
تا در شورای هماهنگی یک مانیفست کلی از آنچه اصلاحات در سر دارد، تدوین 

کنند. موضوعی که در نشست مجمع روحانیون هم مورد توجه قرار گرفته بود.
»یدالله طاهرنژاد« عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران درباره تازه ترین خبرها 
از مانیفست اصلاحات گفته است: »جلسات متعددی در کمیته سیاسی شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات برگزار شده و تقریباً در حال رسیدن به یک مانیفست و 
راهبرد هستیم. راهبرد در مراحل پایانی است و پیش نویس مانیفست هم در حال 
کامل شدن است و به زودی در شورای هماهنگی به تصویب خواهد رسید.« »علی 
صوفی« دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات هم از پایان جلسات متعدد با تئوریسین ها 
و صاحب نظران به منظور تدوین این مانیفست خبر داده است.  اما و اگرها درباره 
این مانیفست حتی اگر محتوی خاصی از آن منتشر هم نشده باشد، وجود دارد 

و شاید مهم ترین آن، میزان و نحوه کارآیی آن برای انتخابات سال آینده است.
اینکه آیا تا خرداد سال آینده تکلیف اصلاح طلبان در مواجهه با نهادهای نظارتی 
و مهمتر از آن نحوه اقناع مردم برای حضور در پای صندوق های رای و در نهایت  
دستیابی به یک نام مشخص، روشن خواهد شد یا نه، از دسته همین ابهامات 

است.
شاید به دلیل همین ابهامات است که »حسین کمالی« رییس کمیته سیاسی 
شورای هماهنگی جبهه اصلاحات، تدوین آن را زمانبر دانسته است هر چند  
»احمد حکیمی پور« دبیرکل حزب اراده ملت ایران تاکید کرده است که انتخابات 

ریاست جمهوری آینده هم بخشی از این مانیفست خواهد بود.
عزم جزم مجمع روحانیون برای انتخابات

کمیته  انتخاباتی  گزارش  و  مبارز  روحانیون  مجمع  نشست  دومین  برگزاری 
انتخاباتی این تشکل نشان از جزم بودن عزم این نهاد قدیمی اصلاح طلب برای 
حضور موثر در انتخابات ریاست جمهوری آینده است. ریاست نشست تازه بر 
عهده سیدمحمد خاتمی بود و ریش سفیدان جریان چپ سیاسی در ایران ابراز 
امیدواری کردند که انتخابات ریاست جمهوری در بستری از آزادی های سیاسی و 
اجتماعی برگزار شود و برگزیده آنان و اصلاح طلبان بتواند به  وعده هایی که برای 
حل مشکلات معیشتی و اقتصادی و آزادی های فردی و احیای شعارهای اولیه 
انقلاب می دهد، اقدام نماید. کمیته انتخاباتی مجمع هم که تشکیل و فعالیت آن 
در نشست پیشین مجمع تصویب شده بود،  نقاط مشترک نظرات اصلاح طلبان 

را در سه محور مطرح کرد:
الف( ضرورت جلب توجه مردم در سراسر کشور به اهمیت انتخابات ریاست 

جمهوری،
ب( بازتعریف رابطه نهاد حاکمیت و اصلاح طلبان.

ج( تبیین منسجم مجدد تفکر اصلاح طلبی.
به نظر می رسد این سه موضوع مشخص که فصل مشترک دغدغه های همه 
طیف های اصلاح طلب است به نوعی اهداف آن ها در ماه های باقی مانده تا 
انتخابات هم باشد. پیش از این هم اشاره شده بود که اصلاحات بیش از گذشته 
و رقیب سیاسی خود نگران میزان مشارکت مردم در انتخابات است و مهم ترین 
دلیل این نگرانی هم پایین ترین سطح مشارکت طی چهل سال گذشته است 
که در انتخابات مجلس یازدهم رقم خورد. این نگرانی با توجه به دشواری شرایط 
اقتصادی و روانی جامعه ایران منطقی به نظر می رسد اما اینکه اصلاح طلبان 
برای کاستن از آن چه راهکاری دارند تاکنون مشخص نشده است. راهکاری که 
باید دغدغه های گروه ب و ج این جریان سیاسی را هم دربر بگیرد یعنی به تعریف 
مشخص و واضحی از رابطه اصلاحات و نهادهای حاکمیتی دست یابد و مهمتر از 
آن در چارچوب تفکر اصلاح طلبی هم جای بگیرد. پروسه دشواری که زمان برای 

به سرانجام رساندن آن نیز به نفع جریان اصلاحات نیست.
اصرار و انکارهای نامزدهای احتمالی

انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و پیروزی  »جو بایدن« دموکرات در این رویداد 
بر اساس اظهارات برخی شخصیت ها و تحلیل های انتشار یافته بر انتخابات 
ریاست جمهوری آینده ایران هم اثرگذار خواهد بود. گرچه برای چنین تفسیری 
مبنای منطقی ارائه نشده است اما همین گمانه هم موجب مطرح شدن مجدد نام 
برخی از شخصیت ها همچون وزیر امور خارجه شده است. »محمدجواد ظریف« 
که پیش از این بارها تاکید کرده قصدی برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری 
ندارد، این بار با توجه به شرایط جدید از سوی برخی به عنوان گزینه مورد نظر 
جریان اصلاحات مطرح شد و همین طرح دوباره کافی بود تا برخی تندروهای 
جریان رقیب حضور وی در قامت کاندیدای ریاست جمهوری را پایان عمر سیاسی 
ظریف توصیف کنند و به هر شکلی او را از چنین هدفی منصرف کنند. از سوی 
دیگر برخی اصلاح طلبان از حضور وی در انتخابات استقبال و تاکید کردند اگر 
رویکرد نظام رسیدن به استراتژی مذاکره با آمریکا باشد، ظریف می تواند از پس 
آن برآمده و شور و امید دوباره ای در کشور به وجود آورد. این دو دیدگاه در حالی 
مطرح می شود که ظریف پیش از این تاکید کرده بود پس از اتمام مسوولیت خود 
در وزارت خارجه به دانشگاه و تدریس بازخواهد گشت.»محسن هاشمی«  رییس 
شورای شهر تهران نام دیگری است که این روزها در جریان اصلاحات بیشتر از 
دیگر اسامی شنیده می شود و به نظر می رسد یکی از گزینه های اصلی حزب 
کارگزاران سازندگی باشد. هرچند بر اساس اعلام »حسین مرعشی« سخنگوی 
این حزب، هاشمی تاکنون به درخواست کارگزارانی ها لبیک نگفته است اما قدر 
مسلم آن است که یکی از گزینه هایی که نیروی داخل جبهه اصلاحات بوده، 
زمینه اجتماعی مردمی داشته باشد و به تایید شورای نگهبان نیز برسد، محسن 
هاشمی است.اما این یک روی سکه است و روی دیگر آن هاشمی است که تصریح 
کرده در شرایط فعلی کشور نامزدی برای انتخابات ریاست جمهوری کار عقلانی 
نخواهد بود.در تفسیر این جمله هاشمی »سیدمحمود علیزاده طباطبایی« هم 
حزبی وی گفته است: »ممکن است بسیاری عاشق باشند؛ این بدین معنا که 
ممکن است عاشق خدمت باشند از این رو نیازی نیست عاقل باشند.« با این 
حساب کارگزارانی ها به هر قیمتی هاشمی را می خواهند حال باید دید، هاشمی 

برای انتخابات ریاست جمهوری آینده انگیزه و علاقه ای دارد یا نه؟

رییس جمهوری گفت:همه علامت ها و نشانه ها در دنیای امروز از آمریکا تا 
اروپا و همه جهان نشان می دهد که دنیا فهمیده است فشار حداکثری جواب 

نمی دهد و دوران پایان خود را طی می کند. 
افتتاح  آیین  در  پنجشنبه  روز  روحانی  حسن  حجت الاسلام والمسلمین 
طرح های ملی در حوزه آموزشی، بهداشتی، رفاهی و درمانی در سی ودومین 
برنامه پویش ملی »تدبیر و امید برای جهش تولید«  با بیان اینکه با کمک و یاری 
یکدیگر از بیماری کووید 19 عبور خواهیم کرد، ادامه داد: با وحدت و انسجام 

ملی و هدایت رهبر انقلاب از تحریم هم عبور می کنیم.
وی خاطر نشان کرد: مردم ایران در سایه استقامت و ایستادگی، کام شیرین 

تلاش های خود را شاهد خواهند بود.  
مدرسه، انسان فعال و مسئول آینده کشور را می سازد

رییس جمهوری با بیان اینکه افتتاح های امروز در بخش آموزش از لحاظ 
فرهنگی بسیار حائز اهمیت است، گفت: همه ما می دانیم پیشرفت و توسعه 
و حتی استقلال کشور و امنیت ملی کشور در سایه آموزش فرزندان است، 
فرزندان ما با نشستن در کلاس درس باید علم و مهارت را بیاموزند و با مسیرهای 
اخلاق و فرهنگ دینی خود آشنا شوند و با فرهنگ دینی، امنیت کشور را 
احساس کنند. رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه امروز شاهد بهره برداری 
یک هزار و 550 طرح آموزشی و تربیتی در یک روز  بودیم، گفت: این به معنای 

اهتمام دولت به مساله آموزش و پرورش است.
افزایش ۴ برابری حقوق معلمان و رشد ۲ برابری

 مراکز رفاهی فرهنگیان 
رییس دولت تدبیر و امید خاطرنشان کرد: اینکه مدرسه های خشتی و گلی 
تمام شده اند و روزانه 27 کلاس درس آغاز به کار می کند، نشان می دهد 
آموزش و پرورش و علم و فرهنگ برای دولت بسیار مهم بوده و دولت اهتمام ویژه 

ای برای این کار قائل است.
وی ادامه داد: مردم ما آگاه هستند که تلاش فراوانی برای ترمیم حقوق 
فرهنگیان، برای همسان سازی حقوق و پاداش بازنشستگی انجام دادیم و 
بخش عمده این اقدامات در یک سال اخیر انجام شده است. اینکه حقوق 
معلمان را افزایش دادیم نشان می دهد به این مساله واقف هستیم که آموزش و 

پرورش تا چه میزان اهمیت دارد.
روحانی گفت: معلمان همیشه با عشق و نه برای پول و رفاه کار کردند و عشق 

آنها به کشور و به تربیت فرزندان این مروز و بوم و سرزمین است.
همه باید از آموزش یکسان عمومی رایگان استفاده کنند

رییس دولت تدبیر و امید گفت: امروز عدالت در آموزش و پرورش برای ما 

بسیار مهم است یعنی در  سراسر کشور ما اقوام مختلف روستایی و شهری، 
دختران و پسران همه باید از آموزش یکسان عمومی مجانی استفاده کنند و این 

وظیفه دولت نسبت به بحث آموزش است.
وی  با بیان اینکه آموزش و پرورش فرهنگ یکپارچه را می سازد، اضافه کرد:  
معلمان هستند که وحدت فرهنگی چه از لحاظ فرهنگ دینی و چه از لحاظ 
فرهنگ ملی را به وجود می آورند و این برای وحدت، امنیت و انسجام ملی بسیار 

حائز اهمیت است و باید از این دیدگاه به مدرسه نگاه کنیم.
رییس جمهوری با بیان اینکه تحولی که از آغاز دولت تدبیر و امید بر آن اهتمام 
می ورزیدم و به آن اهمیت می دادم، تحول در مدرسه است، گفت: مدارس و 
همه مراحل آموزشی چه در مدرسه و چه در دانشگاه ها به طور کلی در همه 
مراحل آموزشی، باید از آموزش »حافظه محور« به »پژوهش محور« تبدیل شود؛ 

امروز این تحول مشاهده می شود که باید ادامه پیدا کند.
رییس جمهوری بیان کرد: معلم با امکانات دیجیتالی خیلی آسان می تواند 
و  آموزان درباره موضوع بررسی، تحقیق  تا دانش  را راهنمایی کند  فرزندان 
نگارش کنند و سر کلاس بیایند و توضیح دهند که تحول بزرگی است که در 

آموزش و پرورش باید شاهد آن باشیم.
بیش از ۲ برابر کل تاریخ ایران، تخت بیمارستانی افتتاح کردیم

روحانی با اشاره به بخش دوم افتتاح های امروز، طرح »تحول سلامت« را 
از افتخارات بزرگ دولت یازدهم و دوازدهم  دانست و گفت: تحولی که دولت 
در سلامت در سراسر کشور و شهرها و روستاها به وجود آورده است از تخت 
بیمارستانی گرفته تا متخصصان که از مرکز به بخش های مختلف کشور رفتند تا 
مردم راحت تر به پزشک و متخصص دسترسی پیدا کردند و  با قیمت ارزان تر و 

پول کمتر درمان شوند یکی از افتخارات بزرگ این دولت است.
روحانی با بیان اینکه از سال 93 طرح تحول سلامت آغاز و تا امروز، قدم به قدم 
جلو آمدیم، گفت: امروز 816 تخت بیمارستانی افتتاح شد و همان طور که وزیر 
بهداشت اعلام کرد تا اردیبهشت سال بعد، 11 هزار تخت بیمارستانی افتتاح و 

تکمیل می شود.
وی افزود: در دو دولت یازدهم و دوازدهم با توجه به بازسازی های اساسی 
که در مراکز پزشکی انجام دادیم، بیش از 2 برابر کل تاریخ ایران، تخت های 

بیمارستانی افتتاح شد.
در دانش پزشکی جزو کشورهای پیشرفته های دنیا هستیم

رییس جمهوری گفت: امروز یکی از افتخارات کشور این است که در دانش 
پزشکی جزو کشورهای پیشرفته های دنیا هستیم.

وی خاطر نشان کرد: بسیاری از افراد برای عمل جراحی از کشورهای پیشرفته 

به ایران می آیند، نه اینکه فقط ارزان تر باشد، که اگر از این موضوع بگذریم، به 
علت اعتماد و اطمینان بیشتری است که به دانش پزشکی ایران دارند، که جزو 

افتخارات کشور است.
روحانی با اشاره به گزارش های خدمات کادر درمان کشور در دوران شیوع 
کرونا در کشور بیان کرد: روزهای سختی در کرونا بر مردم ایران، بیمارستان ها 
و پزشکان، پرستاران و بهورزان گذشت، همه کادر درمان از مدیریت وزارتخانه تا  
تک تک بیمارستان های کشور کار بسیار بزرگی انجام دادند که اگر این ها نبودند 

امکان شفای بسیاری از مبتلایان این ویروس میسر نبود.
وی با بیان اینکه بخش بزرگ این بهبودیافتگی در سایه ایثار و فداکاری پزشکان 
و پرستاران  کشور بوجود آمد که از آنها قدردانی و در برابر آنها تواضع می کنم و به 

شهدای کادر درمانی درود می فرستم.
روحانی ادامه داد: برای آنهایی که در سایه تلاش در مقابله با کووید 19 امروز 

در تخت بیماری هستند، آرزوی سلامت دارم.
اختصاص روزانه 8.۵ میلیارد تومان برای بازسازی و تجهیز مدارس

رییس جمهوری در زمان صدور دستور افتتاح طرح های آموزش و پرورش 
در سراسر کشور با بیان اینکه »مدارس خشتی و گلی به تاریخ پیوسته است«، 
گفت: روزانه حدود ٨ و نیم میلیارد تومان برای بازسازی، نوسازی و تجهیزات 

مدارس توسط دولت اختصاص یافته است
وی اضافه کرد: روزانه ٢٧ کلاس ساخته شده و ٨٣ کلاس به سیستم نوین 

گرمایشی مجهز و ١٠ کلاس ایمن سازی می شود.  
رییس جمهوری تصریح کرد: بسیار اهمیت دارد که دانش آموزان در کلاس 
های درس دغدغه ناامنی از نظر حفاظت و سرمایش و گرمایش کلاس نداشته 

باشند و با خیال راحت و آرام بتوانند کلمات معلمان را بشنوند.
روحانی گفت: مدرسه برای ما بسیار مهم است و افتتاح طرح های امروز برای 
همه مردم و دانش آموزان دلگرم کننده بوده و از افتخارات دولت است که روزانه 
حدود ٨ و نیم میلیارد تومان برای بازسازی نوسازی و تجهیزات مدارس در دولت 

اختصاص یافته است.
رییس جمهوری تصریح کرد: امیدواریم با کمک خیرین و مردم و همه آنهایی 
که در این مسیر بسیار مهم گام بر می دارند شاهد تحول بیشتری در زمینه 

کمیت و کیفیت مدارس برای دانش آموزان باشیم.
روحانی همچنین با تشکر از مسوولان آموزش و پرورش گفت: هر خدمتی که 
به فرهنگیان کشور انجام شود خدمت به رشد علم و همچنین فرهنگ در جامعه 

به شمار می رود که بسیار  حایز  اهمیت است.
رییس جمهوری با بیان اینکه افتتاح این مراکز رفاهی، نمادین است، اما 
برای روحیه کارکنان و معلمان آموزش و پرورش حایز اهمیت است، افزود: این 
اقدامات به این معنا است که دولت از همه توان و امکان خود برای رفاه معلمان 
رشد  به  می تواند  فضاها  این  می کند،  استفاده  پرورش  آموزش  مسوولان  و 

همفکری و هم افزایی و برنامه ریزی برای توسعه این حوزه کمک کند.
روحانی افزود: امروز حرکت بسیار خوبی برای افتتاح یک هزار و 550 طرح 
آموزشی و تربیتی در سراسر کشور انجام شد که امیدواریم برای همه ملت و 

فرهنگیان مبارک باشد.
کادر سلامت با دلاوری در میدان مبارزه با کرونا هستند

روحانی در زمان افتتاح طرح های حوزه بهداشت و درمان گفت: در 9 ماه 
گذشته کار بزرگ و جهادی توسط مدافعان سلامت در کشور انجام شده است، 
و آنها همچنان در میدان مبارزه با قدرت و روحیه و دلاوری کار خود را ادامه می 

دهند که برای همه آنها آرزوی سلامتی می کنم.
رییس جمهوری به افزایش آمار شیوع کرونا و فوتی ها در استان خراسان رضوی 
اشاره کرد و گفت: این آمارها را روزانه به دقت بررسی می کنم یک مقداری اوج 
در این استان مشاهده می شود، اما از اینکه اعلام شد به سمت آرامش در حال 

حرکت است برای ما بسیار خوشحال کننده است.
روحانی در ارتباط تصویری با استان قم نیز گفت: از تلاش های استاندار 
مرحوم  بیت  و  مجلس  در  قم  مردم  نمایندگان  و  بهداشتی  مسئولان  و 
آیت الله خوانساری برای تکمیل و افتتاح بیمارستان طرح درمانی در این 
استان تشکر می کنم که در این شرایط بحرانی کرونا نقش بسزایی خواهد 

داشت.

روحانی:

 فشار حداکثری دوران پایان خود را طی می کند

عضو شورای  عالی سیاستگذاری جبهه اصلاح طلبان گفت: 
فراکسیون امید با رای مردم به برند اصلاح طلبی، با بیش از 
100 نماینده در مجلس دهم تشکیل شد، سپس برخی آنها 
تغییر فراکسیون دادند و »گندم نمای جو فروش« شدند چون 
با رای اصلاح طلبی به مجلس رفتند و خلاف آن عمل کردند.  
»جواد امام« درباره عملکرد فراکسیون امید مجلس دهم گفت: 
این فراکسیون در مجلس دهم در اقلیت بود. برخی اعضای 
آن در همان روزهای اول تغییر فراکسیون دادند و به مستقلین 
و اصولگرایان پیوستند. دبیر کل حزب مجمع ایثارگران اصلاح 
طلب، سیستم حزبی کشور را دچار اشکال دانست و گفت: 
در کشور ما حزب جایگاهی ندارد به همین دلیل امروز شاهد 
حضور دست کم 120 حزب در کشور هستیم. حزب می تواند 
برنامه تولید و تدوین کند و کادرسازی انجام دهد. حزب باید با 
حضور در انتخابات برنامه خود را به رای بگذارد. این در حالی 
تعریف  احزاب جایگاهی  برای  ما  انتخاباتی  نظام  است که 
نکرده است. جواد امام یادآور شد: اصلاح طلبان باید برای 
انتخابات 1400 با برنامه حاضر شده و نامزد خود را معرفی 
کنند و او باید برنامه مورد نظر اصلاح طلبان را نمایندگی کند. 
به لحاظ سیستم های حزبی، جریان اصلاحات باید در پی 
نیروی تشکیلاتی و حزبی مورد نظر برود تا مطالبات خود را 
پیگیری کند. وی همچنین فقدان سازوکار حزبی را از عمده 
ترین دلایل ناکارآمدی مجلس یازدهم ذکر کرد و گفت: مجلس 
یازدهم در حالی شکل گرفت که محدودیت هایی برای سایر 
رقبا  فراهم شد در حالی که اگر رقابت واقعی شکل می گرفت، 
ترکیب مجلس این نبود. الان هم به نظر می رسد این مجلس 
برنامه خاصی ندارد و اشخاصی که امروز در آن هستند غیر از 
ضرباتی که به خودشان زدند خروجی خاصی نداشتند. جواد 
امام خاطرنشان کرد: نمایندگان مجلس یازدهم اگر دوباره در 
معرض رای مردم قرار گیرند، شاید دوباره موفق به حضور در 
مجلس نشوند و رای نیاورند به دلیل اینکه مردم احساس می 
کنند این افراد نمی توانند آنها را نمایندگی کنند و موثر باشند.

ضعف عملکرد مجلس یازدهم دلیل هشدارهای 
رهبر انقلاب بود

جواد امام به هشدارهای رهبر انقلاب به مجلس یازدهم 
اشاره و خاطرنشان کرد: این هشدارها به دلیل ناکارآمدی 
جنگ  در  که  حالی  در  بود.  مجلس  این  عملکرد  ضعف  و 
اقتصادی هستیم عده ای برای منافع زودگذر خود و برای 
نظر  در  را  مردم  منافع   ،1400 انتخابات  راه  کردن  هموار 
نمی گیرند و در پی ضربه زدن به دولت هستند در حالی که قوه 
مجریه یکی از ارکان اداره کشور است و تداوم چنین رویکردی 
مشکلات کشور افزایش می دهد. رهبر انقلاب در این جریان 
ورود کردند و با تذکر به نمایندگان خواستند آنها مسیر درست 
را پیدا کنند. جای تاسف است این اقدام از طرف افرادی انجام 
می شود که سابقه حضور در مجلس را داشته اند. مدیر عامل 

بنیاد باران گفت: مجلسی که جایگاه قانونگذاری دارد و باید 
براساس قاعده و نظم حرکت کند، در اختیار جریانی است که 
از بیرون به مجلس فشار می آورد تا آن را از مسیر اصلی اش 
خارج کند. مجلسی که برای همه امور کشور باید فکر و اندیشه 
کند و به سمت تدوین و تصویب قانون برود با قانون کاری ندارد 
به نحوی که یک نماینده در آن علیه رییس جمهوری حکم 
صادر می کند. مسلما این نمی تواند نتیجه مثبتی برای حل 
مشکلات مردم داشته باشد. جواد امام یادآور شد: آیت الله 
شیخ محمد یزدی حدود چهل سال پیش در سخنرانی خود 
در قم می گوید کار مجلس قانونگذاری است باید به امورات 
بپردازد. کار نماینده، خدمات عمرانی شهری نیست  ملی 
این کار شورای شهر است و نهادهای اجرایی باید این کار را 
انجام دهند. کار نماینده مجلس، قانون گذاری  و نظارت عالی 
بر حسن اجرای قانون است و اگر تحقیق و تفحص و دیوان 
محاسبات را در اختیار مجلس گذاشتند به دلیل اختیارات 
حقوقی است که این نهاد دارد و قرار نیست  تحت عنوان 
نظارت میدانی در کار اجرایی دخالت کند. وی گفت: اگر 
قرار است نمایندگان هم قانون تصویب کنند و هم در عزل 
و نصب و هم در اجرا در میدان باشند، نیازی به قوه مجریه 
نیست و وقتی رییس کمیسیون امنیت ملی حکم اعدام صادر 
می کند دیگری نیازی به دستگاه قضایی وجود ندارد.  عضو 
شورای عالی سیاست گذاری جبهه اصلاح طلبان با تاکید بر 
آسیب های یک دست شدن دولت و مجلس، گفت: حاضر 
به  جدی  آسیب  رقابت  صحنه  در  احزاب  و  گروه ها  نشدن 
ساختار سیاسی وارد می کند. چون همه مردم مانند هم فکر 
نمی کنند اگر اینگونه بود رقابت و انتخابات معنا نداشت. باید 
ببینیم کدام فکر و گروه می تواند در کشور موفق باشد و آن را در 

انتخابات به رقابت بگذارد.
جریان اصلاح طلب نظام را متعلق به خود می داند

جواد امام یکی از دلایل کاهش نرخ مشارکت در انتخابات 
یازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی را رد صلاحیت اصلاح 
طلبان دانست و گفت: با کمرنگ شدن حضور اصلاح طلبان، 
رقابت در انتخابات درون جریانی شد و این فضا دیگر اسمش 
رقابت نیست. رقابت انتخاباتی با حضور همه احزاب و گروه ها 
معنا پیدا می کند. عضو شورای عالی سیاست گذاری جبهه 
اصلاح طلبان در گفت و گو با ایرنا، بیان کرد: برگزاری انتخابات 
مشارکتی با حضور پرشور مردم نیازمند بازنگری و تجدیدنظر 
در سیاست های برگزارکنندگان انتخابات است. اگر این روند 
احراز صلاحیت ها در انتخابات ریاست جمهوری هم ادامه 

پیدا کند شاهد رقابت و مشارکت کمتری خواهیم بود.  
نظام  درون  جریان های  از  یکی  را  اصلاحات  امام،  جواد 
عنوان کرد و گفت: جریان اصلاح طلب، نظام را متعلق به خود 
می داند. نظام متعلق به همه کسانی است که دل در گرو منافع 
کشور و مردم دارند. اینگونه نیست که جریانی فکر کند نظام 

فقط مختص آنان است و دیگران هیچ نقش و سهمی ندارند.
وی گفت: اقلیتی در تلاش هستند با کنار گذاردن نیروهای 
می کنند  فکر  آنها  از  متفاوت  که  انقلاب،  سابقه دار  و  موثر 
مشارکت را بی معنا کنند. این  اقدام باعث بی انگیزگی برای 
و  افراد  انتخاب  برای  مردم  می شود.  انتخابات  در  حضور 
گروه هایی که اهداف آنان را نمایندگی می کنند در انتخابات 

مشارکت می کنند.
نیازمند انتخابات پرشور با حضور تمام گروه های 

سیاسی هستیم
با  مشارکتی  و  پرشور  انتخابات  نیازمند  گفت:  امام  جواد 
حضور تمام جریان های سیاسی و فکری هستیم و اگر این 
اتفاق نیفتد بنا به گفته یکی از فعالان اصولگرا انتخابات چیزی 
رقابت درون جریانی نیست. اگر رقابت درون جریانی است و 
اعضای یک جریان خاص قرار است با هم رقابت کنند به نظر 
می رسد نباید این هزینه تحمیل شود و باعث بی انگیزگی 
ما  فعال اصلاح طلب تصریح کرد:  این  بیشتر مردم شود. 
برای انتخابات ریاست جمهوری 28 خردادماه 1400 نیازمند 
تحرکاتی هستیم تا افرادی که تعلق به نظام و کشور دارند 

امیدوار شوند و در انتخابات حاضر شوند.
اصلاح طلبان تاکنون به انتخاب نامزد قطعی 

نرسیده اند
جواد امام در ادامه به سازوکار انتخاب نامزد جریان اصلاحات 
اشاره کرد و گفت: با گذشت بیش از 7 سال همچنان از رای 
به رییس دولت دفاع می کنیم. چون آن روز درست تشخیص 
اصلاح طلب  آور  رای  نامزد  چون  بود  چنین  اقتضا  و  دادیم 
که بتواند انسجام را فراهم کند، نداشتیم. بنابراین از نامزد 
میانه رو مقابل جریان تندرو حمایت کردیم. آقای روحانی هیچ 
گاه مدعی اصلاح طلبی نبوده است و ما هم برای منافع و 
مصلحت ملی به او رای دادیم. این فعال اصلاح طلب گفت: 
امروز مجبوریم نامزد جریان اصلاحات را انتخاب کنیم و او 
باید متعهد شود که برنامه های مورد نظر ما را نصب العین 
خود قرار دهد. بنابراین دنبال نامزد ناب و تمام عیار جریان 
اصلاح طلبی هستیم.  جواد امام گفت: در حال حاضر هم 
وظایف شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان از سوی 
شورای هماهنگی جبهه اصلاحات دنبال می شود تا بتوانیم 
به سمت یک مجموعه اجماع ساز برویم که دربرگیرنده همه 
احزاب، گروه ها و اشخاص اصلاح طلب و موثر باشد و برنامه 

مناسبی تدوین شود تا جریان اصلاح طلب را نمایندگی کند.
مدیرعامل بنیاد باران اظهار کرد: در رسانه ها افرادی در جبهه 
اصلاحات بر اساس حدس و گمانه زنی و شاید علاقمندی 
مطرح می شوند اما اصلاح طلبان تاکنون به انتخاب نامزد 
قطعی نرسیده اند. ظرفیت های زیادی برای نامزدی ریاست 
جمهوری در جریان اصلاحات وجود دارد و باید منتظر بمانیم 
و ببینیم که آیا این ظرفیت ها اجازه حضور پیدا می کنند یا نه 

که این موضوع بحث و دغدغه جدی کشور است.
خوشحالی از ناکامی تروریستی که سردار سلیمانی 

را به شهادت رساند
جواد امام در ادامه به انتخابات ریاست جمهوری آمریکا و 
شکست دونالد ترامپ اشاره کرد و گفت: سه دسته از افراد 
یعنی جریان ضدانقلاب، اقلیتی تحت عنوان کاسبان تحریم و 
گروهی که نگران تاثیر نتیجه انتخابات آمریکا بودند، این رویداد 
را دنبال می کردند.   دبیرکل حزب مجمع ایثارگران اصلاح 
طلب درخصوص علت پیگیری انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا از سوی مردم هم گفت: دنبال کردن انتخابات آمریکا 
به دلیل علاقه به آمریکا نیست بلکه به جهت چالش هایی بود 
که ایجاد شده است. در دوران ریاست جمهوری سابق آمریکا  
سختی هایی برای مردم  ایجاد شد و طبیعی است که امروز 
بخشی زیادی از جامعه از شکست او خوشحال هستند. در 
عین حال نباید فراموش کرد که بخشی از مشکلات کشور هم 
به سوء تدبیر داخلی مربوط می شود. جواد امام افزود: اگر از 
تمام ظرفیت های برجام به درستی استفاده می شد شاید این 
فرصت برای ترامپ مهیا نمی شد به راحتی از آن خارج شود. 
قبل از روی کار آمدن ترامپ، کاسبان تحریم در داخل کشور 
سنگ اندازی هایی علیه دولت کردند، به رغم اینکه دولت با 
اذن حاکمیت وارد این عرصه شد و بارها هم از سوی حاکمیت 
مورد تایید قرار گرفت، اما منافع عده ای در خطر بود و مخالفت 
با برجام را دنبال کردند. وی گفت: امروز ما از ناکامی تروریستی 
که سردار حاج قاسم سلیمانی را به شهادت رساند خوشحال 
هستیم. ضدانقلاب بر این باور بود که ادامه حضور ترامپ در 
کاخ سفید مشکلات کشور را تشدید می کند به همین دلیل 
از شکست ترامپ ناراحت شد البته اقلیتی هم ناراحت هستند 
چون منافعی از طریق تحریم نصیب آنها می شد. مدیر عامل 
بنیاد باران تاکید کرد: تغییرات در دولت جدید امریکا می تواند 
فضا را در مواجهه با ایران بازتر و برخوردها را نرم تر کند. ضمن 
اینکه باید از انتخاب جو بایدن راضی تر باشیم به دلیل اینکه 
فشار به مردم کمتر خواهد شد اما قطعاً بایدن هم دنبال حفظ 

منافع آمریکا است  و ما هم باید از فرصت ها استفاده کنیم. 

جواد امام:

 برخی از اعضای فراکسیون امید »گندم نمای جوفروش« بودند
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دلی که در آن چیزی از حکمت نباشد، مانند خانه ای 
مخروبه است. پس، دانش بیاموزید و بیاموزانید و 

فهمیدگی به دست آورید و نادان نمیرید؛ زیرا خداوند 
عذرِ نادانی را نمی پذیرد.

 شنبه -بیست وچهارم آبان 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5153

كنز العمّال : ح٢٨٧5٠.

طرح:مهدی عزیزی

گوسفندها رو لب مرز، متوقف کردیم!

واکسن ایرانی کرونا در چه مرحله ای است؟ 
معاون فناوری و تحقیقات وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اظهار داشت: واکسن ایرانی کرونا در حال 
طی کردن مراحل ساخت است. دکتر رضا ملک زاده افزود: ما در مراحل پری کلینیکال این طرح هستیم و هنوز 
وارد مرحله کارآزمایی بالینی انسانی آن نشده ایم.وی در پاسخ به این سوال که آیا زمان طولانی نیاز است تا واکسن 
کرونا ایرانی تولید و وارد بازار شود، گفت: برای فعالیت های تحقیقاتی نمی توان زمان دقیق اعلام کرد اما محققان 
ما با تمام توان و ظرفیت در تلاش هستند تا این موضوع محقق شود، به عبارتی باید تلاش بیشتری کنیم تا مراحل 
ساخت این واکسن را با موفقیت پشت سر بگذاریم.ملک زاده در پاسخ به این سوال که چرا ساخت واکسن کرونا در 
ایران قدری با کندی همراه است، گفت: ما برخی از زیرساخت های لازم را در اختیار نداریم و در تلاش برای ایجاد 
آنها در کشور هستیم.وی ادامه داد: هر چند ما دانش ساخت واکسن کرونا را به دست آوردیم اما ایجاد زیرساخت 

های آن هم مهم است که امیدواریم هرچه سریع تر به آن دست پیدا کنیم.

رای نهایی پرونده روح الله زم صادر شد
رئیس دیوان عالی کشور از صدور رای نهایی پرونده روح اله زم در دیوان عالی کشور خبر داد.حجت الاسلام 
مرتضوی مقدم گفت: جزئیات این رای به زودی اعلام می شود.مرتضوی مقدم افزود: یکی از وظایف مهم دیوان 
نظارت بر پرونده هاست که از بخشی از این نظارت ها از طریق رسیدگی به پرونده های ارسالی به دیوان محقق 
می شود.او افزود: پرونده هایی که رای آن ها در محاکم تجدیدنظر استان ها صادر و قطعی می شود نیز نیاز به نظارت 
دارد که به این منظور هیات های بازرسی متشکل از قضات مجرب دیوان به استان ها سفر می کنند و در مدت 
حضور خود همه پرونده ها را بررسی می کنند.وی ادامه داد: کمک به کاهش زمان رسیدگی به پرونده ها و افزایش 

کیفیت رسیدگی ها از اهدافی است که در این بازرسی ها دنبال می کنیم.

تکذیب شایعه قتل مهاجرانی 
سید عطاالله مهاجرانی شایعه قتل خود را که در فضای مجازی مطرح شده بود، تکذیب کرد. پنجشنبه شب 
گذشته، یک زیر نویس جعلی که به فیلمی از شبکه بی بی سی فارسی اضافه شده بود، در فضای مجازی منتشر 
شد که به نقل از الشرق نوشته بود: مهاجرانی با ضربات چاقو در لندن کشته شد.در همین راستا، سید عطاالله 
مهاجرانی در توئیتی نوشت: من هستم! البته شکاریم یک سر همه پیش مرگ. از لطف و صفا و احوالپرسی 

دوستان ممنونم.«

چند پرستار در کشور درگیر کرونا شدند؟
محمد میرزابیگی رئیس سازمان نظام پرستاری گفت : تاکنون بالغ بر 40 هزار نفر از پرستاران خود به کرونا مبتلا 
شده و از این میزان حدود 35 هزار نفر مجدد بعد از بهبود مشغول کار در همان بخش ها شده اما همچنان بیش از 
5 هزار نفر از آنان یا قرنطینه، یا استعلاجی یا بستری و تحت درمان هستند و حدود 70 شهید پرستار نیز تا امروز، 

تقدیم دفاع از مردم کرده اند.

اینستاگرام یک پست قالیباف را حذف کرد
اینستاگرام پست رئیس مجلس شورای اسلامی در خصوص جنایت بی رحمانۀ داعش در افغانستان را حذف 
کرد.قالیباف در این مطلب نوشته بود: »جنایت داعش علیه فرزندان نازنین افغانستان، دل همۀ ما را به درد آورد. 
مسئول مستقیم تمامی جنایت های داعش، بنیانگذاران آدم کش آمریکایی و صهیونیست، تأمین کنندگان مالی 

آنها در منطقه و حامیان آنها هستند«.

واکنش وزیر ارتباطات به گلایه فرشته حسینی 
آذری جهرمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در واکنش به پست گلایه آمیز فرشته حسینی)بازیگر( در پستی 
اینستاگرامی، نوشت: دیروز یکی از مهاجرین عزیز افغانستانی، با انتشار این تصویر در صفحه اینستاگرامش، از 
مشکلاتی که تهیه سیم کارت برای مادرشان فراهم کرده بود نوشته بودند و خواسته بودند به این موضوع رسیدگی 
شود.بررسی کردم؛ اول که هیچ محدودیتی برای واگذاری سیم کارت به مهاجرینی که دارای مدارک اقامتی معتبر 

هستند؛ وجود ندارد.

محسن هاشمی : نمی توانم شهردار شوم
محسن هاشمی رئیس شورای شهر در پاسخ به این سوال که چرا قصد ندارد در انتخابات 1400 شرکت کند 
گفت: نمی توانم در انتخابات ریاست جمهوری یا شورای شهر کاندیدا شوم؛ شهردار هم نمی توانم بشوم چرا که در 

سال 1400 شصت ساله می شوم و بازنشسته خواهم شد.

توقیف 4 قایق در آب های خلیج فارس
 سرهنگ حاتم وند، فرمانده یگان حفاظت منابع آبزیان بیان کرد: در گشت مشترک پایگاه دیر و عوامل پاسگاه 
مرزی بردخون در مبادی ورودی و خروجی اسکله ها، یک فروند قایق بدون هویت به علت صید غیر مجاز ترال و 
بدون کسب مجوز از شیلات توقیف گردید.وی خاطرنشان کرد: از شناور توقیفی یک رشته تور ترال، تخته صید 

یک جفت، طناب دو حلقه، و مقداری ماهی کشف گردید.

مدیر منطقه دو شهرداری قم  خبرداد

اجرای 6 پروژه جمع آوری
 آب های سطحی 

مدیر منطقه دو شهرداری قم از اجرای 6 پروژه جمع آوری آب های سطحی 
در منطقه دو شهرداری قم خبر داد و گفت: با توجه به اجرای 6 پروژه بخشی از 

معضلات آب های سطحی در منطقه دو را در سال جاری نخواهیم داشت.
رضا رحیمی با اشاره به نزدیکی فصل بارندگی و مشکلات آب گرفتگی منطقه 
دو، اظهار داشت: یکی از پروژه های مهم در منطقه دو حل معضل آب گرفتگی 
معابر در منطقه بوده که دریک سال گذشته اقدامات خوبی در خصوص آن 

انجام شده است.
مدیر منطقه دو شهرداری قم از شناسایی نقاط بحرانی در منطقه دو خبر داد و 
افزود: بخشی از معضل آب گرفتگی در نقاط بحرانی حل شده و ساماندهی کانال 
بلوار جمهوری اسلامی که از تقاطع خیابان جوادالائمه)ع( تا رودخانه بوده، 
در حال اجرا است. رحیمی طول فاز نخست کانال بلوار جمهوری اسلامی را 
700 متر اعلام کرد و گفت: این پروژه بااعتباری بالغ بر 5 میلیارد تومان در فاز 
نخست آن کلید خورده و در حال اجرا است. وی اصلاح نهر خیابان یادگار امام 
)ره( ابتدای سواران را نیز یکی دیگر از نقاط بحرانی منطقه دو دانست و بیان کرد: 
اصلاح و بازسازی نهر خیابان شهید منتظری و نهر عرضی بلوار شهید موسوی تا 
خیابان صداقت در حریم کمربندی نیز امسال انجام شده و امیدواریم مشکلات 
آب گرفتگی در این خیابان ها نیز برطرف شده باشد. مدیر منطقه دو شهرداری قم 
ادامه داد : اجرای نهر بلوکی مقابل اداره برق در میدان امینی بیات نیز در دستور 
کار قرارگرفته و هم زمان با این موضوع، احداث جدول کانیو در خیابان شهید 
عبادی )سواران( تا آغاز فصل بارندگی به اتمام می رسد. رحیمی از دیگر اقدامات 
انجام شده در منطقه دو برای رفع مشکلات آب گرفتگی منطقه را حفر تعدادی 
چاه برای جذب آب های سطحی اعلام کرد و گفت: با توجه به اقدامات انجام شده 
بسیاری از معضلات سال گذشته در منطقه را نداشته و امیدواریم تا پایان سال 
1400 به صورت کامل مشکلات مرتفع شود. وی در پایان با تأکید بر همکاری 
همه ارگان های مرتبط در حل مشکلات آب گرفتگی در سطح شهر، خاطرنشان 
کرد: برای حل کامل این معضل نیازمند همکاری سایر ارگان ها بوده و شهرداری 

به تنهایی نمی تواند این معضل را حل کند.
 

بااعتباری بالغ بر 1۵۵ میلیارد ریال صورت گرفت

توسعه و نگهداری فضای سبز 
شهرداری منطقه شش قم

سرپرست شهرداری منطقه شش قم گفت: توسعه و نگهداری فضای سبز 
منطقه 6 شهر قم در سال جاری بیش از 155 میلیارد ریال هزینه داشته است.

سید رضا حسینی گفت: ظرفیت های بسیار زیادی که در منطقه به واسطه 
موقعیت جغرافیایی وجود دارد می تواند بستر مناسبی برای اجرای طرح های 
زیربنایی در حوزه فضاهای سبز باشد. سرپرست شهرداری منطقه شش قم افزود: 
بر همین اساس برای ارتقا کیفیت زندگی شهروندان پروژه های اساسی از جمله 
ایجاد بوستان های محله ای، نگهداری صحیح و دقیق فضاهای سبز، کاشت گل 
و گیاه و درخت، ساماندهی وضعیت فضاهای موجود را در دست اجرا داریم. 
حسینی بیان کرد: وجود پارک ها و فضای سبز شهری از مهم ترین عوامل تأثیرگذار 
در پایداری اجتماعی است و نقش اکولوژیکی فضای سبز درسطح مناطق موجب 
کاهش میزان آلودگی محیط زیست شهری خواهد شد. وی افزود: در این راستا 
سالیانه بیش از 47 میلیارد ریال صرف هزینه نگهداری بوستان ها و لکه های سبز 
منطقه می شود. سرپرست شهرداری منطقه شش قم با تأکید بر اینکه منطقه 
شش از ظرفیت های بسیار مناسبی در حوزه فضای سبز برخورداراست، تصریح 
کرد: به دنبال برنامه هایی هستیم تا بتوانیم با افزایش تجهیزات مناسب با نیاز 
شهروندان توسعه لازم را در مدیریت پارک ها و مناطق تفریحی به وجود آوریم. 
به گفته حسینی، احداث دومین بوستان بانوان، تکمیل بوستان شهید تهرانی 
مقدم، احداث فضای سبز کوچه 9 بلوار بعثت، تکمیل و کاشت بوستان نبوت، 
بهسازی بوستان نرگس و تملک زمین برای احداث فضای سبز از پروژه های 

شاخص منطقه در سال جاری است. 

مدیر کل بیمه سلامت استان قم:

دفترچه بیمه سلامت بدون ارزیابی 
وُسع صادر می شود

 مدیر کل بیمه سلامت استان قم گفت: با توجه به مصوبات ابلاغی ستاد ملی 
کرونا و با توجه به شیوع بیماری کرونا و همچنین لحاظ شرایط اقتصادی موجود، 
دفترچه بیمه پایه سلامت رایگان بدون ارزیابی وسع در اختیار افرادی که تحت 

هیچگونه بیمه ای نیستند، قرار می گیرد.
محمد رضا فخاریان قمی روز چهارشنبه در گفت وگویی افزود: افرادی که پیش 
از این از پوشش بیمه ای رایگان برخوردار بودند برای تمدید دفترچه خود نیاز به 
ارزیابی وسع نداشته و دفترچه بیمه آنان نیز تمدید می شود. وی افزود: بر اساس 
بند الف ماده 70 قانون برنامه ششم توسعه ،افراد برای بهره مندی از یارانه دولت، 
در سه ماهه نخست هر سال  باید خود را معرفی کنند تا مورد ارزیابی آزمون وسع 
قرار گیرند که با توجه به شیوع بیماری کرونا و مصوبه ستاد ملی کرونا در چهل و 
سومین جلسه خود، اجرای این ماده قانونی تا پایان سال جاری لغو شود مدیر 
کل بیمه سلامت قم با بیان اینکه این مصوبه تا 30 اسفندماه امسال اعتبار دارد، 
ادامه داد: خانوارهای متقاضی پوشش بیمه ایرانیان )بمنظور استفاده از خدمات 
بخش خصوصی( همچنان می توانند بر اساس خود اظهاری و پرداخت حق بیمه 
کامل و یا با درخواست ارزیابی وسع و نتیجه آن )50 یا 100 درصد حق بیمه( 
و رعایت ضوابط مربوط به دوره انتظار ،پوشش بیمه ایرانیان دریافت نمایند وی 
اظهار داشت: لازم بذکر است ساکنین روستاها و شهرهای زیر بیست هزار نفر و 
عشایر نیز میتوانند تا پایان سال جاری بدون ارزیابی وسع پوشش بیمه روستائیان 
)رایگان(با اعتبار شش ماهه دریافت و یا پوشش بیمه فعلی خود را در صورت اتمام 
اعتبار تمدید نمایند. در حال حاضر 44 ملیون نفر در سطح کشور تحت پوشش 

خدمات بیمه سلامت قراردارند
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم :

منطقه هفت بیشترین آسیب را 
از کرونا خورده است

مدیر منطقه هفت شهرداری قم با اشاره به وجود 400 واحد اقامتی تعطیل و 
نیمه تعطیل در منطقه هفت، از آسُیب شدید کرونا به وضعیت درآمدی این منطقه 

خبر داد.
مجید متین فر با اشاره به اینکه وجود بافت فرسوده فعالیت های عمرانی و 
خدماتی در منطقه را با سختی مواجه کرده است، اظهار داشت: 90 درصد از 
مساحت460 هکتاری منطقه هفت بافت فرسوده است که کار در آن را سخت 
تر کرده است. مدیر منطقه هفت شهرداری قم با بیان اینکه در دل بافت فرسوده 
منطقه بافت تاریخی هم وجود دارد، افزود: در دل همین بافت تاریخی، بافت 
پیرامون حرم مطهر حضرت معصومه)س( وجود دارد که هر کدام مراقبت ها و 

ملاحظات خاص خود را دارند. 
متین فر با بیان اینکه در این منطقه قید و بندهای وجود دارد که دست شهرداری 
را بسته است، تصریح کرد:همین مسائل بر روی درآمد شهرداری هم تاثیر دارد و 

پیشبرد پروژه ها را از این جهت هم با سختی مواجه می کند.
به گفته وی در نتیجه شیوع کرونا در بین شهرداری های مناطق، منطقه هفت 

بیش از همه از نظر درآمدی ضربه خورده است.
آن طور که مدیر منطقه هفت شهرداری قم گفته است بالغ بر 400 واحد 
اقامتی، سوییت، هتل، مهمان پذیر و خانه مسافر در منطقه هفت وجود دارد که 
همگی تعطیل و نیمه تعطیل هستند. متین فر به رکود فعالیت های تجاری در این 
منطقه در نتیجه شیوع کرونا هم خبر داد و افزود: همه مراکز تجاری قدیمی قم هم 

در منطقه هفت قرار دارند که در نتیجه شرایط موجود از رونق افتاده اند.

استاندار قم بر ضرورت نظارت کامل، مستمر و جدی بازرسین و دستگاه های 
نظارتی حوزه بهداشت و اصناف بر رعایت محدودیت های کرونایی مشاغل 2، 

3 و 4 تاکید کرد.
بهرام سرمست در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات 
پاسخ به بحران استان قم با اشاره به اعمال محدویت های کرونایی برای مشاغل 
2، 3 و 4 گفت: اگر محدودیت های کرونایی در نظرگرفته شده برای اصناف مورد 
توجه قرار نگیرد بار دیگر به اوج شیوع کرونا میرسیم و از شرایط فعلی که وضعیت 
مطلوب تری از نظر کنترل شیوع کرونا، نسبت به هفته های گذشته داریم فاصله 
خواهیم گرفت. از 20 آبان با تصمیم ستادملی مقابله با کرونا برای مشاغل 2، 3 
و 4 محدودیت ساعتی در نظرگرفته شد که بر اساس این محدویت ها مشاغل نام 

برده فقط تا ساعت 18 اجازه فعالیت دارند.
به گفته استاندار اصناف و مشاغلی که عرضه کننده اقلام اساسی و مایحتاج 
مردم هستند مانند داروخانه ها، مراکز خدماتی، بهداشتی و درمانی، فروشگاه ها 

و نانوایی ها مستثنای اعمال این طرح هستند.
جلسات ادارات مجازی باید برگزار شود

سرمست استاندار قم همچنین با اشاره به مشکلات پیش آمده برای چرخه 
تولید برخی از تولیدکنندگان ماسک در پی کاهش تقاضا گفت: اوایل شیوع کرونا 
پس از فراخوانی که برای مشارکت همه اقشار در تولید ماسک زدیم، بلافاصله 

تولیدکنندگان به میدان آمدند و تا حد امکان در پاسخگویی به نیاز شهروندان 
تلاش کردند و در حال حاضر که با تولید انبوه ماسک و اقلام بهداشتی مواجه 
هستیم با صدور مجوزی موافقت خود را با فروش مازاد تولید ماسک و اقلام 
بهداشتی از قم به استان های دیگر اعلام کردیم تا با پشتیبانی از این صنف 
در شرایط کنونی مانع انگیزه و فعالیت ارزشمندشان نشویم.در حال حاضر در 
استان قم روزانه یک میلیون و یکصد و پنجاه هزار ماسک تولید می شود.استاندار 
قم رعایت مسائل بهداشتی در ادارات استان را ضروری دانست و گفت: بر اساس 
دستورالعمل های ستاد ملی و استانی مقابله با کرونا برگزاری هرگونه همایش 
ممنوع است و جلسات اداری نیز باید به صورت حداقلی و ویدئو کنفرانس برگزار 

شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

وضعیت کرونایی قم قابل اطمینان نیست
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز دراین جلسه گفت: وضعیت استان قم 
کمی به ثبات رسیده اما قابل اطمینان نیست و باید مراقب باشیم که از سوی 

ویروس دچار غافلگیری نشویم.
دکتر محمدرضا قدیر اظهارداشت ک خاکریز اول ما امروز بهداشت و پیشگیری 

است و این عزیزان زحمات بسیاری می کشند که باید تقویت شوند.
وی گفت: 70 هزار صنف توسط کارشناسان بهداشت محیط و بهداشت 
حرفه ای در قم در حال نظارت هستند که زحمات بسیاری کشیده و تلاش 
جدی دارند که قدردان آن ها هستیم. دکتر قدیر گفت: سیاست اصلی ما بعد از 
فرمایشات مقام معظم رهبری و تعیین قرارگاه، تأکید بر تحکیم پایگاه بهداشت و 

پیشگیریذاست و در این زمینه تلاش جدی داریم.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به محدودیت ها گفت: در جلسه امروز 
ستاد کرونا، درخواست ادامه محدودیت ها را داشتیم و مقرر شد تا مشاغل ردیف 
سه و چهار همچنان محدودیت داشته و مشاغل ردیف دو نیز با یک سوم ظرفیت 
فعالیت کنند. وی تصریح کرد: همچنین از ساعت 18 تا بیستم آذر هرروز تمام 
گروه های شغلی به جز ردیف اول، تعطیل خواهند بود و اجازه فعالیت نخواهد 
داشت. دکتر قدیر گفت: یکی از اقدامات صورت گرفته ایجاد طرح ساماندهی 
کووید19 بود که مجری آن مرکز بهداشت است و با همکاری جهادگران و نظام 
پزشکی در سطح مطب ها انجام و بیماران کرونایی شناسایی و در سامانه سیب 

جهت غربالگری ثبت می شوند.

استاندار قم  تاکید کرد:
ضرورت نظارت جدی بر محدودیت های کرونایی 

فرمانده اتنظامی استان قم  تاکید کرد

استفاده از تمام ظرفیت ها برای اجرای 
محدودیت های کرونایی

فرمانده اتنظامی استان قم با اشاره به اجرای طرح محدودیت ساعت فعالیت اصناف رده شغلی ،2 3 
و چهار تا ساعت 18 گفت: در اجرای این طرح که از روز بیستم آبان در سطح استان اجرایی شده، تمام 

ظرفیت های پلیس نیز برای عمل به طرح پای کار آمده است.
سردار سید محمود میرفیضی روز چهارشنبه در جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات 
پاسخ به بحران استان در سالن کرامت استانداری قم، افزود: با اشاره به آمارهای ارائه شده از وضعیت 
نامناسب رعایت مسائل بهداشتی در مراکز شماره گذاری و معاینه فنی گفت: متولی مراکز شماره گذای 
پلیس راهور و معاینه فنی زیر نظر شهرداری است به همین دلیل ضروری است تا در آمارها این موضوع 

لحاظ شده و آمار هر دو مرکز از یکدیگر تفکیک شود.
وی هوشمندسازی را یکی از اولویت های مهم پلیس در سطح کشور و استان دانست و گفت: هم اکنون 
نوبت دهی پلاک گذاری وسایل نقلیه به صورت غیرحضوری انجام می شود. و ساعت کاری این مراکز 
برای جلوگیری از ازدحام افزایش یافته است. میرفیضی با تاکید بر اینکه رویکرد پلیس هوشمندسازی و 
ارائه خدمات به صورت غیرحضوری است،  افزود: پلیس قم هم اکنون به عنوان استان پایلوت برای اجرای 

6 خدمت الکترونیکی انتخاب شده است تا با اجرای آنها مراجعه مردم به پلیس کاهش یابد.
فرمانده اتنظامی قم بیان داشت: با ارائه غیرحضوری رفع توقیف وسائل نقلیه، 70 درصد مراجعه مردم 

به پلیس کاهش یافته است.
کشف ۳۴ دستگاه ماینر قاچاق در قم

فرمانده انتظامی استان قم  همچنین در گفت وگویی از کشف 34 دستگاه استخراج ارز دیجیتال به 
ارزش 5 میلیارد ریال در قم خبر داد.   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: کارآگاهان اداره مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان به همراه کارشناسان اداره برق، در اجرای طرح برخورد با مکان هایی 
که مبادرت به استفاده از دستگاه های بیت کوین می کنند، 2 منزل مسکونی را شناسایی و موضوع در 
دستور کار آن ها قرار گرفت. وی خاطرنشان کرد: در ادامه کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی استان به 
محل های مورد نظر اعزام و در بازرسی از آن 25 و 9 دستگاه ماینر غیرمجاز کشف کردند. فرمانده انتظامی 
استان قم با بیان اینکه کارشناسان ارزش تقریبی این دستگاه ها را 5 میلیارد ریال اعلام کردند، گفت: در 
نهایت 2 نفر در این رابطه دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 
قضائی استان شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم تصریح کرد: در بازرسی از خودرو 26 دستگاه 
بخاری برقی، 17دستگاه همزن برقی، 7دستگاه آبمیوه گیری، 25دستگاه اتو، 3دستگاه چرخ گوشت، 
3دستگاه چایی ساز و 19دستگاه ساندویچ ساز فاقد مجوز کشف شد. سرهنگ اسماعیلی ارزش محموله 
کشف شده را برابر اعلام نظر کارشناسان حدود یک میلیارد ریال اعلام کرد. جانشین فرمانده انتظامی 
استان قم تصریح کرد: در نهایت یک نفر در این رابطه دستگیر، به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد
توقیف دو دستگاه خودرو سمند حامل لوازم خانگی قاچاق

جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف محموله حدود یک میلیارد ریالی قاچاق لوازم خانگی از 2 
دستگاه سمند قاچاق بر در قم خبرداد. 

 سرهنگ بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان امداد قم در عوارضی قم-تهران به 2 دستگاه 
"سمند" حامل بار قاچاق که به مقصد "تهران" بارگیری شده بود را توقیف کردند. جانشین فرمانده انتظامی 
استان قم تصریح کرد: در بازرسی از این خودروها 6 دستگاه یخچال ، 24دست قابله 8پارچه، 120دست 
ست چاقو و 120 دست ست  چنگال، فاقد مجوز کشف شد. سرهنگ اسماعیلی ارزش اقلام کشف 
شده را برابر اعلام نظر کارشناسان حدود یک میلیارد ریال اعلام کرد. جانشین فرمانده انتظامی استان 
قم تصریح کرد: پلیس قم در سال رونق تولید، با جدیت با هرگونه قاچاق کالا و ارز مقابله خواهد کرد و 

شهروندان نیز می توانند اطلاعات خود را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

صدور  از  قم  انقلاب  و  عمومی  دادستان   
کیفرخواست پرونده موسوم به گوهر ناز خبر داد 
و اظهار داشت: این پرونده برای رسیدگی و صدور 
حکم به دادگاه ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی 

استان ارسال شد.
حجت الاسلام والمسلمین غریب با تأکید بر اینکه 
دادستانی در راستای مبارزه با مفاسد اقتصادی و 
اخلال در نظام اقتصادی، جلوگیری از حیف ومیل 
اموال مردم و احقاق حقوق عامه و بر اساس گزارش 
اداره اطلاعات و گزارش پلیس آگاهی، رسیدگی به 

این پرونده را در دستور کار قرار داد.
نظام  در  انقلاب قم اخلال  و  دادستان عمومی 
به صورت  کلان  وجوه  وصول  طریق  از  اقتصادی 
عنوان  تحت  حقیقی  اشخاص  از  سپرده  قبول 
مضاربه و نظایر آن منجر به حیف ومیل اموال مردم 
در  متقلبانه  مانور  انجام  طریق  از  کلاه برداری  و 
خصوص انجام کار تولیدی و سودآور و بردن مال 
مردم از این طریق و پول شویی را از اتهام های این 

پرونده عنوان کرد.
پرداخت سود ازمحل سرمایه های جذب 

شده مردمی 
حجت الاسلام غریب گفت: متهمان در این پرونده 
حدود 250 میلیارد تومان از سرمایه های بیش از سه 
هزار نفر از سراسر کشور را جذب کرده و سود های 
غیرمتعارف به میزان 35 درصد سود ماهیانه، 40 
درصد سود شش ماه و 45 درصد سود سالانه بر 
اصل سرمایه، در قرارداد های تنظیم شده در پوشش 

مضاربه و مرابحه شرعی، پرداخت می کردند.
میزان  به  توجه  با  گفت:  قضایی  مقام  این 
سود های  میزان  و  شده  جذب  سرمایه های 
شرکت  در  سرمایه گذاری  میزان  و  شده  پرداخت 

کیمیای سرخ نشاط آفرین ایرانیان و سایر مدارک و 
مستندات پرونده، مشخص شد که متهم هیچ گونه 
فعالیت اقتصادی قابل ملاحظه ای در راستای تأمین 
سود های پرداختی نداشته و این سود ها صرفاً از 
پرداخت  مردمی  شده  جذب  سرمایه های  محل 

می شده است.
دادستانی  اقدامات  خصوص  در  قم  دادستان 
به منظور پیشگیری از تشکیل پرونده و دستگیری 
متهم بیان داشت: پس از وصول گزارش ها، متهم 
و  تذکر  ضمن  و  شد  احضار  دادستانی  حوزه  به 
آینده،  ماه  دو  ظرف  که  شد  متعهد  وی  ارشاد، 
سرمایه گذاران  با  و  نکند  جذب  جدیدی  سرمایه 
به  اقدام  متاسفانه مجدد  که  کند  تسویه حساب 
جذب سرمایه به میزان بیش از سی میلیارد تومان 
به  منجر  که  نکرد  عمل  خود  تعهدات  به  و  نمود 
باتوجه به  دستگیری او شد. دادستان قم افزود: 
عدم سرمایه گذاری اقتصادی قابل توجه و سودده 
متهم، چنانچه دادستانی به این امر ورود نمی کرد، 
افزایش  مردم،  بیشتر  سرمایه های  جذب  شاهد 

شاکیان و حیف ومیل اموال آنان بودیم.
مقابله جدی و قاطعانه با جرائم اقتصادی  

بیشتر  اینکه  بیان  با  غریب  حجت الاسلام 
سرمایه های اخذ شده صرف پرداخت سود به خود 
شبکه ها،  سر  به  کارمزد  پرداخت  سرمایه گذاران، 
جوایز،  اعطای  و  قرعه کشی  مراسم  برگزاری 
و  خودرو  خرید  مختلف،  مناطق  در  ملک  خرید 
موتورسیکلت خارجی، سفر های تفریحی، خرید 
لوازم لوکس و تجملات و برخی بذل و بخشش ها 
دستور  با  متهم  اموال  کرد:  تصریح  است،  شده 
دادستانی توقیف شد و اقدامات لازم برای اموال 
امکان صورت  در حد  و  قانون  فاسدشدنی طبق 

پذیرفت.
به  رسیدگی  در  جدیت  و  تسریع  قم  دادستان 
پرونده اقتصادی شش هزار صفحه ای گوهر ناز را 
کم نظیر دانست و انضباط و سازمان دهی درست 
بانک  تشکیل  ابتدا،  از  پرونده  اطلاعات  ثبت 
اطلاعاتی جامع اسناد و مدارک، برگزاری جلسات 
شاکیان،  نمایندگان  با  پرونده  بازپرس  هفتگی 
تشکیل کانال اطلاع رسانی پرونده به شکات را از 

نقاط قوت این پرونده برشمرد.
مردم درسرمایه گذای ها به پرداخت 

سود های غیرمتعارف اعتماد نکنند
کرد:  تصریح  ادامه  در  غریب  حجت الاسلام 
متأسفانه در این پرونده خسارات سنگینی به بیش 
از 15 هزار نفر از شاکیان و خانواده های ایشان و 
سرمایه گذاران واقعی وارد شده است که وضعیت 
ناپایدار اقتصادی و شیوع بیماری کرونا نیز این فشار 

را مضاعف کرده است.
پول  پرداخت  زمان  خصوص  در  قم  دادستان 
شاکیان، ابراز داشت: بر اساس قانون پول شکات، 
بعد از صدور حکم دادگاه ویژه جرائم اقتصادی و 
در مرحله اجرای احکام پرداخت می شود که نحوه 
اجرای  قاضی  نظر  و  دادگاه  رأی  به  آن  پرداخت 
در خصوص هوشیاری  دارد. وی  بستگی  احکام 
سود های  پرداخت  گفت:  پرونده ها  این  در  مردم 
غیرمتعارف و کلان، زنگ هشداری است برای مردم 

تا به این نوع سرمایه گذاری اعتماد نکنند.
با  دادستانی  شد:  یادآور  پایان  در  قم  دادستان 
از سرمایه گذاران  قانونی  از ظرفیت های  استفاده 
حمایت  صنعتی  و  تولیدی  شرکت های  و  واقعی 
می کند و در مقابله با جرائم اقتصادی قاطعانه و 

باجدیت می ایستد.

دادستان عمومی و انقلاب قم خبرداد

ارسال پرونده »گوهرناز«به دادگاه جرایم اقتصادی 

رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: لازم است راه و شهرسازی زمین های 
تجاری پردیسان را در اختیار مردم قرار دهد و تاجایی که شده شهرداری و شورا با 
ارائه کاربری موقت تجاری مشکل را حل کرده و انتظار داریم راه و شهرسازی توجه 

جدی به این مساله داشته باشد. 
عبدالله جلالی بحث آسفالت و حمل و نقل پردیسان را مورد توجه قرار داد و 
گفت: شهرداری در حوزه تکمیل شوارع و معابر پردیسان اعتبارات خوبی را هزینه 
کرده گرچه توقع داشتیم راه و شهرسازی هم همراهی کند؛ بلوار امامت به عنوان 
یکی از رینگ های مهم ترافیکی پردیسان در یک بخش تکمیل شده بود که لاین 

دوم با طول بیش از 7 کیلومتر به زودی تکمیل شده و به بهره برداری خواهد 
رسید. وی بیان کرد: در حاشیه این بلوار با وسعت قابل توجهی فضای سبز 
ایجاد شده که برای آینده منطقه بسیار موثر خواهد بود. البته از شهرداری منطقه 
خواهشمندیم که نسبت به عدم کاشت گونه های اکالیپتوس و کاج حساسیت 
بیشتری به خرج دهند. وی با اشاره به پیشینه منطقه پردیسان گفت: این پروژه 
از سال 90 مدیریت  و شهرداری  و شهرسازی ساخته شده  راه  وزارت  توسط 
خدمات شهری منطقه را بر عهده گرفت و توقع ما این است که راه و شهرسازی 

کمک بیشتری به تکمیل زیرساخت های منطقه داشته باشد.

رئیس شورای اسلامی شهر قم  تاکید کرد
لزوم تعیین تکلیف کاربری های تجاری در پردیسان

ستاد تنظیم بازار گفته با توجه به افزایش قاچاق دام زنده از استان های مرزی، هرگونه خروج دام زنده از استان ها تنها با ارائه مجوز رسمی 
از سازمان دامپزشکی انجام خواهد شد.


